
آگهی فراخوان ارزیابی کیفی جهت برگزاری مناقصه 
عمومی  یک مرحله ایی )نوبت اول(

     اداره تدارکات خارجی کالا

شناسه آگهی : 1459440

)سهامی خاص(شرکت ملی نفت ایران

P/F: ELMAGON CO MODEL7040 : موضوع مناقصه:  خرید  مربوط به شرح ذیل
   مشخصات مناقصه :

شماره فراخوانمبلغ برآورد ) یورو (شماره تقاضا/ مناقصهنام مناقصه گزار

Tender No.: FP/20-01/168شرکت ملی حفاری ایران
Indent No .: 08-22-0045073433,9052001093985001257

روش ارزیابی کیفی مناقصه گران :

بر اساس کسب حداقل امتیاز )50 ( مربوط به معیارهای موجود در استعلام های ارزیابی کیفی که توسط متقاضیان شرکت در مناقصه تکمیل می شود، انجام می گردد. روش ارزیابی 

نحوه دریافت اسناد مناقصه :

توزیع اسناد از یک روز پس از چاپ آگهی نوبت دوم آغاز شده و تا ده روز پس از آن ادامه خواهد داشت. . ) از تاریخ 1401/12/08  تا تاریخ   1401/12/20 (تاریخ شروع دریافت

14 روز پس از آخرین روز دریافت استعلام های ارزیابی کیفی .) تاریخ 1402/01/14(آخرین مهلت تحویل اسناد

آدرس مناقصه گزار جهت 
دریافت اطلاعات

آدرس: اهواز- بلوار پاسداران- بالاتر از میدان فرودگاه - شرکت ملی حفاری ایران - ساختمان پایگاه عملیاتی- طبقه اول- سالن 113- اداره تداركات خارجي 
كالا- خانم رضوی شماره تماس : 06134148657

تضمین شرکت در مناقصه )فرآیند ارجاع کار(:

          21,696     یورو    مبلغ تضمین

انواع تضامین قابل قبول

طبق تبصره ماده 9 آئیننامه تضمین معاملات دولتی اشخاص ایرانی مجازند به جای ضمانتنامه ارزی ضمانتنامه ریالی بانکی براساس نرخ تسعیر بانک مرکزی 
جمهوری اسلامی سامانه نیما قابل احصاء از جدول نرخ فروش میانگین موزون حواله ارزی مندرج در سامانه سنا ) www.sanarate.ir ( زمان تسلیم 

پیشنهاد  ارائه نمایند.
ضمانتنامه های مطابق آئین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره 123402/ت 50659 ه تاریخ 1394/09/22 و اصلاحات بعدی آن.

در خصوص ضمانتنامه های واریزی اصل فیش واریز وجه نقد به حساب شماره 4001114006376636 تحت عنوان تمرکز وجوه سپرده شرکت ملی حفاری 
) IR 350100004001114006376636 ایران نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران) شماره شبا

مدت اعتبار پیشنهاد/ 
90 روز ) برای یک بار در سقف مدت اعتبار اولیه  قابل تمدید باشد(تضمین

محل تحویل ضمانتنامه
اهواز- بلوار پاسداران بالاتر از سه راه فرودگاه – شرکت ملی حفاری ایران – ساختمان پایگاه عملیاتی – طبقه اول پارت B – اتاق 107- دبیرخانه 

کمیسیون مناقصات- شماره تماس 341485690 061– 34148580 061

 کلیــه مراحــل برگــزاری مناقصــه از دریافــت اســناد مناقصــه تا ارائــه پیشــنهاد مناقصه گــران و بازگشــایی پاکــت هــا از طریــق درگاه ســامانه تــدارکات الکترونیکی دولت (ســتاد
) به آدرس www.setadiran.ir (انجام خواهد شد.

www.nidc.ir                                          http://sapp.ir/nidc_pr     کانال های  اطلاع رسانی شرکت ملی حفاری ایران
تاریخ انتشار نوبت اول:1401/12/06 تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/12/07

 نوبت دومآگهی فراخوان شناسایی و ارزیابی کیفی مناقصه گران

پتروشیمی ایلام

Burgmann Mechanical Seal موضوع مناقصه: خرید
006-01-ILPC-P :شماره  مناقصه

شرکت پتروشیمی ایلام به استناد مجوز صادره از کمیسیون معاملات، در نظر دارد  خرید Burgmann Mechanical Seal مورد نیاز 
پمپ های مجتمع خود را به صورت تجمیعی از طریق برگزاری مناقصه عمومی دو  مرحله ای به پیمانکار واجد شرایط واگذار نماید.

لذا جهت ارزیابی کیفی مناقصه گران بدینوسیله  از علاقمندان دعوت  میگردد در صورت تمایل به شرکت در این مناقصه، از تاریخ 1401/11/30 
به سامانه الکترونیکی معاملات شرکت پتروشیمی ایلام به  نشانی samim.ilampetro.com مراجعه و نسبت به دریافت اسناد اقدام و 

حداکثر تا ساعت 16:00 مورخ 1401/12/10 مدارک ارزیابی کیفی را تکمیل و در سامانه مذکور بارگذاری نمایند. 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از طریق درگاه سامانه الکترونیکی معاملات شرکت پتروشیمی ایلام انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران 

در صورت عدم عضویت قبلی، جهت ثبت نام، دریافت نام کاربری و کلمه عبور سامانه و راهنمایی، با شماره تلفنهای ذیل تماس حاصل نمایند. 
اسناد مناقصه پس از برگزاری فرایند ارزیابی کیفی و ارسال دعوتنامه، از طریق سامانه الکترونیکی معاملات به مناقصه گران واجد صلاحیت 

ارسال خواهد شد.
مناقصه گر لازم است توانایی تودیع ضمانتنامه بانکی شرکت در مناقصه به میزان 4.000.000.000 ریال )چهار میلیارد ریال( را داشته باشد. 

)در مرحله ارزیابی کیفی نیاز به ارایه ضمانتنامه نمی باشد(.
آدرس:   ایلام- چوار- نرسیده به روستای آبزا- مجتمع پتروشیمی ایلام 

samim.ilampetro.com   :پورتال اطلاع رسانی و برگزاری الکترونیکی معاملات
تلفن:    38390000-084      داخلی:    3003   یا   4215     -  تماس مستقیم : 08432723948

فکس:   08432723948   کدپستی:   6936159700 
سایر اطلاعات و جزییات مربوطه در اسناد مناقصه آمده است.

تاریخ انتشار نوبت اول:1401/12/02 تاریخ انتشار نوبت دوم:1401/12/06

   آگهی مناقصه عمومی 
شهرداری باغستان در نظر دارد فراخوان جذب سرمایه گذاری و انعقاد قرارداد BOT جهت احداث 
پروژه زمین چمن نصیرآباد را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت برگزار نماید. بدینوسیله از 

اشخاص حقیقی و حقوقی واجد شـرایط جهت شرکت در مناقصـه دعوت بعمل می آید.
کلیه مراحل برگزاری فراخوان از دریافت و تحویل اسناد فراخوان تا بازگشایی پاکتها از طریق 
درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir انجام خواهد شد.

متقاضیان شرکت در فراخوان در صورت عدم عضویت در سامانه، نسبت به ثبت نام و دریافت 
گواهی امضای الکترونیکی )به صورت برخط( برای کلیه صاحبان امضای مجاز و مهر سازمانی 

اقدام لازم را به عمل آورند.
شرح مناقصه :

1-مبلغ برآورد کارشناسی قرارداد 54/865/420/000 ریال با کلیه کسورات قانونی و 9 % 
مالیات بر ارزش افزوده به مدت 10 سال. 

2-سپرده شرکت در مناقصه 2/743/271/000 ریال که به صورت واریز نقدی و ضمانت نامه 
معتبر بانکی مورد پذیرش شهرداری باغستان می باشد.

مورخ  اداری  وقت  پایان  تا  شنبه   1401/12/13 مورخ  از  مناقصه  اسناد  خرید  3-مهلت 
1401/12/16 سه شنبه و اسناد و مدارک از طریق مراجعه به سامانه تدارکات دولت به نشانی 

www.setadiran.ir  قابل دریافت می باشد .
4-قیمت اسناد مناقصه مبلغ 1.500.000 ) یک میلیون پانصد هزار ریال ( می باشد که به 
حساب 0105369696009 بانک ملی شعبه خادم آباد به صورت الکترونیک از طریق سامانه 

تدارکات الکترونیک دولت www.setadiran.ir   قابل پرداخت می باشد. 
5-مهلت تحویل پیشنهادات تا پایان وقت اداری مورخ  1401/12/27 روز شنبه و نحوه تحویل 

اسناد از طریق بارگزاری در سامانه تدارکات الکترونیک دولت می باشد.
6-تاریخ تشکیل کمیسیون معاملات عمده و بازگشایی پاکت ها در تاریخ 1401/12/28  )روز 

یک شنبه(
7-مناقصه گران می بایست اصل فیش واریز نقدی و ضمانت نامه شرکت در مناقصه را پیش 
از پایان مهلت تحویل پیشنهادات به واحد سرمایه گذاری شهرداری باغستان تحویل نمایند .

8-هزینه چاپ دو نوبت آگهی در روزنامه بعهده برنده مناقصه می باشد.
آدرس : شهریار ـ باغستان ـ بلوار امام خمینی)ره( ـ بلوار ولیعصر)عج( خیابان لاله دوم 
تلفن: 65238006-021  سایت شهرداری: قراردادها  امور  ـ  باغستان  ـ شهرداری   اصلی 

    baghestan.ir 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/12/06 تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/12/13

 نوبت اول

یگانه مظهر -شهردار باغستان

ســرفصل های ۶۳ گانه مصــارف ارزی- خدماتی 
)غیربازرگانی( در مرکز مبادلــه ارز و طلای ایران 

منتشر شد.
 در پی راه انــدازی مرکز مبادلــه ارز و طلای ایران 
که در مرحلــه اول دو تالار مبادلــه ارز و حواله ارز 
در آن فعال شــده اســت، این مرکز ۶۳ سرفصل 
مصارف ارزی- خدماتی )غیربازرگانی( را منتشــر 
کرد که می توان به ســرفصل هایی از جمله هزینه 
معالجه یا درمــان، ارز ماموریت، ارز دانشــجویان 
بورســیه و غیربورســیه، فرصت های مطالعاتی و 
تحقیقاتــی حق عضویت و ثبت نام در ســازمان ها 
و مجامع بین المللی و محافــل علمی، هزینه چاپ 
مقالات علمی، هزینه شــرکت در نمایشگاه های 
خارج از کشــور، حــق الوکاله دعــاوی خارجی و 

ســایر هزینه های حقوقــی، اصل ســود و تمامی 
عوایــد حاصــل از ســرمایه گذاری خارجــی در 
کشــور، هزینه کمیته ملی، المپیک یا پارالمپیک 
و فدراســیون بین المللی ورزش های زورخانه ای 
و کشــتی پهلوانی، هزینه دفاتر و مدارس خارج از 
کشــور، هزینه خرید امتیاز پخــش فیلم، هزینه 
آزمایش های علمــی و فنی، حق بیمــه هواپیما و 
کشتی ایرانی، ارز مسافرتی هوایی، زمینی، ریلی و 
دریایی، هزینه اعزام زائران، هزینه حقوق و مزایای 
کارکنان خارجی شاغل در ایران، هزینه های دفاتر 

نمایندگی خارجی در ایران و غیره اشاره کرد.
به عنوان مثال، هزینه معالجه و یــا درمان بیماران 
در دو بخش حداکثر تا ســقف ۱۰ هزار یورو به نرخ 
بازار مبادله و بالاتر از ۱۰ هزار یورو تقسیم شده است 
که از این بسته بندی بیماران عادی با تایید معاونت 
درمان وزارت بهداشــت پس از اخذ اســناد مستته 
می تواند حداکثر تا ۱۰ هزار یورو یا معادل آن به سایر 
ارزها دریافت کند و بیماران عادی با تایید شــورای 
عالی پزشــکی معاونت درمان وزارت بهداشــت و 
جانبازان با تایید شــورای عالی پزشکی بنیاد شهید 
و امور ایثار ایران پس از اخذ اسناد مستته بیش از ۱۰ 

هزار یورو می توانند ارز دریافت کنند.
همچنین ارز دانشــجویان بورســیه به ترتیب با 

تاییــد دســتگاه های ذی ربــط و وزارتخانه های 
بهداشــت یا علــوم می تواند برای هر مــاه اقامت 
۱۵۰۰ یورو و بــرای همســر و فرزند هــر کدام 
۵۰۰ یورو ماهیانه دریافت کنند اما دانشــجویان 
غیربورسیه ضمن نیاز به گذراندن مراحل مذکور 
برای مقاطع لیســانس و بالاتر شهریه تا سقف ۱۳ 
هزار یورو در ســال دریافت می کنند و برای اقامت 
هر ماه ۱۵۰۰ یورو و برای همســر و فرزند هر کدام 

۵۰۰ یورو می توانند ارز دریافت کنند.
ارز مسافرتی برای مســافران هوایی ۵۰۰ یورو یا 
معادل آن با ســایر ارزها و برای مسافران زمینی، 
ریلی و دریایی ۳۰۰ یورو تعیین شــده اســت که 
البته این مســافران باید مدارک مورد نیاز خود را 
داشته باشــند تا بتوانند در گیت های خروجی ارز 

مورد نیاز خود را دریافت کنند.
یکی دیگر از ارزهای تعیین شده در جدول مصارف 
خارجی مرکز مبادله ارز مورد نیاز رانندگان بخش 
حمل ونقل بین المللی و ترانزیت اســت. رانندگان 
کامیون ایرانی حداکثــر ۴۵۰۰ یورو می توانند ارز 
دریافت کنند که البته به تایید سازمان راهداری و 
حمل ونقل جاده ای ایران و ممهوم شدن گذرنامه 
یا دفترچه خروج راننده برای ســفر بعدی پس از 

اخذ اسناد مستته نیاز دارد.

 خطر بزرگ در کمین است؟

۸میلیارددلاررمزارزدرکیفایرانیها
رهبر معظم انقلاب:
جمهوریاسلامی
دینرادرکنارمردمسالاری
وآزادیگذاشتهاست

صفحه 2

صفحه 3

ما را دنبال کنیدشنبه      6 اسفند 1401     سال هفتم     شماره 1271      8 صفحه     3000 تومان

اقتصادی
        سیاسـی

                اجتماعی
                       فرهنگـی

                               ورزشــی

W W W . K H A R I D A A R  O N L I N E . I R روزنامـــه

K  H  A  R  I  D  A  A  R     D  A  I  L Y87 خیابان انقلاب، خیابان ابوریحان، تقاطع لبافی نژاد، کاشی

MIRA

خانههنرمیرا

وزیر آموزش و پرورش:

عادتکردیمازاولیاءپولبگیریم

۵۰۰ میلیون بلوکه کنید

آغازثبتنامخودروهایوارداتی

وزارت اقتصاد گزارش داد
پایانیکدههدستاندازی

بهمنابعبانکمرکزی

صفحه 3

صفحه 8

صفحه 4

صفحه 2

صفحه 3

عصرپریشانی!
رضا نصری احتمالا این روزها در تاریخ ایران به عنوان »عصر پریشانی« ثبت 
خواهد شد!خواهند نوشــت در آن روزگار، پریشان اندیشی و پریشان گویی به 
طرز اعجاب آوری در همه طیف های سیاســی و اجتماعی - از داخل تا خارج از 

کشور - به صورت کم سابقه ای موج زده بود!

یادداشت

دستاوردهایقابلانتظارازسیزدهمیناجلاس
اعضایشورایحکامآب

 ســعید علی پور تنها پس از گذشت چند هفته از بیســت و یکمین سالگرد 
تأسیس مرکز منطقه ای مدیریت آب شــهری )تحت پوشش یونسکو(، تهران 
میزبان ســیزدهمین اجلاس شــورای حکام این مرکز خواهد بــود. این مرکز 
که در بهمن ماه ســال ۱۳۸۰ )فوریه ۲۰۰۲( با پیگیری وزارت نیرو و زیر چتر 
سازمان آموزشی، علمی و فرهنگی ملل متحد )یونســکو( در تهران تأسیس و 
راه اندازی شــد، همواره نقش مهمی در حوزه دیپلماســی آب در سطوح ملی و 
منطقه ای داشته اســت و دســتاوردهای متنوعی را در راستای صدور خدمات 

فنی و مهندسی و انتقال فناوری برای کشور به همراه آورده است.

دیدگاه

ولادت حضرت ابوالفضل العباس )ع( مبارک باد

برای چه مصارفی می توانیم ارز بگیریم؟

جزییات۶۳موردتخصیصارزدرمرکزمبادله
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عصرپریشانی!
رضا نصــری احتمالا ایــن روزها در تاریــخ ایران به عنــوان »عصر 

پریشانی« ثبت خواهد شد!
خواهند نوشــت در آن روزگار، پریشان اندیشی و پریشان گویی به طرز 
اعجاب آوری در همه طیف های سیاسی و اجتماعی - از داخل تا خارج از 
کشور - به صورت کم سابقه ای موج زده بود!)احتمالا مورخان خارجی 

بر آن نام Age of absurdity خواهند نهاد!(
خواهند نوشــت در آن عصــر، اپوزیســیون »آریایــی«، »ملی گرا« و 
»هویت گرا« به شدت تلاش می کرد زیر بال ولیعهد عربستان سعودی 
قرار گیرد و وعده می داد - در صورت تصدی قــدرت - مدیریت بحران 

آب کشور را نیز به اسرائیل برون سپاری کند!
خواهند نوشت این جریان باستانی و آریایی و وطن پرست، سرباز ایرانی 
جبهه دیده مدافع تمامیت ارضی کشور را خائن می دانست، اما با کمال 
میل با کوموله تجزیه طلب حامی صدام حسین ائتلاف تشکیل می داد و 
عهد اخوت می بست تا در فردای براندازی بنشینند و بر سر تجزیه ایران 

مذاکره کنند!
خواهند نوشت در آن عصر، »فعال حقوق بشــر« - و حتی برنده جایزه 
نوبل صلح - بــا تمام قوا حامی فشــار حداکثری، تحریم و ســلب حق 
حیات، حق درمان، حق مسکن، حق آموزش و حق برخورداری از شغل 
مناسب برای مردمش شــده بود تا با تشــدید فقر  واستیصال شرایطی 

فراهم آورد تا جریان متبوعش به قدرت برسد!
در این راستا خواهند نوشــت این مدافعان حقوق بشر از تمام اهرم های 
مالی، رســانه ای، حقوقی، سیاسی و امنیتی نیز اســتفاده می کردند تا 
کسانی را که سال ها علیه تحریم و فشــار اقتصادی مبارزه کرده بودند 
سانســور کنند و در فهرســت تحریم های کانادا و آمریکا قرار دهند تا 

صدای اعتدال را به کل حذف کنند!
خواهند نوشت عده ای که می خواستند نظام را ساقط کنند تا یک قانون 
اساســی »مبتنی بر بیانیه جهانی حقوق بشر« جای آن بنشانند نیز، در 
راهپیمایی هایشــان پلاکارد پرویز ثابتی- یعنی کســی که شکنجه را 
در ایران نهادینه کرد- را بلند می کردند و پادشــاه »انتخابی «شان هم 

تناقضی در این رفتار نمی دید!
خواهند نوشــت در ســوی دیگر، فرقه ای »دموکراســی خواه« به نام 
»مجاهدیــن خلق« نیز حضور داشــت کــه نزدیک به ۲۰ ســال بود 
نمی دانســت - و حتی حق نداشــت بپرســد - رهبرش کجاست؟! و 
فقط گهگاهی دور هــم مقابل یک پرده بزرگ با عکس مســعود مفقود 

می نشستند تا صدایی مجهول برایشان پیام  جدید او را قرائت کند!
خواهند نوشت در داخل نیز آثار »عصر پریشانی« کم نبود!

خواهند نوشــت عده ای دیپلماســی را ذلت، مذاکره را سازش و تلاش 
برای رفع موانع تجاری و اقتصادی را »غربگرایی« می خواندند و معتقد 
بودند ایران هیچ عاملیتی در صحنه دیپلماسی بین المللی ندارد و هرگز 
موفق نخواهد شد به سیاســت کشــورهای غربی در قبال خود جهت 
مطلوبی ببخشد!خواهند نوشت در کشوری که بخاطر »تحریم«، صدها 
میلیارد دلار در یک بازه زمانی کوتاه زیان وارد شده بود، در کشوری که 
تمام بازیگران عرصه تجارت  واقتصادش از کلیه شریان های مبادلاتی با 

جهان حذف و محروم شده  بودند،...
در کشوری که در عرض سه سال صدها شرکت و سرمایه گذار احتمالی 
از آن رخت بربسته بودند و قراردادهایشان را نیمه کاره رها کرده بودند؛ 
در کشــوری که دارایی هایش توســط متحد و دشــمن مسدود شده  
بود؛ در کشــوری که مجبور شــده بود با تخفیف فراوان نفت بفروشد  و 
پولش را نقد در گونی دریافت کند...در کشــوری که دچار شدیدترین، 
متنوع ترین و وسیع ترین رژیم تحریمی تاریخ شده بود...هنوز عده ای از 
کارشناسان و مدیران ارشد مدعی  بودند »تحریم« هیچ اثری بر اقتصاد 
نداشــته یا حداکثر ۱۰ تا ۲۰ درصد موثر بوده و از ایــن رو نباید بیخود 
معیشــت مردم را به آن گره بزنند!خواهند نوشت در »عصر پریشانی« 
مدیران کشــور فکر می کردند از بس خوب عمل کرده اند و از بس کشور 
تحت مدیریت شان پیشرفت داشــته، »دنیا« به جان شان افتاده است و 
از این تحلیل نتیجه گرفته بودند که تکرار و تشــدید همان شیوه ها در 

نهایت ایران را به ابرقدرت جهان تبدیل خواهد کرد!
فقط امیدوارم مورخان آینده بنویسند خوشبختانه »عصر پریشانی« با 
تدبیر و همدلی عقلای کشور و همسویی مردم - از هر سلیقه و گرایش 
سیاسی - به پایان رســید و پیش از آنکه ایران به پرتگاه سقوط کند، در 

مسیر درایت و رشد و توسعه قرار گرفت.

امیرعبداللهیان:
همکاریهایمنطقهایتهران-بغدادپرشتاب

واثرگذاراست
وزیر امور خارجه کشــورمان در دیــدار با محمد الحلبوســی، رئیس 
مجلس عراق، ضمن بررسی آخرین وضعیت روابط دو کشور، همکاری 

های منطقه ای تهران - بغداد را پر شتاب و اثر گذار دانست.
 امیرعبداللهیــان در دیدار با محمد الحلبوســی، رئیس مجلس عراق، 
ضمن بررسی آخرین وضعیت روابط دو کشور، همکاری های منطقه ای 

تهران - بغداد را پر شتاب و اثر گذار دانست.

وزیر امور خارجه کشــورمان انتخاب مجدد الحلبوسی به عنوان رئیس 
مجلس این کشــور را تبریک گفته و از اعزام چندیــن نماینده مجلس 
عراق بــه همایش زنان تأثیرگــذار که به ابتکار همســر رئیس جمهور 

کشورمان برگزار شد، تشکر نمود.
امیرعبداللهیان، توســعه و پیشــرفت عراق را برای ایران بســیار مهم 
دانسته و خواستار گســترش همکاری های دو کشــور بویژه در سطح 
مجالس قانونگذاری شــد.وزیر خارجه کشورمان از پیشرفت تهیه سند 
جامع همکاری های دوجانبه ابراز خرســندی نموده و از این ســند به 

عنوان نقشه راه بلند مدت دو کشور نام برد.
امیرعبداللهیان توسعه همکاری های ترانزیتی و بویژه احداث خط آهن 
شلمچه - بصره و کرمانشاه- بغداد را گام مؤثری در توسعه هرچه بیشتر 

مبادلات اقتصادی و تجاری دانست.
محمد الحبوســی نیز در این ملاقات ضمن خوشامدگویی به وزیر امور 
خارجه کشــورمان و هیأت همراه، از دیدارهای مهم امیرعبداللهیان با 

مقامات عراق ابراز خرسندی نمود.
رئیس مجلس عراق با ابــراز امیدواری جهت انجام ســفر جناب آقای 
قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی به بغداد، گسترش هرچه بیشتر 

روابط بین پارلمانی را جزو اولویت های مجلس عراق دانست.
در ادامه گفتگوها، طرفین به بررسی وضعیت منطقه ای پرداختند.

در پایان نیز، دکتر رحیمی، عضو کمیســیون سیاست خارجی و امنیت 
ملی مجلس شورای اسلامی ضمن ابلاغ سلام جناب آقای دکتر قالیباف 
به همتای عراقــی خود، بر آمادگی مجلس شــورای اســلامی جهت 

افزایش تعاملات بین المجالسی تاکید نمود.

یادداشت

تریبون

خریدار  رئیس مجلس شــورای اسلامی 
گفــت: در حکمرانی اگر روشــی برای اجرا 
پیشنهاد می شود که مبتنی بر مردم نباشد، 
نباید آن پیشــنهاد را پذیرفت و اجازه آغاز 

کار براساس آن را بدهیم.
 محمدباقر قالیباف رئیس مجلس شــورای 
اسلامی در پنجمین دوره مدرسه پارلمانی 
با موضــوع »جایــگاه، ســاختار و کارکرد 
کمیســیون اصل نودم قانون اساسی در افق 
کارکــرد نظارتی مجلس« کــه صبح امروز 
پنجشــنبه، ۴ اســفند ماه بــه همت مرکز 
تحقیقات اســلامی قوه مقننه و کمیسیون 
اصل نودم قانون اساسی در مجلس شورای 
اســلامی برگزار شــد، ضمن تبریک اعیاد 
شــعبانیه و میلاد امام حسین)ع( و حضرت 
ابوالفضل عباس)ع(، گفت: خوشــحالم که 
این توفیق نصیب بنده شــد و این فرصت را 
یافتم تا دقایقی در محضر شــما باشیم که 
به تعبیــر رهبر معظم انقــلاب، نمونه ای از 
جلســات حلقه های میانی در ساختار نظام 

جمهوری اسلامی است.

حضرت امام )ره( نگران آینده دور 
انقلاب در حوزه مسائل اقتصادی بودند

رئیس مجلس شــورای اســلامی در ادامه 
تصریح کرد: متأســفانه چنین جلساتی که 
برگزار می شود یا درِ گوشی است و یا بسیار 
مفصل و عمومی اســت و جنبه های تبلیغی 
دارد که البته به جای خود ارزشــمند است. 
جلســات از این جنس که با یکدیگر گفتگو 
کرده و ســر موضوعــات بحث کنیــم باید 
ادامه یابد و خروجی این جلســات نباید در 

گوشه ای خاک بخورد.
وی افزود: حضرت امام )ره( در نشســتی با 
اصنــاف اصفهــان در قم به حــوزه اقتصاد 
تأکید و به کارخانــه داران و تولیدکنندگان 
می فرمایند به کارگران رســیدگی شــود. 
ایشــان می گویند اگر شــما به دنبال کالا 
هستید و منفعت می خواهید، کارگران قانع 
هســتند و با راضی کردن آن ها ثمره مادی 
و معنوی دریافت می کنیــد. بعد از آن تذکر 
مهمی بــرای اقتصــاد داده و گفته اند من 

نگران آینــده دور انقلاب در حوزه مســائل 
اقتصادی هســتم. قالیباف در ادامه با بیان 
اینکه فهم از این صحبت امام )ره( این است 
که بحث یک ماه و یکی دو سال نیست بلکه 
بحث دهه های آینده اســت، عنــوان کرد: 
توصیه ایشــان به اصنــاف و کارخانه داران 
اصفهان اســت که از هم اکنون برای اقتصاد 
چاره اندیشــی کنید که اگر این مسائل حل 
نشــود و مردم گرفتار آن باشــند، مردم از 
انقلاب و اســلام گذر کرده و رد می شــوند. 
ایشــان می فرمایند اگر دیدید این شرایط 
پیش آمد و مــردم از اســلام و انقلاب گذر 
نکردند، تنها یک دلیل دارد و آن این اســت 
که خداوند به خاطر امام حســین )ع( به ما 

رحمی کند.

بخش عمده اقتصاد کشور
 خصولتی است

رئیس نهــاد قانونگــذاری کشــورمان بر 
همین اساس، تصریح کرد: اگر می خواهیم 
شــرع و عقل را در اداره کشور رعایت کنیم، 
حضرت امام )ره( با صراحت در این خصوص 
فرموده اند دولت ها حــق دخالت در اموری 
که مردم می توانند انجــام دهند را ندارند و 
در حوزه اقتصــاد می فرمایند شــرعا حق 
ندارند. اکنون سؤال این اســت که ما کدام 
یک از این ها، شــرع، عقل یا قانون را رعایت 
می کنیم؟قالیباف در ادامه این نشســت با 
بیان اینکه امروز ۸۰ درصد اقتصاد ما دولتی 
است، عنوان کرد: ای کاش واقعا دولتی بود، 
اما بخش قابل توجهی از اقتصاد ما خصولتی 
اســت که بســیار مشــکلات ما را افزایش 
می دهد. جاهایی که خواسته ایم اقتصاد را به 
محرومان داده و مردمی سازی کنیم، بسیار 

بد عمل کرده ایم. 

بقای انقلاب اسلامی بدون حضور 
مردم زیر سؤال است

رئیس قوه مقننه با اشــاره به تاریخ ۴۴ ساله 
انقلاب و تجربه ایــن دوران عنوان کرد: اگر 
کار موفقی را بــدون حضور مــردم در این 
دوره ســراغ دارید بگویید. هــر کجا اقدام 

افتخارآمیزی داشتیم جایی بوده که مردم 
به میــدان آمده اند و جایی کــه خطی روی 
مردم کشــیده و آن ها را ندیدیم، هزینه ها 
کرده و تلاش ها کرده ایــم اما هیچ خروجی 

نداشته ایم و این تجربه ما است.
وی همچنین با بیان اینکه باور ما این است 
که بقای این انقــلاب بدون حضور مردم زیر 
سؤال است، گفت: تداوم انقلاب و استحکام 
نظام جمهوری اســلامی به عنوان یک نظام 
سیاســی برخاســته از اصل مترقی ولایت 
فقیه و اسلام سیاســی که حضرت امام )ره( 
آن را برخاسته از فقه پویا پایه گذاری کردند، 

بدون توجه به مردم امکان پذیر نیست.
 قالیباف با اشــاره بــه تجربیــات خود در 
حوزه کاری ابراز داشــت: در حــوزه کاری 
و حکمرانی اگر روشــی برای اجرا پیشنهاد 
می شود که مبتنی بر مردم نباشد، نباید آن 
پیشنهاد را پذیرفته و اجازه آغاز کار براساس 
آن را بدهیم. زمانی که از مردم صحبت می 
کنیم باید همه مردم به معنای همه اقشار از 
نخبگان تا پایین ترین ســطح دیده شده و 
بدانیم هر کسی در جای خود نقش کلیدی 
دارد. نباید بگوییم صرفا با نخبگان، جوانان 
و آقایان کار داریــم بلکه با همــه به لحاظ 
ســنی، جنســیتی و تخصص کار داریم و 

جامعه به همه اینها نیازمند است.
رئیس نهاد قانونگذاری کشــورمان در ادامه 
با بیان اینکه ما پیش از انقلاب تجربه چنین 
نــوع حکمرانی با تشــکیلات یک حکومت 
اسلامی به این شکل را نداشــته ایم، گفت: 
یکی از نعمت هایی که مــا به آن توجه نمی 

کنیم این اســت که خداوند عمر ما را در این 
مقطع از زمــان قرار داده و زمانــی به دنیا پا 
گذاشــته و تنفس می کنیم که در سایه یک 
نظام اســلامی به جای یک نظــام طاغوتی 
هستیم که باید شــکر آن را به جای بیاوریم 
و مهم ترین شرط این شکرگذاری این است 
که حکمرانی این نظــام را به صورت کارآمد 
درآوریم.کوتاهــی، نقــص و کم کاری های 
جدی در حــوزه حکمت نظــری و حکمت 
عملی داریمــوی در ادامه یادآور شــد: به 
جرأت می گویم حداقــل از ابتدای دهه 7۰ 
یعنی حــدود ۳ دهه هر کجــا فرصت پیدا 
کردم صحبــت کنم به این موضــوع تأکید 
کردم کــه حداقل یــک کار را بایــد انجام 
دهیم که آن کارآمدی دین در اداره جامعه 
اســت و این بزرگ ترین تبلیــغ، اثرگذاری 
و وفــاداری به خون شــهدا، امام شــهدا و 
اهل بیت)ع( اســت و اگر نتوانیم این کار را 
کنیم بیشــترین ظلم را کرده ایم. قالیباف 
همچنین با یادآوری این مطلب که امروز در 
حکمت نظری و حکمت عملی کوتاهی ها، 
نقص ها و کم کاری های جدی داریم، عنوان 
کرد: آیا امــروز بعد از ۴۴ ســال نباید یک 
نظریه غالب که مبنــای همه تصمیم گیری 
هایمان در دولت در حوزه اقتصاد، فرهنگ 
و سایر حوزه ها باشد، داشته باشیم تا دچار 
مشــکلات و آســیب های فعلی بــا وجود 
ظرفیت هایی که داریم نشــویم که ظرفیت 

ها از دست نرود و فرصت سوزی نشود؟!
رئیس مجلــس در ادامه با بیــان اینکه در 
جاهایی باورمان در حوزه ســنت های الهی 
تردیدآمیز می شــود اظهار داشــت: هرگاه 
اسلام ایستاد، در برابر آن احزاب نیز محکم 
ایســتاده و همواره مؤمنان در اقلیت بودند 
و ســنت الهی نیز این اســت کــه خداوند 
به اقلیت پیــروزی را می دهد کــه البته با 
سختی و مشقت همراه اســت. ما باید این را 
باور کنیم و دوران دفاع مقدس نیز مصداق 
روشن آن است. پیامبران نیز در دوران خود 
همین گونه بوده انــد و عموما مردم عادی، 
مســتضعفان و محرومان اطراف پیامبران 
جمع می شــدند و این ثروتمنــدان نبودند 

که از آنها حمایت کنند.وی در ادامه با بیان 
اینکه متاســفانه امروز بخــش های دولتی 
برای خود کار می کنند و دانشگاه ها نیز برای 
خود کار می کنند، افزود: دانشــگاهی آثار 
مثبتی دارد و استاد، دانشجو و جامعه از آن 
منفعت می برند که بــا مردم و کار تخصصی 
خــود در جامعه به صورت مســتقیم وصل 

شده است.
رئیس مجلــس در ادامــه تصریــح کرد: 
دانشــکده ای کــه اینگونه اســت از همان 
مقطع کارشناسی، دانشــجویان خود را به 
گونه آب توانمند می کنــد که از همانجا هم 
شــغل دارند و هم در جامعه موثر هســتند 
و اســتاد آن نیز موثر، مفید و باسواد است. 
در حوزه پتروشــیمی، راه آهــن، مکانیک 
و هوافضا دانشــگاه های متعــددی وجود 
دارد که باید دید کدام موفق و کدام ناموفق 
اســت. ما تجربه کرده ایم زمانی که ارتباط 
یک نهاد پژوهشــی با جامعه برقرار شــود، 
بسیار موثر اســت البته نباید انتظار داشت 
همان ابتدا یک پروژه قابل توجهی از سوی 
آن شــکل بگیرد. قالیباف ادامه داد: زمانی 
که در نیروی هوایی بودم، وقتی تحقیقاتی 
انجام می شــد صرفا در جمع محدودی بود 
و هرگاه می خواســت این جمع باز شود، به 
دلایل متعدد جلوی آن گرفته می شد. این 
در حالی است که تحول عظیم جایی اتفاق 
افتاد که متخصصان جوان درگیر آن شدند 
و باعث شــد امروز جزء ۵ قدرت برتر دنیا در 
حوزه موشــکی و هوافضــا در ابعاد مختلف 
خودش باشــیم. این اتفــاق از زمانی افتاد 
که حلقه بســته، شکســت و باز شد.رئیس 
نهاد قانونگذاری کشورمان در ادامه با اشاره 
به زمان حضــور خود در ناجا عنــوان کرد: 
آن زمان این ســوال برای من مطرح بود که 
پلیس اســلامی چیست؟ مشــخصات این 
پلیس باید ارائه می شــد تــا آن را به عنوان 
زیربنــا قرار دهیــم. البته بایــد گفت هیچ 
چیزی در این خصوص دست من را نگرفت 
تا ببینیم مبنای یک پلیس اسلامی چیست 
چرا که باید بر مبنای نتیجه کارهای علمی 

و تخصصی تعریف می شد.

خریدار  رهبر انقلاب اســلامی فرمودند: 
برای مواجهه  با شــبهه بایستی کاملًا آماده 
شد. من می خواهم این را عرض بکنم حتی 
این شــبهه ها مثل این تحریم هاست، این 
تحریم ها اگــر نبود مطمئن باشــید ما این 
پیشرفت های صنعتی و فنی را نمی داشتیم.

 حضرت آیــت الله خامنــه ای رهبر معظم 
انقلاب اســلامی در دیــدار اعضای مجلس 
خبرگان رهبری، این مجلس رفیع و بسیار 
مهم را نماد درهم  آمیختگی »جمهوریت« 
و »اســلامیت« خواندنــد و بــا اشــاره به 
حضور بی بدیــل، حیاتی و مســتمر مردم 
در صحنه های گوناگــون گفتند: بنیه قویِ 
مردمی نظام، ثروتی ملی اســت که خداوند 
با آن، حجت را بــر علما و همه مســئولان 
نظام تمام کرده اســت و همه باید در حفظ 
و افزایش این سرمایه عظیم، بی وقفه تلاش 

کنیم.
ایشــان با تبریک حلول ماه مبارک شعبان 
و اعیاد بزرگ و شــادی آفرین آن، مجلس 
خبرگان را نماد حقیقی مردم سالاری دینی 
دانســتند و افزودند: این مجلــس در پرتو 
تحقق کاملًا ســالمِ مردم سالاری، منتخب 
مردم اســت ضمن اینکه متشکل از علمای 
دین اســت و جوهره دینی نظام را نشــان 
می دهد.رهبــر انقلاب، جایــگاه، اهمیت و 
حساســیت مجلس خبرگان را بالاتر از هر 
مرکز و مجموعــه ای در نظام برشــمردند 
و گفتند: ایــن مجلس، هــم تعیین کننده 
رهبــری، و هــم بــا مراقبت هــای خود، 
تضمین کننده ی وجود و اســتمرار شرایط 
رهبری اســت که چنین جایگاه عظیمی، 
وظایف سنگینی را متوجه اعضای خبرگان 
می کند و هیچ اهمالی در ادای این وظایف، 

در درگاه پروردگار پذیرفته نیست.
حضرت آیت الله خامنه ای، اهتمام خبرگان 
در رسیدگی به مســائل گوناگون کشور را 
مطالبه رهبری و موضوعی درست دانستند 
و در عین حال گفتند: مهمتر از همه  مسائل، 
پرداختن و اهتمام جدی به وظایف درونی و 

بیرونی اعضای مجلس خبرگان است.
ایشــان اســتمرار فعالیت هیئــت تحقیق 
مجلس خبــرگان در رســیدگی و مراقبت 
از »حفظ شــرایط رهبــری و انجام وظایف 
مندرج در قانــون اساســی و دیگر وظایف 
قطعی رهبری« را بســیار مهــم خواندند و 
افزودند: مهمترین وظیفــه رهبری، رصد 
و حفظ حرکت کلــی و حرکت بخش های 
مهم نظام در جهت انقلاب است تا زاویه ای 
از مسیر اصلی پیش نیاید و انقلاب اسلامی 

مثل انقلاب های دیگر منحرف نشود.
رهبرانقــلاب تبیین منطقی، مســتدل و 

مســتمر جایــگاه مجلس خبــرگان برای 
افکار عمومــی بــه خصوص برای نســل 
جوان را دیگر وظیفه اعضــای این مجلس 
دانســتند و افزودند: تبیین صحیح جایگاهِ 
تعیین کننده ی مجلس خبرگان، مردم را با 
شوق و اشتیاق به پای صندوق های رأی در 
انتخابات این مجلس می آورد؛ البته اعضای 
این مجلس، شــأنیت علمایی نیز دارند که 
وظایف ســنگین دیگــری را متوجــه آنها 

می کند.
رهبر انقلاب، دشمنی ها با مجلس خبرگان 
را از جنــس دشــمنی با اصــل جمهوری 
اسلامی خواندند و گفتند: بعضی دشمنی ها 
با جمهــوری اســلامی مربوط به مســائل 
سیاسی و مواضع آن در قبال موضوعی مانند 
فلسطین اســت اما بعضی دشمنی ها با ذات 
نظام اســت چرا که این نظام در مقابل افراد 
معتقد به نسخه غرب که با هر گونه دخالت 
دین در مســائل اجتماعی مخالفند و یا در 
برابر ســردمداران لیبرال دموکراســی که 
پشــت پرچم دروغین آزادی و دموکراسی، 
نقشه سلطه و غارت منابع دنیا را کشیده  اند، 
ایســتاده و با قرار دادن »مردم ســالاری و 
آزادی« در کنــار »دین« نقشــه آنها را بهم 

زده است.
ایشــان تبیین علت اصلی دشمنی ها برای 
مــردم را ضــروری دانســتند و افزودند: با 
تبیین این علت اصلی، دیگر کسی نباید در 
فضای مجازی و غیر از آن، بگوید جمهوری 
اسلامی برای خود دشــمن می تراشد زیرا 
ایــن ذات مردم ســالاری دینی اســت که 
موجب ابطال نقشه های بدخواهان و عامل 

دشمنی آن ها است.
حضرت آیــت الله خامنــه ای، شــأن دوم 
اعضای مجلس خبرگان را »شأن علمایی« 
آنها برشــمردند و گفتند: بنیه مردمیِ قوی 
جمهوری اســلامی و ارتباط و اتکاء مردم و 
نظام به یکدیگــر، ثروتی ملــی، حقیقتی 
غیرقابل کتمــان و بی نظیر یا لااقل کم نظیر 
در دنیا اســت که جلوه های آن در ماجرای 
کرونا و به میدان آمدن مــردم، کمک های 
مؤمنانــه و همچنین حضــور و تلاش های 
مردم در کمک به آســیب دیدگان حوادث 

طبیعی حقیقتاً حیرت انگیز است.
ایشان راهپیمایی ۲۲ بهمن امسال را تجلّی 
دیگری از بنیه مردمیِ قــوی نظام خواندند 
و خاطرنشــان کردند: در کجای دنیا مشابه 
چنیــن اجتماع عظیمــی برای یــک امر 
سیاســی وجود دارد که مردم با این کثرت 
و تنوع جمعیت و سلایق، از پیران قدخمیده 
تا نوجوانان نورســیده، چهل و چند ســال 
پشت سر هم و در شــرایط آب و هوایی غالباً 
سخت، هر سال در صحنه حاضر شوند؟ این 
پشــتوانه و بنیه مردمی قوی نظام است که 
البته ما به آن عادت کرده ایم و شاید عظمت 

آن را خوب درک نکنیم.
رهبر انقلاب افزودنــد: حضور مردم، حجت 
الهی را بر ما مسئولان و علما تمام کرده است 
و اینکه فقط به این ثروت ملی افتخار کنیم، 
کافی نیست بلکه باید این ثروت را مستمراً 
حفظ و زیاد کنیم و بــه وظایف خود در این 

زمینه عمل کنیم.
ایشــان نقش دین و علما را در شکل گیری 
این گونه حرکتهای ملــی و انقلابی، مهم و 

بی بدیل برشــمردند و خاطرنشان کردند: 
در انقلاب اسلامی هم امام خمینی به عنوان 
یک عالم دینی و مرجــع تقلید نقش آفرین 
بود که توانست به پشتوانه میراث هزار ساله 
علمای دین و اعتماد و اعتقادی که در مردم 
به آنها شــکل گرفته بود، ملت را از تهران تا 
روستاها و شهرهای دوردست با شعار واحد 
به حرکت درآورد که این کار از هیچ حزب و 

شخصیت سیاسی دیگری ساخته نبود.
حضرت آیــت الله خامنه ای، ثــروت عظیم 
و تهدیــدزدای حضور و بنیــه مردمی برای 
نظام را حیاتی دانستند و گفتند: علما فارغ 
از داشتن یا نداشتن مسئولیت دولتی، برای 
حفظ این ســرمایه عظیم وظایف سنگینی 
دارند که مهمترین آن جهاد تبیین اســت، 
ضمن اینکــه »تقوا، صداقت، پاکدســتی، 
پرهیز از موارد شــبهه ناک، انگیزه خدایی و 
دعوت کردن با عمل نــه فقط با زبان« مردم 

را دلگرم و خاطرجمع می کند.
ایشــان علما را بــه ارتبــاط بــا جوانان و 
دانشــجویان و حضور در مراکز دانشجویی 
سفارش کردند و گفتند: با حرف نو، بیان نو و 
منطق نو، با جوانان گفتگو و گره های ذهنی 
آنها را باز کنید البته در برابر شبهاتی هم که 
پاســخ آنها را نمی دانیم بگوییم نمی دانم یا 

باید بررسی کنم.
رهبر انقلاب، تشــکیل حلقه های معرفتی 
از فضلای جــوان و پرُ شــمار و صاحب فکر 
در شــهرهای مختلف بــا محوریت علمای 
بزرگ و اعضای مجلس خبــرگان را گامی 
دیگر برای ارتباط مؤثــر با جوانان، خواندند 
و افزودند: از شــبهه هــم نبایــد رنجید و 

همچنانکه مرحوم شــهید مطهری خودش 
شبهه و پاسخ آن را کشف می کرد، باید برای 
مواجهه با شبهه آماده شد.حضرت آیت الله 
خامنه ای افزودند: شــبهات مانند تحریم ها 
اســت و موجب مطالعه و فکر و تحقیق برای 
پاسخگویی می شود همان طور که تحریم ها 
ما را وادار کــرد در مســائل مختلفی مانند 
دفاعی، درمانی و ســلامت به دستاوردهای 
جدیدی دست یابیم که اگر تحریم ها نبود، 
مطمئناً این پیشــرفت های فنی و صنعتی 

وجود نداشت.
ایشــان ســؤال ها و شــبهه های جوانان را 
نیازمند بیــان منطقی و اقناعی دانســتند 
و گفتنــد: مراقب باشــیم حرف سســت و 
بی منطق نزنیم که البته وظیفه پشــتیبانی 
فکری مجموعه های جــوان و افراد صاحب 
فکــر، برعهــده حــوزه علمیه قم و ســایر 

حوزه های علمیه است.
حضرت آیت الله خامنــه ای در بخش پایانی 
سخنانشان با تأکید بر ضرورت امیدآفرینی، 
سیاست مســتمر دشــمن را یأس آفرینی 
خواندند و با اشاره به نامه یک گروه سیاسی 
در ســال ۱۳۶۹ به یکی از مسئولان کشور 
گفتند: یک سال پس از رحلت امام بزرگوار، 
آن گروه در نامه ای سرگشــاده و سراســر 
یأس آفرین نوشــت کشــور و ملــت به لبه 

نابودی و ویرانی رسیده است.
رهبــر انقلاب اســلامی افزودند: کســانی 
که خودشــان و شخصیت شــان در معرض 
نابودی و ویرانی اســت، همه چیــز را از این 
زاویه می بینند اما در مقابل، کسانی که دل و 
ذهنی پرُ از امید دارند، امیدوارانه به مسائل 
و تحــولات نــگاه می کنند کــه امیدواریم 
خداوند همه ما را موفق بدارد که با این نگاه، 
و به پشتوانه لطف الهی و حضور مردمی، به 
وظایف خــود با جدیت و بدون خســتگی و 

سستی عمل کنیم.
در ابتــدای این دیــدار، حجت الاســلام 
والمســلمین رئیســی نایب رئیس مجلس 
خبرگان رهبری، به بیان  گزارشــی از ســه 
بخش کاری یازدهمین اجلاس رسمی این 

مجلس پرداخت.
»انتخابــات اعضــای هیئــت رئیســه، 
کمیســیون ها و هیئــت اندیشــه  ورز«، 
»جلسات جداگانه با حضور فرمانده نیروی 
قدس سپاه پاسداران درباره تحولات منطقه 
و وزیر اقتصاد درباره موضوعات معیشتی« 
و همچنیــن »بحــث دربــاره دغدغه های 
فرهنگــی، اقتصادی و تحلیل اغتشاشــات 
پاییز در نطق های پیش از دســتور ۱۴ تن از 
اعضای این مجلــس«، محورهای گزارش 

آقای رئیسی بود.
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دستاوردهایقابلانتظارازسیزدهمیناجلاس
اعضایشورایحکامآب

 ســعید علی پور تنها پس از گذشــت چند هفته از بیست و یکمین 
سالگرد تأســیس مرکز منطقه ای مدیریت آب شــهری )تحت پوشش 
یونسکو(، تهران میزبان سیزدهمین اجلاس شــورای حکام این مرکز 
خواهد بود. این مرکز کــه در بهمن ماه ســال ۱۳۸۰ )فوریه ۲۰۰۲( با 
پیگیری وزارت نیرو و زیر چتر ســازمان آموزشــی، علمــی و فرهنگی 
ملل متحد )یونسکو( در تهران تأســیس و راه اندازی شد، همواره نقش 
مهمی در حوزه دیپلماسی آب در ســطوح ملی و منطقه ای داشته است 
و دستاوردهای متنوعی را در راســتای صدور خدمات فنی و مهندسی و 

انتقال فناوری برای کشور به همراه آورده است.
برنامه ریــزی و هدایت فعالیت های مرکز توســط شــورای حکام آن، 
متشکل از مقامات عالیرتبه ۱۸ کشور منطقه، صورت می گیرد، بر این 
اساس قرار است سیزدهمین اجلاس این شــورا روز پنج شنبه چهارم 
اســفند ماه ســال جاری به میزبانی وزارت نیروی جمهوری اسلامی 
ایران در تهران برگزار شــود و انتظار می رود همانند دوره های گذشته 
شاهد تصویب چندین پروژه مشــترک تحقیقاتی و آموزشی بین اعضا 

باشیم.
پس از آنکه شــیوع بیماری کووید -۱۹ منجر به برگــزاری مجازی دو 
دوره اخیر اجلاس این شورا شــد، امیدها بر این است برگزاری حضوری 
ســیزدهمین دوره، منتج به تقویت مجدد کانــال ارتباطی قدرتمندی 
شــود که طی دو دهه از تأسیس مرکز ایجاد شــده بود. در این خصوص 
باید یادآور شد که کشورهای عضو شورای حکام در دهه ۸۰ کمتر از ۱۰ 
کشــور بودند در حالی که هم اکنون ۱۸ کشور و بیش از ۱۰ سازمان بین 

المللی در شورای حکام مرکز عضویت دارند.
همچنین از آنجایی که این مرکز تنها نهاد بین المللی در منطقه اســت 
که اجلاس شــورای حکام آن در این ابعاد تشــکیل می شــود، یونسکو 
همواره دید ویژه ای بــه نتایج و مصوبات اجلاس شــورا داشــته و و به 
همین دلیل طی دوره های گذشــته نماینده یونسکو در بالاترین سطح 
در اجلاس حاضر شده اســت. در این دوره از اجلاس نیز، آقای ابو امانی 
)Abou Amani( مدیر بخش علوم آبی این ســازمان پیام دبیرکل را به 

مقامات حاضر در اجلاس انتقال خواهد داد.
یکی از نقاط قوت همیشــگی اجــلاس، ارائه پیشــنهادهای همکاری 
مشــترک در زمینه مدیریت آب شــهری در ســطوح محلــی، ملی و 
منطقه ای اســت. در این دوره نیز طرح های پیشنهادی ارائه خواهد شد 
و امید است منجر به جلب مشــارکت حداکثری اعضا در مسائل محلی و 
منطقه ای حوزه آب شــود، با این توضیح که عمده طرح های تحقیقاتی 
و آموزشی پیشنهاد شده محورهایی چون مدیریت یکپارچه منابع آب، 
ســازگاری با تغییر اقلیم و فناوری های نوین در صنعت آب و فاضلاب را 

مورد توجه قرار داده است.
 ایــن پروژه ها ضمن آن که زمینه گســترش تعاملات بین کشــورهای 
منطقه را فراهم می کنند، گام بزرگی در راســتای تحقق فاز نهم برنامه 
بین الدولی آبشناســی یونسکو محســوب می شــوند. برنامه ای که به 
موضوعاتی چون تحقیقات آب، مدیریت منابع آبی، آموزش و مواردی از 

این دست می پردازد.

مدیرکل دفتر سهام تخصیصی سازمان خصوصی سازی:
۳میلیونو۳۰۰هزارجاماندهبهمحضابلاغ

مجوز،سهامعدالتمیگیرند

مدیــرکل دفتر ســهام تخصیصی ســازمان خصوصی ســازی گفت: 
اطلاعــات ۳ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر احصاء شــده که بــه محض ابلاغ 

مجوز، تخصیص سهام عدالت به آنان صورت خواهد گرفت.
به گزارش سازمان بورس، »راضیه ذوالنوریان« در گفت وگویی درباره 
جزییات اعطای سهام عدالت جاماندگان اظهار داشت: بر اساس قانون 
بودجه، تکلیفی مقرر شده بود که ســهام عدالت به افراد تحت پوشش 
کمیته امداد و سازمان بهزیســتی، اختصاص یابد. اقدامات اولیه مبنی 
بر تعیین مصوبه و نیز شناســایی این جامعه آماری توســط ســازمان 

خصوصی سازی انجام شده است.
وی با اشــاره به مصوبه آبان ماه درباره اعطای ســهام عدالت گفت: آن 
مصوبه به دلیل بعضی تغییرات نیازمنــد اصلاحیه بود که این اتفاق هم 
افتاد. در نهایت ما به عنوان دســتگاه اجرایی مصوبه لازم را تهیه کردیم 
و به وزارت اقتصاد فرســتادیم تا این موضوع را اولویت دستور کار شورا 

بگذارد.
ذوالنوریــان از احصــای ۳ میلیــون و ۳۰۰ هزار نفر تحت پوشــش 
سازمان های حمایتی خبر داد و گفت: شناسایی ما از این افراد فرایندی 
خاصی داشت، ابتدا از کمیته امداد و ســازمان بهزیستی خواستیم که 
تمامی افراد تحت پوشش را به ســازمان خصوصی سازی اعلام کنند تا 
بتوانیم بر اساس بانک اطلاعاتی فعلی استخراج اطلاعات داشته باشیم 

تا افراد فاقد سهام مشخص شوند.
مدیرکل دفتر ســهام تخصیصی سازمان خصوصی ســازی اعلام کرد: 
همه این موارد با چندبار رفت و برگشت اطلاعات بین سازمان ها و ثبت 
احوال انجام شــد، اکنون اطلاعات ۳ میلیون و ۳۰۰ هزار نفر احصا شده 
که به محض ابلاغ مجوز، این تخصیص صورت خواهد گرفت. همچنین 

۵۰ هزار اطلاعات مخدوش یافت شده است.
وی در پایان گفت: افراد جزو ۶ دهک اول درآمدی کشــور هستند و این 
دهک بندی توسط سامانه جامع اطلاعات ایرانیان مشخص شده است، 
در مرحله نخست تخصیص سهم را خواهیم داشــت. بدین صورت که 
مشخص خواهد شد، به هر کد ملی فاقد سهام که مشمول هستند، چه 
مقدار سهام تعلق می گیرد. سپس فرآیند تعلق سامان دهی خواهد شد.

ایراننهمینفولادسازجهانشد
براســاس اعلام انجمن جهانی فــولاد ایران در جایــگاه نهمین تولید 
کننده فولاد جهان قرار گرفت و بالاترین رشــد تولید فولاد نیز نصیب 

کشورمان شده است.
به نقل از وزارت صنعت، معدن و تجارت انجمن جهانی فولاد اعلام کرد 
در ماه نخست ۲۰۲۳ ایران با یک پله ارتقا در رتبه نهم تولید فولاد خام 

جهان ایستاد. 
براساس این گزارش در ماه نخست ۲۰۲۳ میلیادی )دی ۱۴۰۱(، ایران 
۲ میلیون و 7۰۰ هزار تن فــولاد خام تولید کرد کــه در بین ۱۰ تولید 
کننده بزرگ فولاد جهان، فقط چین و ایران در ماه ژانویه افزایش تولید 
نسبت به ماه مشابه ســال گذشته داشته اند و ۸ کشــور دیگر با کاهش 

تولید مواجه شده اند. 
تولید فولاد ایران در این ماه ۲7.7 درصد افزایش یافته و بالاترین رشد 

تولید را ثبت کرده است.

دیدگاه

بازار

بر اساس اطلاعات منتشر شده از سوی وزارت صنعت، 
معدن و تجارت، ثبــت نام خودروهــای وارداتی طی 
چند روز آینده شروع می شود و شــرکت کنندگان در 
این قرعه کشــی علاوه بر داشتن شــرایط قرعه کشی 
خودروهای داخلی مثل داشــتن گواهینامه، نداشتن 
پلاک فعال و غیره، باید ۵۰۰ میلیون تومان در حساب 

بانکی خود بلوکه کنند.
بر اساس این اطلاعات، مقرر شده خودروهای وارداتی 
در قرعه کشی عرضه شــود و شرکت کنندگان در قرعه 
کشی باید شرایط عمومی برنامه های فعلی قرعه کشی 
خودروهای داخلی از جمله اینکه گواهینامه داشــته 
باشند، پلاک فعال نداشته باشند، طی ۴۸ ماه گذشته 
از خودروســازان داخلی خرید نکرده باشــند و تا یک 
سال نمی توانند ســند خودرو را به کسی منتقل کنند 
را رعایت کنند.همچنین شرکت کنندگان برای ورود 

به قرعه کشــی باید ۵۰۰ میلیون تومان در 
حســاب وکالتی بلوکه کنند. بعــد از پایان 
قرعه کشــی و بررســی اطلاعات، نام ۱۰۰ 
هزار نفر به قید قرعه انتخاب و اعلام می شود. 
بلافاصله بعد از اعلام نام برندگان قرعه کشی، 
شــرکت های واردکننده خودروهای خود را 
در ســامانه عرضه می کنند و متقاضی از بین 

آن ها انتخاب می کنند.
اگر خودرویی تقاضای بیشــتری داشــته باشد، حق 
تقدم با شماره های اولی اســت که در قرعه کشی برنده 
شده اند. البته این موضوع هیچ ارتباطی با زمان ثبت نام 

ندارد، بلکه وابسته به شانس افراد در قرعه کشی است.
همچنین اگر فردی از بین خودروهای عرضه شــده در 
مرحله اول انتخاب نکند و بــه دنبال خودروی دیگری 
باشــد، حق تقدم او تا زمــان انتخاب خــودرو حفظ 

می شــود و باید ۵۰۰ میلیون تومان را نیز در 
حساب خود نگه دارد. در غیر این صورت اگر 
متقاضی هر مبلغــی از ۵۰۰ میلیون تومان 
برداشت کند، درخواســت خرید خودرو لغو 
خواهد شد.افراد متقاضی که در قرعه کشی 
برنده شــدند، بعد از انتخاب خودرو سه روز 
فرصت دارنــد مرحله اول پرداخت شــامل 
هزینه ارزش کالا، کرایه حمل و نقل تــا بندر مقصد و 
بیمــه )CFR( را پرداخت کند )البتــه ۵۰۰ میلیون 
تومان از ایــن مبلغ قبلا بــرای ورود به قرعه کشــی 
پرداخته شده است(. اگر افراد نتوانند ظرف سه روز این 
مبلغ را پرداخت کنند، ثبت نام باطل می شــود و باید 

پنج درصد هم جریمه پرداخت کنند.
مرحله دوم پرداخت، مربوط به عوارض گمرکی اســت 
که زمان رسیدن خودرو به بنادر و ترخیص است و بعد 

از اعلام این مبلغ از ســوی گمرک و سازمان حمایت، 
متقاضی باید آن را پرپاخت کند.مرحله سوم پرداخت 

هم زمان تحویل و مربوط به هزینه پلاک و غیره است.
در اصــل مرحله اول و ســوم پرداخــت، مانند فروش 
خودروهای داخلی اســت و مرحله دوم به آن ها اضافه 
شده است.گفتنی اســت؛ این مبالغ نهایی نیست و بر 
اساس قیمت روز اســت.از زمانی که فرد در مرحله اول 
را پرداخت و در سامانه قرارداد را امضا می کند، شرکت 
ســه ماه فرصت دارد تا خودرو را بــه متقاضی تحویل 
دهد. بعد از این ســه ماه، شرکت به ازای هر یک ماه دیر 
کرد، باید 7.۵ درصد جریمــه پرداخت کند و هر یک از 
طرفین که قرارداد را ابطال کند باید پنج درصد جریمه 
پرداخت کند. امــا پیش از امضای قــرار داد، حتی اگر 
افراد در قرعه کشی برنده شــده باشند، هیچ تضمینی 

برای تحویل خودرو وجود ندارد.

 مدیرعامل سازمان جمع آوری و فروش اموال تملیکی 
اظهار کرد: حدود ۲۶ هزار میلیــارد تومان کالا تعیین 

تکلیف شده که رشد ۵۰۰ درصدی را نشان می دهد.
 ســید عبدالمجید اجتهــادی در گردهمایی مدیران 

کل امور اقتصادی و دارایی اســتان های کشــور یادآور 
شد: ســازمان اموال تملیکی تا یکسال گذشته و تا قبل 
از دولت گذشــته حتی در بدنه وزارتخانه نیزشــناخته 
شــده نبود؛ اما اکنون نقش و جایگاه این ســازمان در 

تجارت خارجی، ایمنی افراد و تامین بخشــی از درآمد 
دولت بســیار اثر گذار شده اســت.اجتهادی بیان کرد: 
سازمان اموال تملیکی در همین مدت بعد از آغاز به کار 
جدی خود، حدود ۲۶ هزار میلیارد تومان کالای تعیین 

تکلیف شده دارد که رشــد ۵۰۰ درصدی داشته است.
در عین حال، در بخش اعاده کالا که هم ســبب رسوب 
زدایی شده رشد ۹۰۰ درصدی داشته ایم که این مسائل 

به رونق تولید و تامین مواد اولیه کمک کرده است.

خودرو

اموال

خریدار  در حالی که طبق برخی آمارها در 
حال حاضر حدود هشــت میلیارد دلار رمز 
ارز در کیف پول ایرانی ها وجود دارد، مشکل 
سیاســت گذاری و قوانین لازم در این حوزه 

همچنان یکی از نکات مورد ابهام است.
 این روزها دیگر فقــط نرخ طلا و ارز در میان 
اخبار اقتصادی بررســی نمی شود و بخشی 
از اخبار کانال های اقتصادی، به رمزارزها و 
بررســی قیمت آن ها هم اختصاص دارد. در 
ایران هم به این بازارها توجه شــده و خرید 
و فــروش ارزهای دیجیتال به ســمت یک 
کسب و کار مســتقل پیش می رود. اما این 
خرید و فروش یا در اصطــلاح ترید ارزهای 
دیجیتــال، در ســایت های صرافی هــای 
مخصوص رمــزارز و یــا اپلیکیشــن های 

موبایلی کیف پول رمزارزها، انجام می شود.
رمزارزها تکنولوژی درحال رشدی هستند 
که به نظر امن می رســند اما قوانینی که در 
این حوزه گذاشــته شــده در بخــش اجرا 
امکان پذیر نبوده و دولت هــا به جای اینکه 
رگلاتــور باشــند، در بحث اجــرا تصمیم 

درستی ندارد.
کیف پول ارز دیجیتال هم بستری است که 
در آن می توان دارایی های کریپتوکارنسی 
را نگــه داری کرد. اما بــرای کاربران ایرانی 
همه چیز آنقدرها ســاده نیســت. به علت 
وجود تحریم های سیاســی و اقتصادی، آی 
پی ایران در برخی کیــف پول ها و صرافی ها 
تحریم است و در صورت اســتفاده، امکان 
بلوکه شــدن دارایی برای کاربــران ایرانی 

وجود دارد.
بر این اساس طی سال های گذشته توجه به 
ســرمایه گذاری در این بازار به منظور حفظ 
ارزش پــول و ســرمایه جلب شــده و افراد 
بســیاری وارد این حوزه شــدند و علاوه بر 
ســودهایی که برای برخی به دنبال داشته، 
سوءاســتفاده هایی نیز در پی این موضوع از 
اســتخراج غیرمجاز تا مالباختگی با مبادله 

رمزارز غیرقانونی صورت گرفت.

همه این موارد درحالی اســت که به تازگی 
حسن هاشمی- رئیس سازمان نظام صنفی 
رایانه ای کشــور- در گردهمایــی فعالان 
صنعت فناوری اطلاعــات و ارتباطات اعلام 
کرده است که هشــت میلیارد دلار رمز ارز 
در کیف پول ایرانی ها وجود دارد اما مشکل 
کشــور ما در این بخش، موضوع سیاســت 
گذاری اســت نه منابــع. از این رمــز ارزها 
می توان بــرای واردات کالاهای اساســی 
استفاده شــود و این مســاله کمک بزرگی 

خواهد بود.
گفته شده فلسفه اصلی رمزارزها مبتنی بر 
تمرکززدایی اســت؛ به این معنا که فضایی 
نوین را در حوزه پولی و سایر حوزه ها تصویر 
می کند که بــه جای آنکه یــک مرکز مبدأ 
اعتمــاد مــردم مانند نهادهایــی همچون 
بانک های مرکزی داشته باشیم، جایگزین 
آن و برمبنای آنچه مردم به آن اقبال دارند، 

ارزشی ارائه شود.

بــرای حــل  مــردم  نهادهایــی کــه 
مشکلاتشــان به آن مراجعه می کنند در 
این فضا بیشــترین حوزه هایی هستند که 
مورد هدف قرار می گیرنــد و یکی از آنها 
بانک مرکزی اســت. هر پولــی که در هر 
کشوری تبادل می شــود، به اعتبار بانک 
مرکزی آن کشــور ارزش می یابد؛ به بیان 
بهتر در صورتــی که بانک هــای مرکزی 
نباشند، تمام اسکناس های رایج، سکه ها 
و ســایر مــوارد مرتبط از ارزش ســاقط 

می شوند.
هرچنــد گفتــه شــده کــه رمزارزهای 
غیرمتمرکــز و قابــل اســتخراج ماننــد 
بیت کوین و اتریوم در معرض خطر نیستند 
امــا آن دســته از رمزارزها کــه به صورت 
متمرکز هســتند ظاهرا قابلیت مســدود 
شــدن را در کیف پول)والت( افــراد دارند. 
به همین خاطر کارشناســان، به فعالان این 
حوزه هشدار میدهند که اشخاص حقیقی 

در تبادل دارایی های دیجیتال دقت زیادی 
به خرج دهند. همچنین از سکوهای تبادل 
دارایی دیجیتال خواســته شده است که از 
روش های حفظ محرمانگی آدرس والت ها، 
IP و روش هــای دیگــر اســتفاده کنند و 
اســتیبل کوین های متمرکــز را از چرخه 
معاملات حذف و با معادل های غیرمتمرکز 

جایگزین کنند.
اما از ســوی دیگر شــایع ترین جرم حوزه 
رمزارزها در حوزه داخل کشور، این است که 
مردم ناآگاه به برخــی افراد اعتماد می کنند 
و مبلغی بــه آن هــا می دهند تا برایشــان 
رمزارز بخرند. برخــی از این کلاهبرداران و 
کارشناسان جعلی پس از دریافت پول اصلا 
رمزارزی نمی خرند و ناپدید می شوند؛ عده 
دیگری نیز رمز ارز می خرند و رمز کیف پول 
مردم را نزد خود نگه می دارند و بعد از مدتی 

کیف پول را تخلیه می کنند.
گرفتاری دیگــری که وجــود دارد، خرید 

رمزارزهای بی ارزش یا شــت کوین اســت 
که در این زمینه، فراینــدی به عنوان پامپ 
و دامپ وجــود دارد. مورد بعــدی گرفتار 
شدن به وسیله بدافزارهاست. در این مورد 
مجرمین کیف پولی جعلی طراحی می کنند 
و با روش هــای مختلفی مانند مهندســی 
اجتماعی باعث می شــوند تا فــرد بدافزار 
را نصــب کنــد و در ادامه هکر بــا دریافت 
اطلاعات کیف پول آن را خالی می کند؛  این 

مورد مانند یک فیشینگ است.
مســئله مخاطره آمیــز بعدی هک شــدن 
کیف پول ها یا حســاب هــای کاربری در 
صرافی هاســت؛ بنابراین هرکس وارد این 
حوزه می شود باید بداند که با این تهدیدات 
روبه روســت؛ فرایند رسیدگی به این جرائم 
نیز در پلیس فتا بســیار پیچیده است زیرا 
بســیاری از مجرمین خارج از کشــورند و 
هویتی وجود ندارد و ایــن پرونده ها عمدتا 

بین المللی می شود.
در هر حال از نظر روانشناســی شاید طمع 
باعث می شــود تا برخی افراد به این بازارها 
کشــیده شــوند و برخی نیز به علت خوش 
بینی برای کســب ســود بیشــتر اعتماد 
می کنند و سرمایه خود را از دست می دهند. 
بر این اســاس برای ورود به بــازار رمزارزها 
دانش زیادی در زمینه های امنیتی، تحلیل 
بازار اقتصادی و فناوری اطلاعات نیاز است 
و همواره توصیه شــده اگر افراد دارای این 
دانش نیستند، از ورود به آن به شدت پرهیز 

کنند.
از ســوی دیگر تعــداد کشــورهایی که به 
قانونی کردن خرید و فــروش ارز دیجیتال، 
می پردازنــد افــزوده می شــود و قوانینی 
برای این حوزه، وضع شــده اســت. بیشتر 
این قوانین برای جلوگیری از پولشــویی در 
خرید و فروش این ارزها، وضع می شود و این 
قوانین ممکن است محدودیت های کاربران 
ایرانی در ارزهای دیجیتال را در بسیاری از 

صرافی های آنلاین بالاتر ببرد.

۵۰۰میلیونبلوکهکنید؛آغازثبتنامخودروهایوارداتی

رشد۵۰۰درصدیتعیینتکلیفکالاهایتملیکی

 مالیات ستانی عادلانه با کاهش فشار به بخش تولید

بنبستبرایفـراریانمالیاتی
خریدار   چرخش های تحــول آفرین در 
نظام مالیاتی منجر به شناســایی فرارهای 
مالیاتی شده است که در سال های گذشته با 
ترفندهای مختلف از پرداخت مالیات شانه 
خالی می کردند، ســازمان مالیاتی با ایجاد 
بن بست هایی برای میلیاردرها راه های فرار 

مالیاتی را بسته است.
 راه اندازی ســامانه ســوت زنی، شناسایی 
سیســتماتیک بالغ بر ۱۰۰ شرکت  کاغذی 
و فاکتورفروش، شناســایی تعداد پنج هزار 
حساب اجاره ای مشــکوک به فرار مالیاتی، 
شناســایی ابر بدهکاران مالیاتی بعد از ۱۵ 
ســال فرار از مهم ترین اقدامات ســازمان 
مالیاتی در شناســایی فرارهــای مالیاتی 

است.
دولت ســیزدهم با رویکرد تحولی و عدالت 
محوری بر روی کار آمد و در همین راســتا 
سازمان مالیاتی به عنوان یکی از رکن های 
اصلی منبع درآمدی دولت نظام مند شده و 
با ارتقای سامانه ها راه های فرار مالیاتی را با 
تاکید بر مالیات ســتانی عادلانه و هوشمند 

سازی نظام مالیاتی پیگیری می کند.
ســامانه ســوت زنی ایــن زمینــه را برای 
شــهروندان فراهم کرده اســت تا با حفظ 

محرمانگی، به درگاه ملی مالیات به نشــانی 
intamedia.ir مراجعه کنند و در قســمت 
ویژه »ســوت زنی«، گزارش هــای خود را 
ارســال کنند.همچنین ســامانه ۱۵۲۶، 
مرکز ارتباط مردمی ســازمان امور مالیاتی 
کشور است که از این طریق مردم می توانند 
شکایات، پیشــنهادها و ســؤالات مالیاتی 
خــود را مطرح کنند تا از ســوی ســازمان 

مالیاتی رسیدگی شود.
بر اســاس گزارش ســازمان امور مالیاتی 
کشــور، در دولت ســیزدهم بیش از هشت 
هزار و ۲۰۰ مورد گزارش قابــل اتکا در این 

سامانه مورد رسیدگی قرار گرفته است.

شناسایی ابر بدهکار مالیاتی
 با 1۵ سال فرار مالیاتی

رییس کل ســازمان امور مالیاتی کشــور 
از شناســایی اموال ابر بدهــکار مالیاتی که 
با شگردهای خاص، ۱۵ ســال اقدام به فرار 
مالیاتی کرده بود، خبر داد و گفت که وصول 
مالیات یکی از ابر بدهــکاران مالیاتی که با 
شــگردهای خاص در طول ۵ هــزار و ۵۲۰ 
روز اقدام به فرار مالیاتــی کرده بود، انجام و 
از طریق شناســایی املاک و جریان فروش 

کالا با استفاده از حساب دیگران در مرحله 
وصول قرار گرفت.

طبق اعلام داود منظور، این بدهکار مالیاتی 
بیش از ۲۴ شــرکت در هشت استان کشور 
دارد و در این مدت بیــش از ۱۲ هزار و ۸۰۰ 

میلیارد ریال بدهی مالیاتی داشته است.
بر اســاس گــزارش رییس ســازمان امور 
مالیاتــی، بخــش عمــده ای از بدهی های 
مالیاتی و بانکــی مربوط به شــرکت های 
اقماری نامبرده که جزء شرکت های بورسی 
نیز اســت، با اخــذ وکالت نامه های بلاعزل 
توسط ایشان به نفع شــرکت های سهامی 
خاص تأمین دلیل شده یا پس از تملک آنها 
توســط بانک ها بابت بدهی معوقه مجدداً 
برای شــرکت های ســهامی خــاص خود 

خریداری شده است.
شناسایی شــرکت های صوری نیز به شدت 
از ســوی ســازمان امور مالیاتــی پیگیری 
می شــود به گونــه ای که از چند شــرکت 
صوری حدود ۱۳ هزار میلیــارد تومان فرار 

مالیاتی کشف شد.
رییس کل ســازمان امور مالیاتــی با اعلام 
اینکه چند شــرکت صوری حدود ۱۳ هزار 
میلیارد تومان فرار مالیاتی داشــتند، گفت 

که معاملات صوری مســئله ای ملی است 
و حــل آن نیــز نیازمند عزمی ملی اســت. 
ناآگاهــی مردم زمینه ســاز ســودجویی 
شــرکت های صوری اســت.داود منظور، 
شناســایی شــرکت های صوری با کمک 
نیروی انتظامی و نهادهای نظارتی و تشکیل 
پرونده برای این شرکت ها با کمک دستگاه 
قضایی، یکی از اقدامات مهم ســازمان امور 
مالیاتی در راستای کاهش فرارهای مالیاتی 
از طریق شــرکت های صوری محســوب 
می شــود.طبق گفته رییس ســازمان امور 
مالیاتی، امســال ۲۹۰ فقره جــرم مالیاتی 
ثبت کرده که ۶۳ مورد از آنها به صدور حکم 
منجر شده اســت، همچنین در چند فقره 

اول پرونده های فرار مالیاتی شــرکت های 
صوری، حدود ۱۳ هــزار میلیارد تومان فرار 
مالیاتی به تشخیص ســازمان امور مالیاتی 

وجود داشته است.
طبق قانون، یکی از وظایــف اجتماعی هر 
فردی که صاحب کسب و کار است پرداخت 
مالیاتی اســت و مالیات در همــه جای دنیا 
دریافت می شــود افرادی که به دنبال دور 
زدن قانون و فرار مالیاتی هســتند، مشمول 
جریمه می شود.دولت ســیزدهم با کاهش 
فشــار به بخش تولید به دنبال شناســایی 
فرارهای مالیاتــی و مودیان جدید اســت 
تــا از گردش ســرمایه های ســرگردان در 

فعالیت های غیر مولد جلوگیری کند.
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برگزاری آزمون جامع مهارت آموزان
گواهینامهصلاحیتحرفهای،شرطمعلمی

درتماممدارس
سرپرســت معاونت نظــارت، ارزیابــی و تضمین کیفیت دانشــگاه 
فرهنگیان با بیان اینکه شرط اشتغال به حرفه معلمی در تمام مدارس، 
دارا بــودن گواهینامــه صلاحیت معلمی به عنوان مســتند رســمی 
احراز توانایی یک فرد بــرای ایفای نقش معلمی اســت گفت: تا کنون 
و از ســال ۱۳۹۴ متعاقب چندین دوره آزمون اســتخدامی و برگزاری 
دوره مهارت آموزی، بیش از ۱۰7 هــزار مهارت آموز به وزارت آموزش و 

پرورش معرفی شده است.
 ایوب ابراهیمی در حاشــیه برگزاری دوره هفتــم آزمون جامع مهارت 
آموزان دانشــگاه فرهنگیان در جمع خبرنگاران توضیحاتی درباره این 
آزمون ارائــه داد و در این بــاره اظهار کرد: کارآمدی نظام آموزشــی با 

توسعه یافتگی جامعه در ابعاد مختلف آن مرتبط است.
وی افزود: نظام آموزشــی کارآمد، اثربخشــی مدارس و موفقیت های 
تحصیلی فراگیران بدون معلمان توانمند و کارآمد، قادر به ایجاد تحول 

و اصلاح فرآیندهای آموزش و یادگیری نخواهد بود.
سرپرست معاونت نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت دانشگاه فرهنگیان 
با بیان اینکه بر اســاس تبصره ۵ ماده واحده مصوبه ۸۳۳ شورای عالی 
انقلاب فرهنگی، شرط اشتغال به حرفه معلمی در تمام مدارس )اعم از 
دولتی و غیردولتی(، دارا بودن گواهینامــه صلاحیت معلمی، به عنوان 
مســتند رســمی احراز توانایی یک فرد برای ایفای نقش معلمی است 
عنوان کرد: کســب اطمینان از کیفیت شایســتگی های معلمان یک 
ضرورت انکار ناپذیر برای افزایش بهره وری نظام آموزشــی است و این 

مهم بدون نظام  ارزشیابی صلاحیت حرفه ای محقق نخواهد شد.
 ابراهیمــی ادامه داد: دانشــگاه فرهنگیان در جایــگاه نهاد حاکمیتی 
تربیت معلم، با دغدغــه پرورش معلمانی فاخــر و توانمند برای تربیت 
نسلی شایســته، همواره مســئله کیفیت را به عنوان رویکردی مهم و 
جدی در نظر داشــته و برنامه جامعی برای سنجش صلاحیت حرفه ای 

معلمان خروجی دانشگاه تدوین کرده است. 
وی با اشــاره به اینکه در همین راســتا »مرکز سنجش شایستگی های 
حرفه ای منابع انسانی« تا کنون از ســال ۱۳۹۴ متعاقب چندین دوره 
آزمون اســتخدامی و برگزاری دوره مهارت آموزی، بیش از ۱۰7 هزار 
مهارت آموز )مشمول ماده۲۸ اساســنامه( به وزارت آموزش و پرورش 
معرفی کرده اســت، گفــت: این افــراد دوره مهارت آمــوزی و فرایند 
ارزشــیابی صلاحیت حرفه ای را با موفقیت گذرانده اند. هم اکنون نیز 

دوره هفتم ارزیابی مذکور در حال برگزاری است.
سرپرست معاونت نظارت، ارزیابی و تضمین کیفیت دانشگاه فرهنگیان 
ادامه داد: ارزشــیابی جامــع صلاحیت  حرفــه ای معلمی دانشــگاه 
فرهنگیان بر شــش هدف کلان سنجش اثربخشــی، تضمین کیفیت، 
پاسخ گویی و اطلاع رســانی، جهت دهی به فرایند یادگیری و آموزش، 
انگیزه بخشی و تصمیم یاری استوار اســت. همواره تلاش می کنیم در 
راســتای ماموریت ها و اهداف خود این مهم را به درستی اجرا و موضوع 
کســب اطمینان از کیفیت خروجی های خود را از منظر پاسخگویی به 

جامعه و مخاطبان به صورت تمام و کمال به انجام برسانیم.

به گفتــه ابراهیمی حفظ، ارتقا و کســب اطمینان از کیفیت ســرمایه 
انسانی آن هم در وزارت آموزش و پرورش، خواسته ای عمومی، الزامی 
اخلاقی و ســازمانی اســت که بر آن اصراری جدی داریم و امیدواریم 
مهارت آموزان نیز به موضوع مهم کسب شایستگی های معلمی توجه 

داشته باشند.

مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری خبر داد
واریزوام۱۵میلیونتومانیبرای۶هزار
بازنشستهآسیبدیدهاززلزلهخوی

 مدیرعامل صندوق بازنشســتگی کشــوری از پرداخت تسهیلات ۱۵ 
میلیون تومانی برای بیش از ۶ هزار نفر از بازنشســتگان آســیب دیده 
از زلزله خوی خبــر داد.به گزارش صندوق بازنشســتگی کشــوری، 
نعمت الله ترکی با اعلام این خبر گفت: براساس اعلام قبلی وام ضروری 
۱۵میلیون تومانــی برای تعداد ۶ هــزار و ۴۲۸ نفر از بازنشســتگان و 
وظیفه بگیران زیرپوشــش این صندوق در شهرستان خوی که از زلزله 

اخیر آسیب دیده بودند، واریز شد.
وی با اشــاره به کمک های ارســالی برای زلزله زدگان شهرستان خوی 
اظهار داشت: ارســال ۲۰ تن محصولات لبنی پگاه به ارزش  ۲ میلیارد 
تومان، خرید و ارسال ۱۵۰ دستگاه بخاری برقی به ارزش  ۱۰۰ میلیون 
تومان، ارسال محصولات بهداشتی به ارزش  ۶۰ میلیون تومان و ارسال 
سه کامیون محصولات شرکت پیچک شامل کنســرو لوبیا و تن ماهی 
به ارزش  ۲ میلیارد تومــان از جمله این کمک ها بوده کــه از دهه فجر 

تاکنون انجام شده است.
ترکی همچنین اضافه کرد: ارزیابی میزان خسارت منزل بازنشستگانی 
که در زلزله خوی بیش از ۵۰ درصد آسیب دیده یا تخریب شده توسط 
کارشناسان بیمه ملت از امروز پنجشــنبه جهت کمک به بازسازی آن 
توسط صندوق آغاز شــده اســت.به گزارش این صندوق، مدیرعامل 
صندوق بازنشســتگی کشــوری شــامگاه ۱۱ بهمن و در آستانه دهه 
مبارک فجر انقلاب اسلامی در ســفر به استان آذربایجان غربی از محل 

اسکان زلزله زدگان شهرستان خوی بازدید کرد.

وی در دیدار چهره به چهره با بازنشســتگان و آســیب دیدگان از زلزله 
۵.۸ ریشتری خوی، مطالبات و خواســته های آنان را شنید و بلافاصله 
دســتوراتی را در چندمحور مختلف از جمله پرداخــت وام ضروری و 
ارسال تجهیزات و وسایل گرمایشی برای رفع دغدغه های بازنشستگان 
برای واحدهــای داخلــی و مدیریت اســتانی صندوق و تعــدادی از 
شرکت های تابعه صادر کرد.براســاس جدیدترین آمارهای مربوط به 
ســالنامه آماری صندوق بازنشستگی کشــوری، تعداد حقوق بگیران 
تحت پوشــش صندوق تا پایان آذر ۱۴۰۱ حدود یــک میلیون و ۶۳۰ 
هزار و ۱۵۳ نفر هســتند که ۳۴ درصد جامعه حقوق بگیران بانوان و ۶۶ 

درصد آنان را مردان تشکیل می دهند.

دیوار

 مدیرعامل شرکت نوســازی و عمران چیتگر از آماده 
سازی ســازه موقت مقبره الشهدا در این مجموعه خبر 
داد و گفت: در ایام نوروز از این ســازه رونمایی خواهد 

شد.
 محسن صالحی ضمن اشاره به تشکیل منظم جلسات 
هیات امنای مقبره  الشــهدای دریاچه شهدای خلیج 
فارس افزود: بــا هدف تکریم و ارائــه  خدمات مطلوب 
به زائرین قبور مطهر شــهدای گمنام دریاچه  شهدای 
خلیج فارس، ســازه  موقت مقبره در نــوروز ۱۴۰۲ به 

بهره برداری می رسد.
مدیرعامل شرکت نوســازی و عمران چیتگر افزود: به 
واســطه  محدودیت های فنی و عمرانی، ساخت بنای 
یادمان شــهدای گمنام دریاچه شهدای خلیج فارس، 
نیازمند بررســی های دقیق کارشناسی است که مقرر 
شد با تشکیل کارگروهی تخصصی نسبت به ارائه  طرح 
بنای یادمان، اقدام و بعد از تکمیل فاز مطالعاتی و تایید 

طرح بنای یادبود توســط مراجع ذی  صلاح، 
ساخت آن در دستور کار قرار گیرد.

صالحی اضافه کــرد: با توجه بــه یکتا بودن 
دریاچه شــهدای خلیج فارس در کلانشهر 
تهران، سعی شــده که بنای یادمان شهدای 
گمنام این دریاچه نیز با اتصــال به مفاهیم 
شــهادت، انقلاب، حب وطن و دفاع مقدس، 

یکتا، غرورآفرین و مشــتمل بر عناصــر معماری غنی 
ایرانی اســلامی و در عین حال، دارای فضایی نوآورانه، 

مدرن، ساده و کاربردی باشد.
وی ضمن اشــاره به تقارن ماههای پر برکت شعبان و 
رمضان با ایام نوروز ۱۴۰۲ عنــوان کرد که در این ایام، 
مجری و میزبان برنامه هــای متنوع فرهنگی و مذهبی 
در جزیره  تنب کوچک دریاچه شهدای خلیج فارس و 

در جوار قبور مطهر شهدای گمنام خواهیم بود.
مدیرعامل شرکت نوســازی و عمران چیتگر با اشاره 

به فعالیت های بی وقفه خدمات رســانی در 
حوزه نگهداشــت دریاچه، عنــوان کرد: بنا 
بر گونه هــای گیاهی موجــود در پهنه  ۱۲۰ 
هکتاری فضای ســبز و معابر مجموعه و نیز 
با توجه به پیش بینی های دقیق شرایط جوی 
و برنامه ریزی مدون، فاز ابتدایی اســتقبال 
از بهار با هرس ســنگین درختان از ۱7 آبان 

۱۴۰۱ آغاز شد و تا ۲۱ بهمن ماه گذشته ادامه داشت.
محسن صالحی توضیح داد: در حال حاضر غرس بیش 
از ۲۵۰ اصله درخت در دســتور کار توسعه فضای سبز 
دریاچه قرار دارد و در نظر داریم در روز درختکاری نیز 
با کاشت نهال، سرانه فضای سبز مجموعه را گسترش 

دهیم.
وی با اشــاره به ســایر اقدامات انجام شــده در طرح 
اســتقبال از بهار اضافه کــرد: واکاری فضای ســبز، 
طرح ریزی، اجرا و کاشــت بیش از ۱۵۰ مترمربع فرش 

گل و اصلاح پوشش چمن، افزایش روشنایی، بهسازی 
و رنگ آمیزی المان های شــهری ماننــد نیمکت ها، 
تیرهای روشــنایی و مزین کردن دیواره های مجموعه 
به تصاویر بهــاری از دیگر اقدامات اجرا شــده در طرح 
بهار جانها اســت که توسط شرکت نوســازی و عمران 
چیتگــر در مجموعــه فرهنگی گردشــگری دریاچه 
شهدای خلیج فارس و با هدف اســتقبال از بهار به اجرا 
درآمده است. دریاچه خلیج فارس از مکانهای تفریحی 
استان تهران به شمار می رود. این دریاچه که در شمال 
غرب تهران و در محدوده شــهرداری منطقه ۲۲ واقع 
شده است، از شمال و شرق به محور چهار باغ، بزرگراه 
همــت و آزادگان، از جنوب و جنوب غــرب به پارک 
جنگلی چیتگر و از غرب به بافت مســکونی منطقه ۲۲ 
شهرداری تهران متصل است.این دریاچه مصنوعی در 
سال ۱۳۹۲ افتتاح شــد که یکی از مناطق توریستی و 

تفریحی تهران به شمار می رود.

دریاچه

علی قدمی  وزیــر آموزش و پــرورش با 
بیان اینکه اردوگاه هــای آموزش و پرورش 
را در روزهای آخر هفتــه و روزهای تعطیل 
باز بگذارید گفت: مدارســی که نوبت عصر 
ندارند باید برای دانــش آموز و والدین فعال 

باشد.
 یوســف نوری وزیر آموزش و پــرورش در 
گردهمایی نمایندگان منتخب انجمن های 
اولیا و مربیان و مدیــران مدارس برتر که در 
اردوگاه شــهید باهنر تهران برگزار شــد؛ با 
بیان اینکــه اقدامــات در انجمن های اولیا 
مربیان باید ســنجیده و بــه دور از تعلل یا 
شتابزدگی باشد؛ گفت: نوع نگاه ما به انجمن 
اولیا و مربیان بســیار مهم است. نهاد اولیا و 
مربیان در وهله اول باید با بازبینی بررســی 
شــود. در مرحله دوم باید نســبت به آینده 
نگاری اقدام و بررســی کرد کارکرد خانواده 

از نظر روشی چگونه است.
وی با بیان اینکــه در زمان کرونا اولیا خوش 
درخشــیدند گفت: همه از عملکرد اولیا در 
نگهداری و آموزش به فرزندشــان در زمان 
کرونا تقدیر کردنــد. ما خانــواده را هم به 
عنوان یک رکن تربیتی مهم در سند تحول 

بنیادین آموزش و پرورش می دانیم.
نوری بــا بیان اینکــه در مــدارس مکتبی 
رویکرد خوبی به انجمن های اولیا و مربیان 
وجود داشــت؛ گفت: در مدارس مکتبی یا 
همــان مکتب خانه ها والد مســئول تربیت 
فرزند دانسته می شــد. بر اساس آموزه های 
دینی مکتب خانه ها والد را مســئول تعلیم 
و تربیت می دانستند. در دهه های بعد اعلام 

کردند که که مدارس نهاد واسط است و آن 
نقشی را که اسلام برای خانواده و والدین در 
نظر گرفته بودند بــه تدریج تلاش کردند از 
خانواده ها بگیرند. بعداً به جایی رســیدند 
که برای اینکه بگویند مــا حکومت مردمی 
هســتیم به صورت تشــریفاتی جلساتی با 
اولیا می گذشــتند اما بــه خانواده ها اجازه 
دخالت در مدرســه نمی دادند و حکمرانی 
مدرسه به صورت مطلق و در اختیار مدیران 
مدارس بود.وی در خصــوص وضع ارتباط 
با خانواده هــا در مدارس پــس از پیروزی 

انقــلاب گفت: مــدارس به تدریــج محلی 
برای جــذب افراد بــرای جبهه های جنگ 
شد و مدارس پس از مســاجد سنگر اسلام 
و نظام بودند. کمک هــای مردمی که در آن 
زمان به جبهه های جنگ فرســتاده می شد 
در مدارس جمع آوری می شــد. همین امر 
موجب شــد ما در نظام آمــوزش و پرورش 
عادت کنیم از اولیا و برای امور مدرسه پول 
بگیریم.نوری خاطر نشــان کرد: پس از آن 
جنگ نیز اگر کلاســی برگزار یــا کتابی در 
خصوص نقش خانواده ها در تربیت کودک 

منتشر می شد؛ بیشتر مبتنی بر روانشناسی 
غربی بوده و هیچ اشــاره ای به مشــارکت 

خانواده ها در امر مدرسه داری نمی کرد.
وزیر آموزش و پرورش با اشاره به اینکه اولیاء 
سرمایه های نظام آموزشی هستند؛ گفت: از 
این سرمایه نه به عنوان سرمایه مادی برای 
مشــارکت مالی بلکه باید برای مشارکت در 
مدرســه داری و ایجاد حکمرانی شایسته از 

والدین استفاده کرد.
وی با بیــان اینکــه هنوز به یک ســاختار 
سازمانی مکانیکی در انجمن اولیا و مربیان 

نرســیده ایم؛ گفت: در اساســنامه انجمن 
اولیا و مربیــان به مردمی بودن آن اشــاره 
شــده اســت اما این نهاد مردمی نیازمند 
یک ساختار اســت. با کسانی که در طراحی 
ســاختار ســازمانی تحقیقاتی داشــتند 
مشورت کنید. انجمن اولیا و مربیان نیازمند 
ساختاری است که متناسب با آن باشد. باید 
یک شبکه از خانواده ها را بسازیم که همه با 
یکدیگر در ارتباط باشــند. باید نقش اولیا و 
مربیان در سند تحول بنیادین در آموزش و 

پرورش را جدی بگیریم.
وزیــر آمــوزش و پــرورش تاکیــد کرد: 
شناسنامه رشــد و رادیوی تعلیم و تربیت را 
حتماً از ما بخواهید. من هــم امیدوارم این 
طرح ها با کمک یکدیگر و با حمایت و نظارت 
اولیــا در راســتای بیانیــه گام دوم انقلاب 
اسلامی اجرا کنیم. ما مکلف شدیم که اولیاء 
در تمام اقدامات تعلیــم و تربیت نظارت و 
مشارکت داشته باشند. اولیاء باید در تمامی 
موارد حضور فعال داشته باشند. از سیاست 
گذاری ها در مدرســه تا سیاست گذاری در 
ادارات کل آموزش و پــرورش باید به کمک 
والدین باشــد. حتی در ارزشــیابی دانش 
معلمــان هم اولیا باید مشــارکت داشــته 
باشند.وی با بیان اینکه باید اولیاء به همراه 
فرزندان به مدارس بیایند گفت: اردوگاه ها 
را در روزهای آخر هفته و روزهای تعطیل باز 
بگذارید. مدارسی که نوبت عصر ندارند باید 
برای دانش آموز و والدین فعال باشــد. این 
اقدامات نوجوانان ما را برای گام دوم انقلاب 

اسلامی آماده می کند.

خریــدار   نمک پاشــی در روزهای برفی 
یکــی از رایج تریــن راهکارها بــرای ذوب 
کردن برف و یخ معابر و جاده ها در کشــور 
است اما کارشناســان معتقدند این روند در 
طولانی مدت موجب شور شدن آب و خاک 
و خشــکی گیاهان می شــود در حالی که 
می توان با استفاده از دانش بنیان ها راهکار 

جایگزینی برای این روند ارائه داد.
زمســتان امســال روزهای برفــی و بارانی 
خوبی برای تمام کشــور به همراه داشت، به 
طوری که تهران بعد از مدتها چندین مرتبه 
بارش برف را تجربه کرد و خاطرات روزهای 
خوش گذشته که تمام شــهر سفیدپوش و 
در محاصره برف قرار می گرفت دوباره زنده 
شد، بازار ساخت آدم برفی داغ شد، سرسره 
بــازی روی برف جــان دوبــاره ای گرفت، 
پرتاب گلولــه های برفی دل هــر آدمی که 
شاید پا به سن هم گذاشــته را دوباره جوان 
کرد، شادی و غلغله در شهر پیچید و زندگی 

رنگ و بوی دیگری به خود گرفت.
بارش ها علاوه بر ایجاد شادی و سرزندگی، 
موجب شــده کمبود آب در مخازن سدها 
تا حدودی جبران شــود به طــوری که بر 
اســاس گزارش دفتر اطلاعات و داده های 
آب شرکت مدیریت منابع آب ایران، حجم 
آب موجود در سدهای کشور از ابتدای سال 
آبی جاری )ابتدای مهر ماه( تا ۲۹ بهمن ماه 
با رشد ســه درصدی نسبت به سال گذشته 
همراه شــد، همچنین در این گزارش تاکید 
شــده که از اواسط اســفندماه فرایند ذوب 
شدن برف ها ســبب تغییر در ورودی سدها 

خواهد شد.
این خبر خوشــحال کننده ای اســت که 
موجب شــده تا نگرانی از کمبــود آب تا 
حدودی کاهــش یابد، اما مســاله مورد 
توجه در اینجا این اســت که مدیریت در 
زمان بارش برف چگونه انجام می شــود؟ 
چــه اقداماتی صورت می گیــرد تا برف و 
باران موجب گرفتاری مــردم و در نهایت 
خسارت به محیط زیست نشود؟ معمولا 

بارش برف به ویژه در کلانشهرها موجب 
مسدود شــدن معابر و کند شــدن تردد 
خودروها و حتی عابران می شــود در این 
میان نهاد متولی ) شــهرداری ( برای رفع 
این مشکل اقدام به شــن پاشی می کند، 
البته اینکه این اقدام تا چــه حد به موقع 
انجام می شــود مقوله جداگانه ای است 
که مورد بحــث این گزارش نیســت، در 
این میان کارشناســان محیط زیســت 
معتقدند پاشــیدن شــن موجب آسیب 
زدن به محیط زیســت و در نهایت شــور 
شــدن منابع آبی و خشک شدن تدریجی 

گیاهان می شود.
اما مساله این است که نمک پاشی در کشور 
از رایج تریــن روش هــای برف روبی معابر 
اســت که عده ای معتقدند به علت ارزان و 
در دسترس بودن نمک تمایل به این روش 
در کشور زیاد اســت از این رو دستگاه های 
متولــی در صدد یافتن راه هــای جایگزین 
نیســتند این در حالی اســت که بــه مرور 
موجب آســیب به محیط زیســت می شود 
بنابراین کشورهای زیادی به فکر یافتن راه 
حل های جایگزین افتادند که تعداد زیادی 

از آنها هم موفق بوده اند.
به عنوان مثال اســتفاده از منیزیم استات، 
اســتات پتاســیم، محلول هــای طبیعی 
مانند محلول های مایــع چغندر و ذرت که 
توســط وســایل جانبی تقطیر می شوند، 
تشــک ذوب برف و برف روب ها برخی از راه 
ها و وســایل جایگزین نمک هستند که در 
برخی کشورها سالهاست مورد استفاده قرار 
می گیرند، اما در کشور ما همچنان اصرار بر 
استفاده از نمک اســت در حالی که بسیاری 
از شــرکت های دانش بنیان مــی توانند به 
راحتــی جایگزینی برای نمــک پیدا کنند 
که آســیبی و یا حداقل کمترین آسیب را به 

محیط زیست وارد کند.
مدیر گروه محیط زیســت دانشگاه شهید 
بهشــتی در این باره گفت: در کشور ما رایج 
است که برای برف روبی از نمک استفاده می 

شــود این ماده به مرور برای محیط زیست 
آسیب زا خواهد بود چون با آب شدن نمک، 
شــوری آن وارد خاک و منابــع آبی و حتی 
کانال ها و جوی هــای کنار جــاده ها می 
شود که علاوه بر اینکه به محیط زیست آن 
منطقه آسیب وارد می کند؛ موجب آسیب 
به اکوسیستم های پایین دست کلانشهری 

مانند تهران می شود.
علی مریدی افــزود: زمانی که نمک آب می 
شود مانند زهاب وارد کانال ها و جوی های 
آب شهری می شود که در بلند مدت گیاهان 
و درختان اطراف این جوی ها و در مجموع 
فضای شهری را تحت تاثیر قرار می دهد که 
شوری خاک و خسارت به خاک و گیاهان را 
به دنبال خواهد داشت، حال اگر حد شوری 
بالا برود بــه گیاهان آســیب وارد می کند 
چون با نمک پاشــی آلودگی را وارد محیط 

می کنیم.
وی درباره میزان و سطح عمق ورودی نمک 
به منابــع آب و خاک اظهار داشــت: چون 
هیچ وقت پایشــی در ایــن زمینه صورت 
نگرفته از این رو مدارک و مســتندات قوی 
درباره میــزان و عمق نفوذ نمــک به آب و 
خاک در دست نیست، مثلا تاکنون نهادی 
اقدام به اندازه گیری میزان شــوری آب در 
کانال هــای تهران نکرده اســت که قبل از 
نمک پاشــی چقدر بوده و بعد از آن چقدر 
شده است یا بعد از این فرایند شوری خاک 
چقدر افزایش یافته اســت و در مجموع تا 
چه میزان به محیط زیســت خسارت وارد 

آمده است.
مدیر کل ســابق دفتر آب و خاک ســازمان 
حفاظت محیط زیست تاکید کرد: بنابراین 
اینکه نمک به مرور خسارت وارد می کند از 
نظر علمی درست است اما اینکه باید چقدر 
نگران این مساله باشیم و اینکه تا چه میزان 
باعث آلودگی آب و خاک شــده دقیق نمی 
دانیم چون هیچ مطالعــه ای در این زمینه 
صورت نگرفتــه بنابراین نســبت به عمق 

حادثه آگاهی نداریم.

تاکنون پایشــی درباره میزان نفوذ نمک به 
منابع آب و خاک در کشــور صورت نگرفته 
بنابراین اطلاعاتی در این زمینه وجود ندارد 
اما می دانیم که باید نگران این مساله باشیم 

چون در بلند مدت مشکل ساز خواهد شد.
وی گفت: نمک پاشــی علاوه بــر اینکه به 
محیط زیست خسارت وارد می کند موجب 
آسیب به سازه های فلزی و بتنی مانند پل ها 
و آســفالت جاده ها نیز می شود، عمر مفید 
این سازه ها را کاهش می دهد که این بخش 
نیز تاکنون مورد بررسی قرار نگرفته است، 
بررسی تاثیرات نمک بر آب و خاک بر عهده 
ســازمان حفاظت محیط زیســت و وزارت 
نیرو و تاثیر آن بر زیرســاخت هــا بر عهده 

وزارت راه و شهرسازی است.
مریدی درباره راهکارهای جایگزین اظهار 
داشــت: زمانی کــه در ســازمان حفاظت 
محیط زیست مســوولیت دفتر آب و خاک 
ســازمان را بر عهده داشــتم چند شرکت 
دانش بنیان اعــلام کردند که مــی توانند 
موادی تهیه و ارائه کنند که در روند تسریع 
آب شدن برف جایگزین نمک شود، اما کار 
به جایی نرسید چون شــهرداری و وزارت 
کشــور به عنوان نهادهای متولی این امر از 
این پیشنهاد اســتقبال نکردند تا جایگزین 
نمک شوند و به تولید انبوه برسند شاید علت 
آن ارزان و در دســترس بودن نمک باشد از 
این رو به فکر راه های جایگزین نیســتند، از 
سوی دیگر ظاهرا خسارت به محیط زیست 
چندان مورد توجه نیســت و گویی اهمیتی 

ندارد کــه چه بلایــی بر ســر آب و خاک و 
گیاهان می آیــد از این رو توجهــی به این 

مقوله نمی شود.
استاد دانشــگاه شهید بهشــتی ادامه داد: 
دانش بنیان ها آن زمان اعــلام کرده بودند 
که می توانند از پساب کارخانه های شیشه 
ســازی مواد جایگزین نمک تهیه کنند که 
دو مزیت داشــت یکی اینکه دانش بنیان ها 
پســماند را به ماده ای تبدیل می کردند که 
می توانست جایگزین نمک شود که کمکی 
به محیط زیســت بود و اینکه ماده ای که به 
عنوان پسماند وارد محیط زیست می شد را 
به ماده ای قابل استفاده تبدیل می کردند، 
اما به نظر می رســد چون قیمت نمک ارزان 
است از این رو هیچ وقت شهرداری و وزارت 
کشور تمایلی به این کار نشــان ندادند، در 
حالی که اثرات محیط زیســتی این ماده به 
دســت آمده از زهاب و پساب کارخانه های 
شیشه سازی به مراتب بسیار کمتر از نمک 

اعلام شده بود.
مریــدی گفــت: بنابرایــن راه حــل های 
جایگزین زیادی وجــود دارد اما برای اینکه 
به تولید انبوه برســند نیاز به برنامه ریزی و 
حمایت دارند، با توجــه به توان دانش بنیان 
ها در کشور اگر شهرداری در این زمینه یک 
فراخوان بدهد مجموعه های زیادی دانش 
بنیان وارد عرصه می شــوند اما در مجموعه 
نهادهای متولی گرایشی در این زمینه دیده 
نمی شــود که شــاید به همان ارزان بودن 

نمک در کشور برمی گردد. 

احداثمقبرهالشهدایدریاچهشهدایخلیجفارستهرانکلیدخورد
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موسیقیاقوامبهجایگاهاصلیخود
نرسیدهاست

سرپرســت گروه آلتین پرده )پرده طلایی( حاضر در ســی و هشتمین 
جشنواره موســیقی فجر گفت: به موسیقی اقوام نســبت به سال های 

گذشته توجه بیشتری شده اما به جایگاه اصلی خود نرسیده است.
عبدالمناب ارازنیا اظهار داشــت: نزدیک به ۱۰ سال است زیر نظر اداره 
ارشاد مراوه تپه فعالیت داشتیم و استقبال خوبی از گروه های موسیقی 
نواحی استان می شد و جشنواره موســیقی فجر هم فرصت خوبی برای 
حضور و ارائه آثار مناطق مختلف کشــور اســت اما توقع بیشتری برای 
اطلاع رســانی در خصوص گروه های شــرکت کننده در ایــن دوره از 

جشنواره و محل اجرای کارها می رفت.
وی ادامه داد: توقع اطلاع رسانی و حجم شــرکت کننده های بیشتری 
را داشتم. اطلاع رســانی موجب روحیه و انگیزه می شود تا کارم را بهتر 

انجام دهم.
ارازنیا گفت: موسیقی نواحی و اقوام به عنایت و توجه بیشتری نیاز دارد 
تا در دوره های بعدی جشنواره موســیقی فجر شاهد حضور حداکثری 

گروه های محلی و مناطق مختلف کشور باشیم.
آلتین پرده گروه دیگری از ترکمن های اســتان گلستان شامل پدر و دو 
پسرش بود که دوشنبه شب ۵ قطعه در دســتگاه های تشنید، غریبلر، 

مخمس و نواحی اجرا کردند.

»هفت«تکلیفشچهمیشود؟
فصل جدید برنامه »هفت« که همزمان با برگزاری جشنواره فیلم فجر 
آغاز شــده بود، با اتمام این رویداد فرهنگی هنــری، ادامه پیدا نکرد تا 

تکلیف پخش سری جدید فعلا نامشخص بماند.
در ابتدا تصمیم هایی مبنی بر پخش برنامه ســینمایی »هفت« پس از 
جشنواره فجر آن هم به صورت هفتگی در شــبکه نمایش سیما گرفته 
شده بود؛ اما بر اساس ادامه پیدا نکردن تولید و پخش این برنامه با پایان 
جشنواره، به نظر می رسد مدیران تلویزیون حداقل تا پایان سال ۱۴۰۱ 

برای ادامه ی تولید به قطعیت نرسیده اند.
بهروز افخمی به عنوان مجری سری ششم از برنامه سینمایی »هفت« 
در جشــنواره فیلم فجر ۱۴۰۱ انتخاب شد و برای دومین بار اجرای این 
برنامه را بر عهده گرفت؛ و البته همانند ســری گذشــته که این برنامه 
را اجرا کرده بود، از همــان ابتدا با حاشــیه هایی از جمله صحبت های 

ابوالقاسم طالبی، واکنش ها به آن و ... هم روبه رو شد.
افخمی پیشــتر از مهر ۹۴ تا خرداد ماه ۹۵ به عنوان مجری فصل سوم 

»هفت« مقابل دوربین رفته بود.

به هر طریق برنامه »هفت« که زمانی از برِندهای تلویزیون محســوب 
می شــد و به تازگی بنا به تصمیم مدیران ســیما، از شبکه سه به شبکه 
نمایش کوچ کرده است، با پایان جشــنواره فیلم فجر به کار خود پایان 

داد تا پرونده این برنامه فعلا بسته بماند.

راهاندازیوباپلیکیشنرادیووتلویزیون
کُردیسحر

 با راه اندازی وب اپلیکیشن شــبکه رادیو و تلویزیونی سحر کردی، فیلم 
و سریال، مستند و موســیقی های ایرانی در اختیار مخاطبان کُردزبان 

قرار می گیرد.
به گزارش روابــط عمومی معاونت برون مرزی رســانه ملــی، یکی از 
شاخصه های مهم مجموعه رادیو و تلویزیون کردی در میان کردزبانان 
دنیا، فیلم و ســریال و مســتندهایی اســت که به دو گویش سورانی و 
کرمانجی در طول ســال های متمادی تولید و دوبله شده است. از این 
رو با توجه به میزان استقبال مخاطبان در بازدید از وب سایت مجموعه 
ســحر کردی به روایت آمار به دســت آمده، این مجموعه با استفاده از 
شــیوه های نوین انتقال پیام، اقدام به راه اندازی وب اپلیکیشــن مای 

سحر ) My Sahar( کرده است.
علی بیاگوی مســئول فضای مجــازی کانال کردی ســحر گفت: این 
محصول با تکیه بر مهمترین شاخصه های سکوهای ویدویی و استفاده 

از تجربیات سایر بازیگران اصلی این بازار ساخته شده است.
وی افزود: در فــاز اول راه اندازی، حــدود ۵۰۰ عنوان فیلم، ســریال، 
مســتند، موســیقی و پادکســت با بیش از ۴ هزار کلاکت در ســایت 
بارگذاری شــده اســت. برنامه ریزی این نرم افزار برای فاز دوم خود به 
سمت ارتقای کیفیت و سرعت خواهد رفت و این مسئله باعث افزایش 
بازدید و ســهولت در دسترســی به ویدیوها خواهد شــد. فاز سوم این 
اپلیکیشــن پس از همه گیری آن با تولید برنامه های اختصاصی همراه 

خواهد بود.
این اولین وب اپلیکیشن کردی نمایش فیلم به صورت متمرکز است که 
در جهان صورت گرفته است و کدنویســی اختصاصی و امن در این وب 
سایت باعث شده در مدت زمان اندک بتواند در میان رقیبان تلویزیونی 

در موتورهای جست وجوگر موفق ظاهر شود.
بیاگوی از حمایت کنندگان طرح وب اپلیکیشــن کانال سحر کردی از 
جمله ابراهیم علی برزی مدیر شــبکه جهانی سحر، رضا درویش نوری 
مدیر کانال کُردی و هوشنگ شــیخی مدیر خبر و برنامه های سیاسی 
این کانال و همچنین مهران هوشنگی و سارا اســدی تیم پیاده سازی 

این پروژه برای تلاش شبانه روزی از آغاز تاکنون تشکر و قدردانی کرد.

در پردیس تئاتر شهرزاد
»هُوَی«اجراخوانیمیشود

اجراخوانی »هُوَیْ« بــه کارگردانی پیمان چراغی و بــازی زری اماد ۸ 
اسفند ماه در پردیس تئاتر شهرزاد برگزار می شود.

 نمایشنامه »هُوَیْ« نوشته مانی ارمغان و با کارگردانی پیمان چراغی 
دوشنبه ۸ اسفند ماه ســاعت ۱۸ در پردیس تئاتر شهرزاد اجراخوانی 
می شــود.زری اماد تنهــا نقش خوان این اجرا اســت کــه در کنار او 
عالیه نعمت الهی، ســلمان مشیرپناهی، سارا عســگری، زهرا سحر، 
نگین ســتاینده، مائده معیر به عنوان بازیگــران حرکت به اجراگری 
می پردازند.این اجرا با اجراگری بازیگران حرکت با طراحی ســارینا 
شاد همزمان با نقش خوانی زری امِاد زیر نظر پیمان چراغی به صحنه 
خواهد رفت.در خلاصه داســتان این اثر آمده اســت: دختری پس از 
مرگ پدرش توسط ناپدری بیرون انداخته می شود و سرنوشت او را به 

منجلاب می کشاند.
دیگر عوامل این اجراخوانــی عبارتند از تهیه کننــده: عاطفه چطروز، 
طراح حرکت: ســارینا شــاد، مشــاور پروژه: دامون ابراهیمی، مدیر 
هماهنگی: محمدجواد ملک زاده، طراح پوســتر: ستایش شهابی زاده، 
ارتباطات رسانه: سیده سعیده )سپیده( السادات موسوی سالار، مدیر 
رسانه: علیرضا نیاکان، موســیقی: تانیا قربانی، برنامه ریز: زهرا یوسفی، 

مدیر صحنه: میلاد کُلبی، مدیر روابط عمومی: حمیدرضا طالبی.

قاب

خریدار  سریال »جشن ســربرُون« به تهیه کنندگی 
حســن نجاریان و کارگردانی مجتبــی راعی به عنوان 
ســریال نوروز و ماه رمضان شبکه سه ســیما در سال 

۱۴۰۲ پخش می شود.
به گزارش روابط عمومی این ســریال، ضبط موسیقی 
استودیویی و تدوین جشن ســربرون به پایان رسیده 
و دیگر مراحل پس تولید این ســریال نیــز رو به اتمام 
اســت، این مجموعه در ۴۵ قسمت ســاخته شده، اما 
اختصاص برنامه زمان بندی نوروز و رمضان به سریال 
به کوتاه تر شدن زمان هر قســمت و افزایش تعداد آنها 

به ۵۸ قسمت منجر شده است.
نام جشــن ســربرون برگرفته از یک جشــن دیرینه 
ایرانیان اســت. به این صورت که در میان عشایر زمانی 
که بافت یک قالی نفیس به پایان می رسد و می خواهند 

آن را از دار جدا کنند، روز بسیار مبارکی است 
که آن را جشــن می گیرنــد. بنابراین وقتی 
ســر قالی را که به دار آویزان شده می برند و 
قالی آزاد می شود، جشــنی با عنوان جشن 
ســربرون برگزار می شــود و در واقع دلیل 
نام گذاری این ســریال می تواند کنایه ای از 
قهرمانان داستان در این مجموعه تلویزیونی 

جذاب تاریخی باشد.
حسین محجوب، محمود پاک نیت، لاله اسکندری، 
نادر فــلاح، فــرخ نعمتی، ســهیلا رضوی، قاســم 
زارع، داریــوش کاردان، میرطاهــر مظلومی، رامین 
ناصرنصیر، مهــدی فقیــه، کریم اکبــری مبارکه، 
صدرالدین حجــازی، بیوک میرزایــی، مهران نائل، 
جواد قامتی، ابراهیم برزیده، ســیامک اشــعریون، 

پرویز بزرگی، علی جاویدفــر، محمد حاج 
حسینی، فرشــید صمدی پور، محمدرضا 
راد، حســن محمودی، مجتبی واشــیان، 
امیر کســارنژاد، ســاقی عســگری، سارا 
اشــتری، امیر زمستانی، ســودابه علیپور، 
نجات علی مرادی، سیامک حلمی، آرمین 
ترکمندی، علی حسن ناصری، ذبیح ذبیح 
پور، علی نجاریــان، زهرا برومند، ایــوب دمان، امیر 
نداف فر، عباس بــراری، رضا درم کزیــن، ابوالفضل 
حاجی علیخانی، مجید یاراحمــدی، مهران هادی، 
جواد عاقبت بین، حســن زارع، محمودرضا بهرامی، 
علی عطایی، سیامک نظری، مرتضی ستارپور، محمد 
نادرخانی، فیروز حیــدرزاده، ســجاد مومنی، رضا 

سیدی از بازیگران این مجموعه تلویزیونی هستند.

داستان جشــن ســربرون این چنین اســت: »بهادر 
کدخدای ایل پوســان بــا کدخدای طایفه همســایه 
سرخو رقابت و مخالفتی دیرینه دارد. مدتی است آتش 
کینه ها خاموش شــده است تا اینکه ســرخو با اعتماد 
به نفس به خواســتگاری دختری زیبا و کم سن و سال 

بهادر جهان پسند می آید. 
غافــل از اینکه قرار اســت مدتی بعد جهان پســند به 
عقد پســرعمویش درآید. بهادر قاطعانه با این وصلت 
مخالفت می کند. زخم های کهنه ســرباز می کنند. هر 
دو طایفه از کدخدای خود حمایت می کنند. درگیری 
ابعاد بزرگتــری می یابد و بهادر تــلاش بزرگی را آغاز 

می کند.«
جشن سربرون به سفارش سیما فیلم تولید شده است 

و به روایت دوران قبل از مشروطه می پردازد.

 چهــل ناشــر از جمهوری اســلامی ایران بــا معرفی 
۸۰۰ عنوان کتاب در بیســت و هفتمین نمایشــگاه 
بین المللی کتاب مســقط حضور دارنــد. خانه کتاب و 
ادبیات ایران به نمایندگی از صنعت نشــر کشورمان با 
غرفه ای به مســاحت ۳۶ مترمربع در بیست وهفتمین 

نمایشــگاه بین المللی کتاب مســقط حضور دارد و به 
معرفی و عرضه بیش از   ۸۰۰   عنوان کتاب از ۴۰ ناشــر 
با موضوع های ایران شناســی، آموزش زبان فارســی، 
خوش نویســی، نگارگــری و هنرهای ایرانــی، علوم 
اســلامی همچون فقه، عقاید، فلســفه، علوم قرآنی، 

کودک، شعر و ادبیات می پردازد.در این دوره پرداختن 
به موضوع کودک با محوریت کتاب های منتشر شده به 
زبان عربی بخش ویژه ای را در غرفه جمهوری اسلامی 
ایران به خود اختصاص داده است.بیســت و هفتمین 
نمایشــگاه بین المللی کتاب مســقط با حضور حمود 

بن فیصل البوســعیدی وزیر کشــور عمان، با حضور 
چهره های فرهنگی، ادبی و ناشــرانی از از ۳۲ کشــور 
جهان از جمله ایران، لبنان، ســوریه، عــراق، کویت، 
ترکیه، ایتالیا، ســوئد، عربســتان، امارات سوم اسفند 

افتتاح شد و تا ۱۲ اسفند ادامه دارد.

تلویزیون

نمایشگاه

کارگردان ســریال آقای قاضی  خریدار 
و عضــو هیات انتخــاب بخــش بین الملل 
جشــنواره فیلم ۱۰۰ از تاثیر این جشنواره 
در دیده شــدن حرف های کوچک با بسامد 
بیشــتر به عنوان مهمتریــن ویژگی آن یاد 

کرد.
سجاد مهرگان کارگردان و پژوهشگر سینما 
درباره سطح آثار رســیده به دبیرخانه این 
جشــنواره با بیان این نکته که تعداد آثار و 
تنوع کشــورهایی کــه به جشــنواره فیلم 
فرســتاده بودند بــرای من حائــز اهمیت 
بود، گفت: جشــنواره  فیلم ۱۰۰ جشنواره 
تازه واردها به عرصه  سینماســت و به نوعی 
تجربه اندوزی محســوب می شود. بنابراین 
هرکسی از هرجای دنیا بر اساس توانایی ها 
و استعداد و امکاناتی که داشته است، سعی  
کرده اثری به این جشــنواره بفرســتد. در 
میان این آثار، اثر خوب هم داشــتیم و البته 
اثر متوســط و بد هم دیدیــم. در کل بخش 
بین الملل جشــنواره فیلــم۱۰۰ برای من 

امیدوارکننده بود.
مهرگان در ادامــه معیارهای خــود برای 
انتخاب فیلم هــا در بخش های مســابقه و 
اکران جشــنواره فیلم ۱۰۰ را اینطور بیان 
کرد: مــن فکر می کنم فیلــم ۱۰۰ثانیه ای 
شــبیه به یک هایکو یا یک جوک اســت. 
چیزی که خیلی مهم اســت این اســت که 
جهان بینی ســازنده برای ما مشخص شود 
و اینکــه جهان بینــی خیلــی پیچیده ای 
نداشته باشــد. یعنی در ۱۰۰ثانیه تو بتوانی 

جهان بینی منحصر به فرد خودت را توضیح 
بدهی.

عضو هیــات انتخــاب بخــش بین الملل 
سیزدهمین جشــنواره فیلم ۱۰۰ در ادامه 
افــزود: کارگــردان اثر ۱۰۰ثانیــه ای باید 
توانایی این را داشــته باشــد که با ابزارهای 
غافلگیری که در ســینما وجــود دارد و با 
ابزارهایــی مثــل تضــاد و بزرگ نمایی که 
در درام وجــود دارد ســعی کنــد، لحظه  
مانــدگاری را در ۱۰۰ثانیــه خلــق کند و 

اثرش را به یک اثــر مانــدگار تبدیل کند. 
یعنی غافلگیری، تضــاد و اغراق و در نهایت 
تکنیکی باشــد کــه به یک »آن« برســد و 
مخاطب را به یــک »آهان« برســاند؛ این 
خیلی مهم اســت. نکته  بعدی این اســت 
که کارگردان با ابزارهای ســینمایی که در 
تصویر، دکوپاژ، رنگ و نور دارد توانسته باشد 
حرفش را به خوبی در جهان اثر به مخاطب 

منتقل کند.
مهرگان تاکید کرد: علاوه بر این معیارهای 

اساســی، من به کشور ســازنده  هر اثر هم 
توجه کــرده ام؛ یعنی معضلاتــی که در آن 
کشــور وجــود دارد و اینکه اثر بــا توجه به 
زمینه های سیاســی و اجتماعی آن کشور، 
حرفی برای گفتن دارد یا نه، خیلی برای من 

مهم بود.
ســجاد مهرگان کارگــردان تلویزیون در 
ادامه بــا بیان ایــن نکته که در جشــنواره 
بیشتر از فیلم »سینما« اهمیت دارد گفت: 
جشنواره محل عرضه  سینماست و نه محل 

عرضه  فیلم. شــما می توانید فیلم تان را در 
شبکه های اجتماعی یا پلتفرم ها ارائه بدهید 
ولی در جشــنواره باید حرف نویی داشــته 
باشــید. این حرف نو برای مــن خیلی مهم 

بوده است.
مهــرگان افــزود: در کنار حرف نــو به این 
هم توجه شده  است که ســازندگان جوان 
هستند و تازه کار و شــاید در بیان سینمایی 
خــود لکنت زبانی داشــته باشــند. خیلی 
وقت ها این لکنت زبانــی را در نظر نگرفته ام 
و به ســازنده به عنوان یک اســتعداد نگاه 

کرده ام که می تواند کشف شود.
عضو هیــات انتخاب جشــنواره فیلم ۱۰۰ 
در پایــان با بیــان این نکته کــه فیلم های 
۱۰۰ثانیه ای یــک جهان بینی رباعی طور و 
دوبیتی گونه دارند گفت: ســاخت این گونه 
فیلم ها و حضــور در جشــنواره فیلم ۱۰۰ 
برای طبع آزمایی محل بســیار خوبی است. 
ما خیلی از حرف ها را داریم که در ۱۰۰ثانیه 
جا می شــوند و لازم نیســت برایشان فیلم 
بسازیم. سیدحسن حسینی جمله ای دارد 
که می گوید: »به قدری که شــاعری حرف 
بــزن.« درحقیقت تو به انــدازه  حرفت، در 
۱۰۰ثانیه فیلم می توانی جهانت را بسازی، 
لازم نیســت برای یک حرف کوچک، فیلم 
سینمایی یا سریال بسازی. من فکر می کنم 
مهم ترین ویژگــی جشــنواره و فیلم های 
۱۰۰ثانیه این است که می تواند کمک کند، 
حرف های کوچک ما با بســامد بیشــتری 

دیده شود.

»جشنسربُرون«سریالنوروزوماهرمضانشبکهسهشد

حضور۴۰ناشرایرانیدربیستوهفتمیننمایشگاهکتابمسقط

مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان:

»بچهزرنگ«سریالمیشود

خریدار   مدیرعامل کانون پرورش فکری 
کــودکان و نوجوانان با بیــان اینکه تولید ۶ 
فیلم و پویانمایی در دست اقدام است، گفت:  
ســال آینده پویانمایی ۵۲ قســمتی »بچه 
زرنگ« و »راز جنگل« در قالب سریال آغاز 
می شود.به گزارش  اداره کل روابط عمومی و 
امور بین الملل کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان، حامد علامتی در جلسه شورای 
معاونیــن کانون کــه با حضــور حجت الله 
الماســی مشــاور وزیــر و مدیــرکل دفتر 
وزارتی آموزش و پرورش برگزار شد، اظهار 
داشــت: وزارت آموزش و پرورش در انجام 
برنامه های کانون به کمک ما آمده است، به  
خصوص برای احیای طرح کانون مدرســه. 
یک بال موتور محرک کانون پرورش فکری 
مربیان هســتند که با راهنمایــی معاونت 
فرهنگی و عوامل شــان فعالیت می کنند و 
این نیروهای خوب و دلســوز عوامل اجرایی 

تمهیدات کانون هستند.

کتاب های کانون 12میلیون 
جلد می شود

علامتی افزود: بال دیگر کانــون، تولیدات 

اســت. کانون پرورش فکری امــروز روی 
کتاب ســرمایه گذاری کلان دارد. کتاب ها 
رگ حیاتی ما هستند. در چند سال گذشته 
کتاب قابل توجهی تولید نشده بود، اما الان 
۵۰۰ عنوان کتاب در قالــب ۳ میلیون جلد 

کتاب زیر چاپ است.
 مراکز کانــون به کتاب زنده اســت و کتاب 
باید دست بچه ها باشــد. از این ۵۰۰ عنوان 
کتاب ۳۵۰ عنــوان آثار پرمخاطب اســت 
که تجدید چاپ شــدند و ۱۵۰ عنوان کتاب 

چاپ اول هستند.
 کانون پــرورش فکری از ابتدای تأســیس 
۹میلیون کتاب داشته است و الان ۳میلیون 
جلد هم بــه آن اضافه می شــود. بنابراین 
کانون در مجموع حــدود ۱۲میلیون کتاب 

در اختیار کودک و نوجوان قرار داده است.
علامتی درباره کانــون زبان ایران بیان کرد: 
در کانون زبــان معماری کلان به ســمت 
ماموریت محور شــدن در حرکت اســت. 
کانون زبان با دو هدف آموزش زبان براساس 
زیســت بوم ایرانی و درآمدزایــی فعالیت 
می کند که در این مســیر باید از نگاه دولتی 
دور شود و انگیزه ایجاد کند. در حوزه تولید 

هم علاقه مند هســتیم در بخش ســینما و 
انیمیشن ســرمایه گذاری کنیم. امروز اگر 
می خواهیم با دنیــا و با کــودک و نوجوان 

حرف بزنیم باید در قالب هنر باشد.
مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان خاطرنشــان کرد: در دنیای امروز 
همه کشورها روی ســینما سرمایه گذاری 
می کنند. مــا هم در ایــن مــدت کوتاه با 
ســرمایه گذاری، پویانمایی »بچه زرنگ« 
و فیلــم »در آغــوش درخــت« را تولیــد 
کردیــم و درحــال حاضر حــدود ۶ فیلم و 
انیمیشن در دســت اقدام داریم.وی افزود: 
اگر کار با ســرعت پیش رود از اواخر ســال 
آینده انیمیشــن ۵۲ قســمتی بچه زرنگ 
و راز جنگل را هم در قالب ســریال خواهیم 
داشت. در عین حال ســعی داریم از دل این 
مجموعه ها تولید شخصیت های عروسکی 

و لوازم تحریر را نیز طراحی و ارایه کنیم.

ساخت بازی استراتژیک »ساواکی ها«
مدیرعامــل کانــون با اشــاره بــه تولید 
بازی »ســاواکی ها« از تولیــد محصولات 
اســتراتژیک در حوزه بازی و اســباب بازی 
خبــر داد و گفــت: همچنین ۱۲۵ ســالن 
ســینمای مبتــدی داریــم و با شــرکتی 
جدید که زیرمجموعه حوزه هنری اســت 
صحبت هایی شده است تا سالن ها به سینما 

تبدیل شوند.
علامتی تصریــح کرد: در هدایــت بازی ها 
سعی داریم، به ســمت تولید متفاوت برویم 
و از گروه هــای کوچــک مردمــی حمایت 
کنیم. در واقع از تصدی گــری عبور کنیم. 
در حوزه مولدســازی هم کانــون پرورش 
فکری زمین خوبی در شــهرک غرب دارد و 

طی تفاهم نامه ای که بســته شده قرار است 
براســاس زیســت بوم ایرانی اسلامی شهر 

کودک را طراحی و اجرا کنیم.
وی ادامــه داد: براســاس ســرفصل های 
کتاب ها، فیلم، تئاتر و کتــاب تولید خواهد 
شــد و همه اینها می تواند به طرح »کانون 
مدرسه« متصل شود. کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان باید به مدرســه نزدیک 
شود و طرح »کانون مدرسه« یکی از موارد 

تعامل و همراهی بیشتر در این زمینه است.

راه اندازی بخش پژوهش در کانون 
برای ذائقه شناسی

حجت الله الماسی مشــاور وزیر و مدیرکل 
دفتر وزارتی آموزش و پرورش با بیان اینکه 
بچه های امروز ســبک زندگی شــان مانند 
گذشته نیســت، گفت: کودکان و نوجوانان 
نســل جدید اهل ســرعت و صحبت های 
کوتاه، نســل تنوع طلب و به دنبال انتخاب 
کردن هســتند. نسل امروز دســتوری کار 
نمی کنند و بیشــترین اطلاعات را از همان 
دوران کودکی دریافــت می کنند. بنابراین 
کار کردن برای این نســل ســختی خود را 

دارد.
وی با اشــاره به فعالیت های کانون پرورش 
فکــری و موفقیت اخیر در جشــنواره فیلم 
فجــر بیان کرد: شــما مســیر را درســت 
تشخیص داده اید. رســانه امروز در حاشیه 
نیســت، بلکه همه چیز است. رشد تربیتی، 
رشد علمی، سرگرمی و همه در رسانه اتفاق 
می افتد. موفقیــت پویانمایی »بچه زرنگ« 

هم همین موضوع را نشان می دهد.
الماسی با تأکید بر راه اندازی بخش پژوهش 
در کانــون بــرای ذائقه شناســی مخاطب 

تصریح کرد: یک بخش مخاطب شناســی 
در دستور کار ایجاد اســت تا مخاطب را به 
صورت عمیق بررســی کند. درباره نســل 
امروز باید بدون وقفه پیمایش و نیازسنجی 
داشــته باشــیم، در غیر این صورت موفق 

نمی شویم.
مشــاور وزیر آمــوزش و پــرورش در باره 
دیپلماســی کــودک عنــوان کــرد: الان 
کشــورهای همســایه و حــوزه مقاومت 
می تواننــد از طریق کانون پــرورش فکری 
زیبایی های فرهنگی، ایرانی و اســلامی را 
دریافت کنند. کانون می تواند با دیپلماسی 
کودک زیبایی های فرهنگ، تمدن و اخلاق 
ملت بزرگ ایران را از طریق کودکان به دنیا 

معرفی کند.
مدیرکل دفتر وزارتی آموزش و پرورش در 
ادامه تعامل میان کانون پــرورش فکری و 
آموزش و پــرورش را موضوعی مهم عنوان 
کرد که امــروز بهتر و بیشــتر از دوره های 
گذشــته وجــود دارد. نظر وزیــر تعامل و 
همــکاری میان ایــن دو مجموعه اســت. 
مدیران کل آموزش و پــرورش باید پای کار 

کانون پرورش فکری باشند.
الماسی گفت: از ظرفیت های موجود کمک 
بگیرید و از ظرفیت ها بهره برداری درســت 
داشــته باشــید. ایده های خود را بدهید. 
معاون های کانون بــا مدیرکل های وزارت 
تعامل داشــته باشــند تا بتوانیم قدمی در 

مسیر بهبود اوضاع تعلیم تربیت برداریم.
در ادامه جلسه اعضای شــورای معاونان و 
ســایر مدیران حاضر نیز در خصوص تعامل 
بیشــتر و توجه متفــاوت وزارت آموزش و 
پرورش بــه کانون در عرصــه های مختلف 

نکاتی را مطرح کردند.
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پولادگر: 
توقعتکرارمدالطلایبازیهایآسیایی

ازقایقرانیداریم
معاون وزیر ورزش و جوانان با اشــاره به همراهی و همدلی در خانواده 
قایقرانی گفــت: امیدواریم قایقرانان مدال زرین بازی های آســیایی را 

برای کاروان ایران تکرار کنند.
ســیدمحمد پولادگر در پایان مجمع انتخاباتی فدراســیون قایقرانی 
تاکید کرد: به تمام دســت اندرکاران مجمع خدا قــوت می گویم. رای 
اعتماد مجمع مسوولیت فدراســیون را ســنگین خواهد کرد چراکه 
منتخب تمام عزیزان اســت و مجمع نشــان داد همدل، همراه و یکدل 

برای پیشرفت قایقرانی هستند.
وی ادامه داد: موفقیت هایی که در چهار سال گذشته کسب شد نتیجه 
این همدلی و همراهی اســت. قایقرانی مدال های زیادی دارد و حضور 
آن در بازی های آســیایی می تواند کمک زیادی بــه کاروان ایران کند. 

امیدوارم در هانگژو مدال زرین آسیایی کسب کنیم.
معاون وزیــر ورزش و جوانان گفت: در المپیک توکیــو نتایج خوبی در 
قایقرانی رقم خورد. باید در توســعه این رشته کوشا باشیم. رای مجمع 
توقعات مــا را زیاد کــرد، باید تجهیزات قایقرانی نوســازی شــود و از 
تجهیزات داخلی نیز اســتفاده کنیم. دختران ما در قایقرانی افتخارات 

زیادی کسب کردند و در سال جاری نیز اتفاقات مهمی رخ داد.
پولادگر گفت: تکرار مدال طلا در بازی های آسیایی از جمله توقعات ما 

است و انتطار مدال المپیک هم داریم.

 اقدام عجیب سرمربی پرتغالی
ضربهپرسپولیسبهسپاهانکاریبود

پیشکسوت تیم فوتبال پرسپولیس برد این تیم مقابل سپاهان اصفهان 
را نتیجه شناخت صحیح و دقیق از این بازی دانست و گفت: از سرمربی 

پرتغالی سپاهان بعید بود چنین چینشی داشته باشد.
فرزاد آشوبی، پیروزی چهار بر دو پرســپولیس مقابل سپاهان اصفهان 
را حاصل شــناخت دقیق کادر فنی سرخپوشان از شــیوه عملکردی 
بازیکنان ســپاهان دانســت. او با بیان نقاط ضعف و قــوت هر دو تیم 
درباره تمرکز پرسپولیس روی عمق دفاع سپاهان به تحلیل این دیدار 

پرداخت.

ضربه پرسپولیس کاری بود
پیشکســوت تیم فوتبال پرسپولیس با اشــاره به مصاحبه قبلی خود با 
خبرگزاری مهر مبنی بر اینکه »سپاهانی ها نقطه ضعف بزرگی در خط 
دفاع دارند که به عمق آنها مربوط می شــود« تاکید کرد: مطمئن بودم 
مدافعان ســپاهان اگر تحت فشــار قرار بگیرند نمی توانند روز راحتی 
داشــته باشــند. همین امر کمک کرد تا پرســپولیس هر وقت دلش 
خواســت روی این نقطه دســت بگذارد و ســپاهان را مجبور به عقب 
نشینی کند. بازی ترکیبی ســپاهان خوب بود اما دقیقا از جایی ضربه 

خورد که مدت هاست ضعف مفرط دارد.

آشوبی تاکید کرد: پرسپولیس ضربه کاری را در همان گل اول وارد کرد. 
اشتباه ســیاوش یزدانی باعث شــد تا این تیم مجبور به تغییر تاکتیک 

شده و برای گلزنی پیشروی کند.
 با این حال تمرکــز پرســپولیس کاملا روی بــازی بود و آنها اســیر 
حاشــیه های احتمالی نشدند و توانســتند خیلی راحت گلزنی خود را 

ادامه دهند.

از سرمربی خارجی عجیب تر است
کارشناس فوتبال ایران با انتقاد از چینش دفاعی سپاهان تصریح کرد: 
برایم خیلی عجیب اســت چرا آقای مورایس جلوی اشتباهات تکراری 

تیمش را نگرفت. 
ســه گل این تیم روی جاگیری اشــتباه مدافعان میانی بود. واقعا جای 
سوال دارد چرا چنین مربی با دانشی همچنان نمی تواند از ابزار موجود 
فعلی اش برای حل یک مشــکل تکراری اســتفاده کند. از ســرمربی 
خارجی کمی عجیب تر اســت که نمی تواند ایــراد اینچنین را برطرف 

کند.

خارج از زمین هم برای پرسپولیس بود
آشوبی ضمن اشــاره به دوری نیمکت پرسپولیس از حاشیه های خارج 
از مســتطیل ســبز بازی ادامه داد: همین انتظار از کادر فنی محجوب 
و کاربلد پرســپولیس می رود. آقای گل محمدی با وجود تمام فشارها 
شــخصیت قابل احترامی دارند که امروز هم نشــان دادند چقدر خوب 
می توانند با علم و دانش خود بازی های ســخت و بزرگ را پشــت سر 

بگذارند.

پرسپولیس باید فراموش کند
کارشــناس فوتبال ایران خوابیدن در باد پیروزی امروز را نوعی غفلت 
برای پرسپولیسی ها دانســت و گفت: قطعا این بازی تمام شد. سپاهان 
دیگر در جام حذفی نیســت امابقیه بازی هــای همین جام و همچنین 

رقابت های لیگ برتر سر جای خودش است. 
پرســپولیس باید این برد را فراموش کند و باز به بــازی برای اهداف از 

پیش تعیین شده قدم بردارد.

نگرانی یحیی برای دیدارهای آینده
بردنسپاهانبرایپرسپولیسگرانتمامشد

برد مهم پرسپولیس با آســیب دیدگی بازیکنان تأثیرگذار این تیم در 
دیدار یک هشــتم نهایی جام حذفی همراه شــد تا دغدغه ای به دیگر 

چالش های کادر فنی سرخپوشان اضافه شود.
تیم فوتبال پرســپولیس در حالی بــا نتیجه ۴ بر ۲ مقابل ســپاهان به 
پیروزی دســت پیدا کرد که رقابت تنگاتنک دو تیم در لیگ برتر باعث 
حساسیت این دیدار از مرحله یک هشــتم نهایی جام حذفی شده بود. 
میهمان تهرانی توانست در ورزشگاه نقش جهان اصفهان رقیب سنتی 
خود را شکســت دهد تا جواز صعود به جمع ۸ تیم پایانی جام حذفی را 

کسب کند.
با این حال پرسپولیس در جریان تلاش ۱۲۰ دقیقه ای بازیکنان خود با 
مصدومیت محمد عمری، مهدی ترابی و میلاد سرلک روبرو شد تا سه 

تعویض اجباری برای سرخپوشان اتفاق بیافتد.
وضعیت مصدومیت ۳ بازیکن پرســپولیس به گونه ای است که حضور 
آنها در بازی هفته آینده لیگ برتر در هالــه ای از ابهام قرار دارد. دغدغه 
جدید برای یحیی گل محمدی و دســتیارانش که تقریبــا هر هفته با 
مصدومیت یا محرومیت تنی چند از بازیکنان خود دســت و پنجه نرم 

می کند.

میدان

دبیــرکل کمیته ملــی المپیک گفت: از ســال آینده 
مبنای جدیدی را برای پرداخت بورســیه ورزشکاران 

ایرانی در کمیته بین المللی المپیک در نظر می گیریم.
 مناف هاشــمی، دبیرکل کمیته ملی المپیک در جمع 
خبرنگاران در مجمع انتخاباتی فدراســیون قایقرانی 
درباره اینکه نامه ایران به IOC  ارســال شــده اســت 
یا خیر و شــامل چه مواردی اســت؟ بیان کرد: آقای 
خسروی وفا در مورد جلسه ای که با توماس باخ داشت، 
خودش مفصل صحبت کرد و گزارش داد. برای ارسال 
نامه محدودیت زمانی نداشــتیم. در دستور کار هیات 
اجرایــی کمیته بین المللی المپیک اســت، در ســه، 
چهار محوری که خواســته بودند موارد را تهیه کردیم. 
مســئول بین الملل کمیته بین المللی المپیک ۲7 کار 
کارشناسی و حقوقی انجام داد. البته هنوز ارسال نشده 

ولی این هفته ارسال خواهد شد.

او دربــاره ناراحتــی ورزشــکاران از این که 
بورســیه کمیته بین المللی المپیــک با ارز 
۲۸.۵۰۰ تومانی در اختیارشــان قرار گرفته 
اســت، گفت: این تعهدات برای سال ۱۴۰۰ 
و قسمتی برای ۱۴۰۱ است. همان ورزشکار 
که قبول می کند بورســیه شــود، بر اساس 
قیمت آن زمان مذاکره شــده است. آن زمان 

قیمت ارز در بازار ۳۱ هزار تومان و ارز نیمایی ۲۸.۵۰۰ 
تومان بوده است.

هاشــمی ادامه داد: این پول چون تحریم هســتیم به 
صورت نقد به دست ما نمی رســد و منابعی که به این 
صورت وارد حســاب کمیته ملی المپیــک IOC  می 
شــود، در قالب هزینه بلیت یا حق عضویت فدراسیون 
ها پرداخت می شــود و ما هزینه بورسیه ها را از حساب 

جاری کمیته ملی المپیک پرداخت می کنیم.

او ادامه داد: فدراسیون هایی که گلایه دارند 
 IOC ببینند چقدر ارز از آن حســابی که در
داریم بــرای تهیه بلیت اســتفاده کرده اند و 
بعضی از فدراســیون ها ۵۰ تا ۱۰۰ هزار دلار 
استفاده کرده اند. هیچ وقت حق ورزشکار را 
نمی خوریم. شائبه هایی که برخی ها مطرح 
می کنند یا فرافکنی اســت یا خبــر ندارند. 
برخی فدراســیون ها پول را به نام فرد مــی گرفتند و 
بین چند نفر تقســیم می کردند که تخلف است و تمام 
راه ها را هم بسته ایم. فدراسیون هایی که در این مورد 
که چرا بورســیه ها با ارز نیمایی ۲۸ هــزار و ۵۰۰ هزار 
تومان پرداخت شده است گلایه دارند اگر واقعاً دلسوز 
هســتند مابه التفاوت پولی که از حســاب کمیته ملی 
المپیک در IOC گرفته اند را به ورزشــکاران بپردازند. 
بهداد سلیمی هم در یک جلســه هیات اجرایی نسبت 

به این موضوع اعتراض داشــت که قرار بود در جلســه 
بعدی هیات اجرایی با تمام جزئیات اعلام کنیم که هر 
فدراســیون چقدر از محل حساب کمیته ملی المپیک 

در IOC استفاده کرده است.
هاشــمی همچنین گفت با توجه به اینکه قیمت دلار 
خیلی تغییر کرده برای سال آینده مبنای جدید تعیین 
می کنیم و قیمــت ارز در دو هفته اخیــر را مدنظر قرار 

می دهیم و بورسیه ورزشکاران را پرداخت می کنیم.
او در مــورد نیاز کمیته ملی المپیک به بودجه بیشــتر 
تصریح کرد: درخواســت هــا را به مجلس و ســازمان 
برنامه ریزی اعلام کرده ایم. با گرانی ارز و دلار اســت، 
اگر بودجه ما ترمیم نشود سال سختی خواهیم داشت. 
ســازمان برنامه ریزی مقداری اصلا ح کرده اما کافی 
نیســت و ما دوبرابر عددی که در بودجه برای ما تعیین 

شده است، نیاز داریم.

رییس فدراسیون قایقرانی گفت: با فدراسیون فوتبال 
بر سر تعداد باشگاه هایی که داریم رقابت خواهیم کرد.

 علیرضا سهرابیان، رئیس ابقا شده فدراسیون قایقرانی 
در پایان مجمع انتخاباتی این فدراسیون در مورد اینکه 
به تعدادی از اعضــای مجمع تهمت زده شــده، بیان 
کرد: دوست ندارم به این مســاله ورود کنم. گروهی در 
فضای مجازی مواردی را مطــرح کردند و به هیات ها، 
مربیان و ورزشــکاران تهمت زدند و همین موارد را به 
وزارت ورزش و جوانان ارســال کردند. مطمئنم آقای 
محمودی، دیگر کاندیــدای انتخابات از این مســاله 
اطلاع نداشت. اکنون هم من به عنوان کاندیدا موظف 
بودم که از اعضای مجمــع عذرخواهی کنم. فروتنی به 

خرج دادند و عکس العمل منفی نداشــتند 
و خوشــحالم که اعضای مجمع، شــنونده 
صحبت های مــن بودند. خوشــحالم چون 
خانواده بــا شــخصیتی دارم و عکس العمل 
منفی نسبت به این تهمت ها نشان دادند و با 
سکوت خود نشان دادند که در عمل باید کار 

کردن را نشان داد نه با حرف زدن.
ســهرابیان در مورد اینکه انتظار می رود در چهار سال 
دوم ریاســتش اتفاقات خوبــی در قایقرانی رخ دهد و 
نتایج تاریخی در بازی های آسیایی و المپیک به دست 
آید، گفــت: خانواده قایقرانی نشــان دادنــد که با هم 
متحد و در ســختی ها کنار هم هســتند. در بازی های 

آســیایی خواهید دید کــه قایقرانی باعث 
افتخار می شود و دختران و پسران ما در نبرد 
با چین که ابرقدرت اســت عملکرد تحسین 
برانگیزی خواهند داشــت. مسئولان هم در 
واکنش به موفقیت بچه های ما عکس العمل 
مثبت نشان خواهند داد. مطمئن باشید که 
با کمک همــه، وزارت ورزش و کمیته ملی 
المپیک و مســئولان غیر ورزشــی افتخــارات خوبی 

کسب می کنیم.
رئیس فدراســیون قایقرانی در مــورد افزایش تعداد 
باشــگاه ها تصریح کرد: برای اولین بار ۱۵ باشــگاه در 
مجمع حضور داشــتند که فکر می کنم از فدراسیون 

هایی که در بخش باشــگاه داری قدمــت زیادی دارند 
توانسته ایم در این چهار سال ســبقت بگیریم. تلاش 
می کنیم که در چهار ســال آینده دیگــر فضایی برای 
نشستن افراد نباشــد. تعداد باشگاه های خود را بیشتر 
می کنیم و با فدراســیون فوتبال بر سر تعداد باشگاه ها 
رقابت عددی خواهیم داشت.او در پاسخ به این پرسش 
که با توجه بــه افزایش قیمــت ارز می تواند اعزام های 
برون مرزی را انجام دهــد؟ گفت: بچه های قایقرانی به 
شعور بالا رسیده اند که هر اعزامی را درخواست نداشته 
باشــند و در اعزام هایی که ســرمربی در نظر دارد به 
صورت کیفی شرکت کنند. تورم بالاست اما تلاش می 

کنیم به نقطه عطفی برسیم که باعث افتخار شویم.

المپیک

قایقرانی

سپهر ستاری  تیم ملــی ایران پس از جام 
جهانی ۲۰۲۲ شــرایط نامشــخصی دارد و 

هنوز سرمربی جدید معرفی نشده است.
 از روز ۹ شــهریور که مهدی تــاج به عنوان 
رئیــس جدیــد فدراســیون فوتبــال به 
ساختمان ســئول بازگشت، اتفاقات زیادی 

در تیم ملی ایران رخ داده است.
تاج تنهــا یک هفته پــس از بازگشــت به 
فدراســیون فوتبال تصمیم گرفت به وعده 
قبلــی خود عمل کنــد و روز ۱۶ شــهریور 
کارلوس کــی روش پرتغالــی را به صورت 
رسمی به عنوان ســرمربی جدید تیم ملی 
انتخاب کرد. بازگشت کی روش اتفاقی بود 
که مخالفــان و موافقان زیادی داشــت. در 
آن زمان حامیان او بــر این باور بودند که اگر 
کی روش برنگردد ایران با اسکوچیچ در جام 
جهانی مقابل انگلیس گلباران خواهد شد. 
اتفاقی که البته بــا حضور او هم رخ داد و تیم 
ملی یکی از سنگین ترین شکست های خود 
را بدون حضور اســکوچیچ و با مرد پرتغالی 
تجربه کرد. پس از شکســت مقابل انگلیس 
تیم ملی برابر ولز به یک برد شــیرین رسید 
تا به صعود امیدوار بماند امــا باخت مقابل 
آمریکا رویــای صعود به مرحلــه حذفی را 

برای فوتبال ایران تمام کرد.
فدراســیون فوتبال در شــرایطی پیش از 
جام جهانی دســت به این ریسک بزرگ زد 
که برکناری اســکوچیچ و حضور کارلوس 

کی روش هزینــه زیادی هم روی دســت 
فوتبال ایران گذشت. فدراســیون فوتبال 
با توجه بــه پرداخت دســتمزد ۴۰۰ هزار 
دلاری اســکوچیچ ودریافتی بیش از ۶۰۰ 
هــزار یورویی کــی روش و دســتیارانش، 
حدود یــک میلیون یــورو بــرای نیمکت 
تیم ملی هزینــه کرد امــا در نهایت نتیجه 
دلخواه حاصل نشــد.پس از جام جهانی و با 

توجه به پایان قــرارداد کارلوس کی روش، 
گمانه زنی ها در خصوص آینده نیمکت تیم 
ملی دوباره آغاز شــد. فدراســیون فوتبال 
اما نســبت به تمام شایعات ســکوت کرد 
و نشــان داد عجله چندانی بــرای انتخاب 
ســرمربی ندارد. در آن زمان خیلی ها بر این 
باور بودند که تاج قصد دارد با توجه به زمان 
کم باقیمانده تا جام ملت های آســیا دوباره 

کارلوس کی روش را به عنوان سرمربی تیم 
ملی انتخاب کند اما پیشــنهاد قطری ها به 
مرد پرتغالی مورد موافقــت او قرار گرفت و 

کی روش سرمربی تیم ملی قطر شد.
جدایی کــی روش از تیم ملــی چندان هم 
بدون حاشــیه نبــود و کامنــت جنجالی 
محمدحســین کنعانی زادگان زیر پســت 
خداحافظی سرمربی سابق ایران نشان داد 

حضور تیم ملــی در جام جهانی حواشــی 
زیادی داشته اســت. البته بعضی بازیکنان 
هم با انتشــار پیام هایی در فضای مجازی از 

کی روش تقدیر کردند.
در حال حاضر گفته می شــود فدراســیون 
فوتبال برای انتخاب سرمربی تیم ملی چند 
گزینه داخلی و خارجی را مد نظر قرار داده 
است. به جز هروه رنار که او هم با فدراسیون 
فوتبال عربستان قرارداد دارد، نام سرمربی 
خارجی دیگری رسانه ای نشده ولی از میان 
مربیان داخلی شایعات زیادی در خصوص 
حضور امیر قلعه نویی و جــواد نکونام وجود 
دارد. نکونــام چند روز قبل هم به شــکلی 
عجیب و ناگهانی از هدایت فولاد خوزستان 
اســتعفا داد و همین موضوع به این شایعات 

دامن زده است.
مهدی تاج به تازگی اعلام کرده که سرمربی 
بعــدی تیم ملی پیــش از شــروع فیفادی 
فروردین ماه مشــخص خواهد شــد. با این 
حال سرمربی آینده ایران صرف نظر از اینکه 
خارجی یا داخلی باشــد فرصتی سه ماهه 
برای شــناخت بازیکنان را از دست داده که 
این موضوع ممکن است بعدا به ضرر فوتبال 
ایران تمام شــود. قمار یک میلیون یورویی 
تاج روی کی روش بــرای جام جهانی جواب 
نداد و حالا باید دید پــس از این بلاتکلیفی 
چند ماهه در نهایت نیمکت ســرمربیگری 

ایران چه سرنوشتی پیدا خواهد کرد.

تغییرمبلغبورسیهورزشکارانازسالآینده

بافدراسیونفوتبالبرسرباشگاهداریرقابتمیکنیم

فتح الله زاده: 

مشکلاستراماچونیراحلکنندمابقیبامن
خریدار  مدیرعامل باشــگاه اســتقلال 
تهران گفــت: ۸۰۰ هــزار دلار طلبکاریم 
اما بــه آن دسترســی نداریم،  اگــر بدهی 
اســتراماچونی را پرداخــت کننــد مابقی 
مشکلات اســتقلال را حل و فصل خواهیم 

کرد.
علی فتح الله زاده در حاشیه تمرین استقلال 
که بــا حضور هــواداران و اصحاب رســانه 
برگزار شد، تاکید کرد: با ساپینتو هماهنگ 
کردیم هفته ای یک جلسه تمرین با حضور 
تماشاگران برگزار شود و امروز خوشحالیم 
که این تمرین با حضور استقلالی ها برگزار 

شد.
وی ادامه داد: خدا را شــاکریم که وضعیت 
اســتقلال خیلی خوب اســت و حرکتی رو 
به رشــد دارد و امیدوارم بتوانیم این روند را 

حفظ کنیم.
او افزود: برخی مشــکلات مالی وجود دارد 

که پیش از ایــن هم در مــورد آن صحبت 
کردیــم. یکــی از دوســتان می گفت چرا 
گفتی پول کالــدرون را دولــت داده و این 
را هم بدهد؟ گفتم مــن از اینکه دولت پول 
کالدرون را داده ناراحت نیستم و اعتقاد دارم 
کار خیلی خوب و درستی هم کرده است اما 
اگر به استقلال کمک نشــود، کار ما خیلی 

سخت خواهد شد.
وی تاکید کرد: روزی کــه مدیریت قبلی 
یا مدیــران قبل تر از آن حضور داشــتند 
۲۰ تا ۳۰ میلیارد بدهی به اســتراماچونی 
داشتیم اما با توجه به افزایش قیمت دلار 
و یورو، ایــن مبلغ امروز بــه ۱۰۰ میلیارد 
رســیده اســت که پرداخت آن از ســوی 
باشــگاه اســتقلال غیرممکن است و باید 
همه کمک کنند تا از این گردنه به سلامت 

عبور کنیم.
مدیرعامل اســتقلال عنوان کــرد: تاکنون 

حدود ۱۰۰ تا ۱۳۰ میلیارد هزینه کرده ایم. 
پول بازیکنان را داده و کمپ را هم درســت 
کرده ایم. کمپ حجازی را قبلا دیده بودید و 
امروز می بینید چه شرایطی دارد،  از سویی 
دیگر ۴۰۰ هزار دلار داده ایــم تا پنجره باز 
شود اما می خواهیم در مورد استراماچونی 
هم به ما کمک کنند و اطمینان دارم دولت 

کمک می کند.
او در مــورد طلب های باشــگاه اســتقلال 
تهران هم تاکید کرد: ۵۰۰ هــزار دلار نزد 
کنفدراسیون آســیا داریم و ۳۰۰ هزار دلار 
هم برای تیم ملی طلبکار هســتیم که جمع 
آن ۸۰۰ هزار دلار می شــود اما در شــرایط 

کنونی به آن دسترسی نداریم.
فتــح الله زاده در واکنــش به ســئوالی در 
خصوص اینکه هیــات مدیره بــا دریافت 
وام اســتقلال مخالفت کرده اســت، گفت: 
هیات مدیره با دریافــت وام موافقت کرده 

و نمی دانم چرا برخی هــا اخبار ضد و نقیض 
می دهند.

مدیر عامل اســتقلال در پاســخ به حواشی 
ایجاد شــده در خصوص احتمال رفتنش از 
استقلال هم گفت: من اســتقلالی  هستم و 
دنبال پست و جایگاه نبوده و نیستم،  آمده ام 
تا کمک کنــم. همین امروز اگــر هر فردی 
بیاید و پــول بیاورد او را پیــش وزیر می برم 

و تا مدیرعامل استقلال شود و خود من هم 
کنارش می مانم تا کمک کنم.

او تاکیــد کرد: شــرایط اســتقلال خوب 
اســت، بدهی اســتراماچونی را حل کنند 
ما بقــی را ما انجــام می دهیــم. در مورد 
محرومیت ســاپینتو هم باید بگویم رای او 
را می شــکنیم چرا که حق او این نیست ۵ 

جلسه محروم باشد.

خریدار  یک کارشــناس فوتبال درباره 
دیدار سپاهان و پرسپولیس در جام حذفی 
گفت: هــر دو تیم یکدیگــر را آنالیز کرده 
بودند اما از سپاهان انتظار نمی رفت با این 
ترکیب حاضر شــود. مورایس تصمیمات 

غیرقابل تصوری در این دیدار گرفت.

حسین چرخابی، پیشکسوت سپاهان در 
خصوص الکلاسیکوی جام حذفی ایران و 
پیروزی ۴ بر ۲ پرســپولیس برابر سپاهان، 
اظهار کرد: حساسیت عجیبی ایجاد کرده 
بودند که همین امر ســبب شد ۴۵ دقیقه 
اول، بــازی جالبی از هر دو تیــم نبینیم و 

در حفظ توپ بد عمل کردنــد. هر دو تیم 
یکدیگر را آنالیز کرده بودند اما از سپاهان 
انتظار نمی رفت با این ترکیب حاضر شود. 
تصمیمات غیرقابل تصوری از مورایس در 

این دیدار شاهد بودیم.
این پیشکســوت فوتبال دربــاره دو گل 

نخســت این دیدار توضیح داد: در نیمه 
اول حساســیت بازی باعث شــد توپ 
در زمین لو بــرود و نفوذهــای عمقی و 
خطاهای پشــت سر هم ســپاهان توپ 
را از کنترل آن ها خارج کــرد. هر دو گل 
اول این بازی روی خطــای بازیکنان به 

ثمر رســید. در صحنه گل اول سپاهان، 
برخلاف انتظارها کــه رضائیان باید توپ 
را ارســال می کرد، نورافکن پشت توپ  
رفت و ارســال خوبی انجــام داد و روی 
اشتباه اســماعیلی فر دروازه پرسپولیس 

باز شد. 

تصمیماتمورایسقابلتصورنبود



ساری -امیری فر مدیرکل آموزش 
و پرورش مازندران، برگزاری کرســی 
های آزاد اندیشــی به منظــور آگاهی 
بخشــی و آموزش روش هــای صحیح 
مطالبه گــری در ســطح مــدارس این 
اســتان را از رویکردهــای اصلــی این 

نهاد عنوان کرد.
حســین کمالی  افزود: این کرســی های 
آزاد اندیشــی بــا موضوعــات مختلــف 
فرهنگــی و اجتماعــی و بــا حضــور 
مســوولان، اســاتید دانشــگاه، فعالان 
سیاسی ،کارشناســان و مربیان مدارس 
برگزار می شود تا دانش آموزان در قالب 
این طــرح روش هــای صحیــح مطالبه 

گری را فرا بگیرند.
وی با بیان اینکــه دانش آموزان در طرح 
کرســی های آزاد اندیشــی دغدغه های 
شــخصی، اجتماعــی و مدارس اســتان 
را بیان مــی کنند و جواب خــود را بطور 
واضــح دریافــت خواهنــد کرد،گفت: 
کرســی هــای آزاد اندیشــی، فرهنگ 
مشــارکت اجتماعــی و مطالبــه گری 
صحیــح را در بین دانش آمــوزان ترویج 
می دهد و موجب می شــود تا نسل آینده 

کشــور مطالبات خود را بــه روش های 
صحیــح بیــان کنــد و بین اغتشــاش و 

مطالبه گری تفاوت قائل شود.
مدیرکل آمــوزش و پــرورش مازندران 
با اشــاره به تاکیــد رهبر معظــم انقلاب 
تبییــن،  جهــاد  بحــث  در  اســلامی 
خاطرنشــان کرد: همســو با تحقق این 
مهــم تاکنون نســبت به برگــزاری یک 
هزار و ۳۸۰ نشست جهاد تبیین در ۷۸۳ 

باب مدرسه مازندران اقدام شد .
کمالی افزود: در این راســتا با استفاده از 
ظرفیت معلمان و بســیج دانش آموزی، 
در آگاهی بخشــی به دانــش آموزان به 

توفیق های زیادی دست یافتیم.
وی از بکارگیــری و اعــزام ۲۸۰ نفــر از 
معلمــان علاقمند بــه عنــوان مربی در 
بحث کاهش آســیب هــای اجتماعی به 
مداس مازندران خبر داد و گفت: تقویت 
هیات های مذهبی از دیگــر برنامه های 
محــوری دســتگاه تعلیــم و تربیت این 

استان است.
مدیــرکل آمــوزش و پــرورش بیــان 
کــرد: از مجموع ۵۲۱ هــزار دانش آموز 
مازندرانی در مقاطــع مختلف تحصیلی، 

هم اکنون ۳۵ هــزار دانش آموز در هیات 
مذهبی مســتقر در مدارس عضو هستند 
و نســبت به اجــرای کارهــای فرهنگی 

مشارکت دارند.
کمالی بــا بیــان اینکه هــم اکنون ۶۵ 
درصــد مــدارس ایــن اســتان دارای 
نمازخانــه مســتقل هســتند، افــزود: 
صــرف  بــا  نمازخانــه   ۲۲ تاکنــون 
۱۲ میلیــارد تومان و با ۲ هــزار و ۵۰۹ 
مترمربع مســاحت در مدارس اســتان 
احــداث و تکمیــل شــد و ۹۵ نمازخانه 
در ۹۵ باب آموزشــگاه دیگــر با ۱۲ هزار 
مترمربــع زیربنــا نیز در دســت احداث 

است.
مدیرکل آمــوزش و پــرورش مازندران 
از اعزام ســه هزار نفر از دانــش آموزان 
بــه اردوی راهیــان نور در ســال جاری 
خبــرداد و گفت: بــا تمهیــدات صورت 
گرفته ۱۵۰ هــزار نفــر از دانش آموزان 
دیگر نیز به صورت مجــازی و برخط در 

اردوی راهیان نور مشارکت داشتند.
مدیرکل آمــوزش و پــرورش مازندران 
گفت: در حوزه مشــاوره و آســیب های 
اجتماعی نیز ۱۹ هسته مشاوره به مراکز 

مشاوره ارتقا یافت تا خدمات مطلوبتری 
به دانــش آمــوزان ارایه شــود و در این 
راســتا نیز تاکنون بــه ایــن مراکز یک 
میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومان کمک شــد 
و طبق آمار میل و رغبت خانواده ها برای 

دریافت مشاوره نیز افزایش یافته است.
مدیرکل آمــوزش و پــرورش مازندران 
در بخش دیگر ســخنان خود با اشاره به 
کمبود فضای آموزشــی در این اســتان، 
گفت: تلاش می شود از ظرفیت خیران و 
همچنین با اســتفاده از اعتبارات دولتی 

و بودجــه عمومی مشــکلات موجود در 
این بخش رفع شود.

کمالــی از افتتــاح ۱۷ فضای آموزشــی 
جدید در دهه فجر امســال در مازندران 
خبــر داد و بــا بیــان اینکــه ۱۳۶ طرح 
عمرانــی نیــز در بخش مقاوم ســازی و 
احداث مدارس و یا ســالن های ورزشی 
در این اســتان در دســت اقدام اســت، 
افزود: بخشــی از این طرح هــا با کمک 
خیران و بخشــی دیگر نیز با اســتفاده از 

منابع دولتی بخشی تکمیل خواهد شد.

مدیرعامــل  معــاون  اهواز-محمدمجــدم  
شــرکت ملی حفاری ایــران از حفــر و تکمیل ۹۳ 
حلقه چاه های نفت و گاز در ۱۱ ماه ســال جاری در 

مناطق نفتخیز خشکی و دریایی کشور خبر داد.
 مســعود افشــار معــاون مدیرعامل شــرکت ملی 
حفاری ایران گفت: ۹۳ حلقــه چاه های نفت و گاز 
حفر شــد که از این تعداد چاه ۱۴ حلقه توســعه ای 
توصیفی، ۵ حلقه اکتشــافی و ۷۴ حلقــه تعمیری 

بوده است.
او می گوید: به همت و تلاش شبانه روزی کارکنان 
عملیاتی شــرکت تعداد چاه های حفر شده در این 
مدت در قیاس با دوره مشــابه ســال گذشــته ۲۲ 

حلقه بیشتر است.
به گفته افشــار از مجمــوع این چاه هــا ۷۲ حلقه 
در گســتره فعالیت شــرکت ملی مناطــق نفتخیز 

جنوب، ۸ حلقه شــرکت نفت فلات قــاره، ۷ حلقه 
شرکت مهندســی و توســعه نفت، ۲ حلقه در قالب 

پــروژه و ۴ حلقه در اجــرای طرح هــای مدیریت 
اکتشاف شرکت ملی نفت ایران تکمیل نهایی شد.

معاون مدیرعامل شــرکت ملی حفاری ایران گفت: 
در مدت پیش گفتــه متراژ حفــاری چاه ها به ۶۳ 
هزار و ۴۸۶ متر رســید و تلاش شــد تا با همکاری 
شــرکت های کارفرمــا عملیات حفاری براســاس 
جــدول زمانبندی شــده از ســوی شــرکت های 

متقاضی انجام گردد.
معاون مدیرعامل شــرکت ملی حفــاری ایران در 
عملیات حفاری تعداد دکل هــای فعال حفاری در 
زمان حاضر را ۶۲ دســتگاه عنوان کرد و گفت: هم 
اینــک ۱۹ دکل حفــاری در مناطــق عملیاتی در 

حال جابجایی و بازسازی می باشد.

معاون مدیرعامل شرکت ملی حفاری ایران اعلام کرد؛

کشور دریایی  و  خشکی  نفتخیز  مناطق  در  چاه  حلقه   ۹۳ تکمیل  و  حفر 

تعاون،  مدیرکل  گرگان-مهنازمحمدزمانی 
کار و رفاه اجتماعی گلســتان گفت: نرخ بیکاری 
گلستان در بهار امســال ۹.۲ درصد، در تابستان 
۸.۹ و در پاییــز ۹.۵ درصــد ثبت شــده اســت.
حســینعلی خواجه مظفری  اظهارکرد: براساس 
دســتورالعمل کشــوری ایجاد ۳۱ هزار و ۳۱۰ 
شغل در ســال جاری تعهد اشــتغال گلستان بود 
که هم اکنون ۳۳ هزار و ۸۱۸ شغل ایجاد و ۱۰۸ 

درصد محقق شده است.
مدیرکل تعــاون، کار و رفاه اجتماعی گلســتان 
افزود: اما ما در اســتان، ایجــاد ۴۰ هزار و ۹۷۵ 
شــغل را در دســتور کار قرار دادیم کــه بر این 
اســاس، ۸۳ درصــد میــزان اشــتغال تحقــق 
یافتــه اســت.وی در خصــوص میزان اشــتغال 
شهرســتان ها ادامه داد: براساس آمار، ۹۷ درصد 
تعهد اشــتغال گــرگان )تعهد: ۶ هــزار و ۶۵۲ 
شــغل(، ۹۲ درصد اشــتغال بندرگز )تعهد: هزار 
و ۸۴۰ شغل(، ۹۰ درصد اشــتغال گنبدکاووس 
)تعهد: ۶ هزار و ۲۲۷ شــغل(، ۸۵ درصد اشتغال 
کلاله )تعهد: دو هزار و ۴۰۰ شــغل(، ۸۳ درصد 
اشــتغال گالیکش )تعهــد: هــزار و ۹۵۹(، ۸۱ 
درصد اشــتغال کردکوی )تعهد: دو هزار و ۱۹۷ 
شغل(، ۸۰ درصد اشــتغال مینودشت )تعهد: دو 
هــزار و ۵۸۲(، ۷۹ درصد تعهد اشــتغال ترکمن 
)تعهد: دو هزار و ۱۷۷(، ۷۵ درصد اشــتغال علی 
آبادکتول )تعهد: ســه هــزار و ۲۱۲(، ۷۴ درصد 
اشــتغال آق قلا )تعهد: ســه هــزار و ۴۲۷(، ۷۳ 

درصد اشتغال رامیان )تعهد: دو هزار و ۴۱(، ۷۲ 
درصد اشــتغال آزادشــهر )تعهد: دو هزار و ۶۶۵ 
شغل(، ۶۷ درصد اشــتغال گمیشان )تعهد: هزار 
و ۷۸۵ شــغل( و ۸۳ درصد تعهد اشــتغال مراوه 

تپه )تعهد: هزار و ۸۱۰ شغل( محقق شده است.
خواجــه مظفــری در خصوص نرخ مشــارکت 
و نــرخ بیکاری امســال گلســتان گفــت: نرخ 
مشــارکت اقتصــادی کشــور در بهــار ۴۰.۹ 
درصد، در تابســتان و پاییز هم هــر کدام ۴۱ 
درصد بــوده و این اعداد در گلســتان به ترتیب 
۳۷.۲، ۳۷.۳ و ۳۸.۱ درصــد اســت.مدیرکل 
تعــاون، کار و رفــاه اجتماعــی گلســتان بیان 
کرد: نرخ بیکاری گلســتان در بهار امسال ۹.۲ 
درصد، در تابســتان ۸.۹ و در پاییز ۹.۵ درصد 

ثبت شده است

خرم آباد-طولابــی  معــاون وزیــر راه و 
شهرســازی گفــت: ۱۵ کیلومتــر از طــول ۹۰ 
کیلومتــر چهارخطــه کوهدشــت به خــرم آباد 
باقی مانده که پیش بینی می شــود تا سال ۱۴۰۲ 

اتمام و به بهره برداری برسد.
خیــرالله خادمی معــاون وزیر راه و شهرســازی 
در حاشــیه بازدید از راه های حوزه کوهدشــت 
و رومشــکان در جمــع خبرنــگاران لرســتان، 
اظهار کرد: طــول محور خرم آباد به کوهدشــت 
۹۰ کیلومتر بــوده و جزو پروژه هــای چهارخطه 

لرستان است.
او افزود: ۱۳ کیلومتر از این مســیر باقی مانده که 

امیدواریم طی ۱۴۰۲ به بهره برداری برسد.
معاون وزیر راه و شهرســازی بیان کــرد: انتهای 
مسیر خرم آباد به کوهدشت تا ســه راهی زانوگه 
۱۳ کیلومتــر اســت و عملیات اجرایی بخشــی 
از ایــن محور شــروع شــده و امیدواریــم منابع 
اعتباری مورد نیاز آن تا ســال آینده برای تکمیل 
این محور اختصاص یابد تا به محور اســلام آباد به 

پلدختر متصل شود.
او با اشــاره به اتصال این مســیر به کرمانشــاه، 
افزود: طول ایــن محور ۱۶۰ کیلومتر اســت که 
حدفاصل اســلام آباد به پلدختر است و حدود ۶۰ 
کیلومتر از چهارخطه این مســیر در کرمانشــاه و 

هفت کیلومتر نیز در استان لرستان واقع است.
معاون وزیر راه وشهرســازی با اشــاره بــه اینکه 
طرح هــای مطالعاتی مســیر عتبــات عالیات از 

ســمت کوهدشــت به ایلام در صورت رسیدن به 
نتیجه، مســافت تردد زائران را کاهش می دهد، 
عنوان کــرد: اولویــت وزارت راه و شهرســازی 

چهارخطه کردن مسیر بین شهر ها است.
او بیــان کــرد: طــرح مطالعاتــی کنارگــذر 
کوهدشــت نیز انجام شــده و این طرح در قالب 
چهارخطه کوهدشــت بــه خرم آباد بــا اجرای 

مسیر کوهدشــت به کربلا عملیاتی می شود.
معاون وزیر راه و شهرســازی در پایان  بیان کرد: 
انتهای مســیر خرم آباد به کوهدشت تا سه راهی 
زانوگــه ۱۳ کیلومتر اســت و عملیــات اجرایی 
بخشــی از این محور شــروع شــده و امیدواریم 
منابع اعتباری مورد نیاز آن تا ســال آینده برای 
تکمیل ایــن محور اختصــاص یابد تا بــه محور 

اسلام آباد به پلدختر متصل شود.

گلستان لرستان
مدیرکل تعاون استان:

خ بیکاری در گلستان به ۹.۵ درصد رسیده است نر
معاون وزیر راه و شهرسازی:

4خطه کوهدشت- خرم آباد سال آینده بهره برداری می شود

مدیرکل آموزش و پرورش استان خبرداد؛

پایی جهاد تبیین در ۷۸۳ باب مدرسه مازندران بر
ج ساخت سومین تصفیه خانه آب کر

 آغاز می شود

البرز-مظفــری   عملیات اجرایی ســاخت ســومین تصفیه 
خانه آب شرب کرج آغاز می شود.

مهنــدس حمید رضا نامــداری مدیر عامل آبفــای البرز با اعلام 
این خبر بیان داشت: با توجه به رشــد بالای مهاجرت و افزایش 
روز افزون جمعیت کرج و بــه منظور تامیــن نیازهای آبی فعلی 
و آینده،ناگزیر هســتیم پیش بینی لازم را بــرای تامین و توزیع 

متناسب آب و توســعه و ایجاد تاسیسات جدید انجام دهیم.
برهمین اســاس مقدمات و مطالعات لازم صــورت گرفت و مقرر 
شــده احداث تصفیه خانه شــماره ۳ کرج با ظرفیــت ۵۷۰ لیتر 
در ثانیه در حاشیه شــرقی بلوار شــورا و در کنار رودخانه کرج 

آغاز شود.
وی هزینه مورد نیــاز برای ســاخت این تصفیــه خانه را ۳۳۴ 
میلیارد تومان ذکــر کرد و گفت : با ســاخت ایــن تصفیه خانه 
امکان برداشــت آب از رودخانه کــرج از محــل تخصیص های 
قانونــی مصوب وزارت نیرو فراهــم خواهد شــد و جمعیتی بالغ 

بر ۱۵۰ هزار نفر زیر پوشش خواهند رفت.
مدیر عامــل آبفای البــرز ادامــه داد: در حال حاضــر مراحل 
مقدماتی شــامل انجــام مطالعات ،انتخــاب پیمانــکار ،تجهیز 
کارگاه و… صــورت پذیرفتــه و عملیات اجرایی بــزودی آغاز 
خواهد شــد و پیش بینی می شــود طــی ۳۶ ماه آمــاده بهره 

برداری شود.
خاطر نشــان می شــود با بهره برداری از تصفیه خانه آب شماره 
۳ کرج ،ســهم اســتان البرز از آب های ســطحی از ۲۲ درصد 

فعلی به ۲۸ درصد افزایش خواهد یافت .

شهردار خبرداد؛
اهدای ۲ دستگاه CR و NST به بیمارستان 

محمدرسول الله )ص( شهرستان مبارکه

اصفهان-مریــم مومنــی   اصفهــان -مریــم مومنی ، 
ر مبارکه خبر  خبرنگاریادگارامروز-دکتــر احمــدی شــهردا
ز  اهــدای ۲ دســتگاه CR و NST بــه بیمارســتان  د : ا دا

محمدرسول الله )ص( شهرســتان مبارکه خبرداد
ر مبارکه گفت: مدیریت شــهری مبارکه در راستای   شــهردا
CR عمل به مســوولیت هــای اجتماعــی خود یک دســتگاه

NST را بــه ارزش ۵۰۰ میلیــون تومان به  و یــک دســتگاه
بیمارستان محمد رســول الله )ص( مبارکه اهدا کرد.

محمــد مهدی احمــدی اظهار کــرد: خرید و اهــدای این ۲ 
دســتگاه از ضروریات بیمارســتان محمد رســول الله ) ص( 
مبارکه در شــرایط کنونی اســت که  علاوه بر مســاعدت های 

نجام شده است. گذشته ا
وی اضافــه کــرد: دســتگاه CR ) تبدیــل کننــده اطلاعات 
 ( NST و دســتگاه )نالوگ بــه دیجیتــال در رادیولــوژی آ

مانیتورینگ چکاپ جنین( اســت .
قــدام شــهرداری مبارکه با  یــن ا احمــدی تصریــح کــرد: ا
حمایت کامل اعضای شــورای شــهر و در چارچــوب عمل به 

مســوولیت اجتماعی این نهاد تحقق یافت.
وی خاطرنشان کرد: شــهرداری مبارکه در راســتای عمل به 
مســئولیت هــای اجتماعی در شهرســتان و با هدف توســعه 
 CR قدام به اهدای ۲ دستگاه خدمات بهداشــتی و درمانی، ا
و NST بــه بیمارســتان محمد رســول الله )ص( شهرســتان 

نمود. مبارکه 

تولید بیش از ۷ میلیون مگاوات ساعت تولید 
وگاه رامین اهواز برق در نیر

اهواز-محمدمجدم  سرپرســت نیروگاه  رامین اهواز از تولید 
بیش از ۷ میلیون مگاوات ســاعت تولید برق در ایــن نیروگاه خبر 

داد.
محسن حافظی بیرگانی سرپرســت نیروگاه  رامین اهواز می گوید: 
با تلاش و همت متخصصین ســختکوش نیــروگاه رامین در یازده 
ماهه امســال توانســتیم ۷ میلیون و ۳۳۴ هــزار و ۲۰۶ مگاوات 

ساعت انرژی برق در نیروگاه رامین تولید نماییم.
او  گفت: فرســودگی تجهیزات، محدودیت ها و گرمای سوزان و بی 
سابقه امســال در خوزســتان مانع تولید برق در این نیروگاه نشد و 
چرخ تولید این انرژی در نیروگاه با فعالیت جهادگونه تلاشــگران 

این مجموعه متوقف نشد.
سرپرســت نیروگاه رامین کاهــش نیاز مردم به انــرژی الکتریکی 
در فصــل زمســتان را فرصتی مناســب برای اجــرای پروژه های 
تعمیراتــی و بازســازی واحد های آن بــه منظــور آمادگی برای 
تابستان سال آینده برشمرد و افزود: در حال حاضر واحد شماره ۵ 
این نیروگاه در حال مراحل پایانی تعمیرات اساســی خود می باشد 
و بزودی شاهد اتصال واحد مذکور به شــبکه سراسری برق کشور 

خواهیم بود
 بیرگانی اظهار امیدواری کــرد با انجام تعمیرات اساســی و میان 
دوره ای و رفع چالش های فنــی واحد ها بتوانیم بــا آمادگی کامل 
تابســتانی توام با آرامش و بــدون دغدغه را برای مــردم، صنایع و 

سایر مصرف کنندگان فراهم کنیم.
نیــروگاه رامین اهــواز با ۶ واحــد تولیــدی بزرگتریــن نیروگاه 
بخاری کشــور اســت و نقش مهمی در تامین برق مورد نیاز استان 

خوزستان و پایداری شبکه برق کشور ایفا می کند.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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کرمانشاه-حسنا فخارزاده  شــهردار کرمانشــاه گفــت : کارگاه 
احداث تقاطع غیر همســطح میدان ســپاه پاســداران کرمانشاه فعال 

است و قرار است خرداد ماه به پایان می رسد.
نادر نوروزی شهردار کرمانشاه گفت : پروژه دو ســال متوقف شده بود و با 

آغاز فعالیت دوباره هم اکنون حدود ۵۰ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
نادر نوروزی شــرایط آب و هوایی، کوچک بودن فضای کارگاه با توجه 
به قرار گرفتن در محدوده شــهر و انجــام کار عمرانــی در کنار تردد 
وسایط نقلیه را از ســختی های انجام این پروژه برشمرد و افزود: گرچه 
عملیات احداث تقاطع غیر همســطح گاهی موجب مشــکل ترافیکی 
میشــود، اما از مردم درخواســت داریم صبور باشــند و بــه آن ها این 
اطمینان را میدهیم که بــا تمام توان و امکانات در تلاش هســتیم که 

پروژه به بهره برداری برسد.
وی به نصب تابلو روزشــمار این پروژه در میدان سپاه پاسداران اشاره 

و تصریح کرد: با به اتمام رســیدن تقاطع غیر همســطح در آخر خرداد 
ماه یک رکورد کم ســابقه در انجام پروژه های عمرانی شهری ۱۸۰ روز 

ثبت میشود.
شهردار کرمانشــاه یادآور شد: مســئولان شــهرداری دایما از پروژه 

میدان سپاه پاسداران بازدید دارند و کار ها رصد می شود
نوروزی گفــت: نصب چراغ راهنما و افزایش ســطح معبــر با جابجایی 
تیر هــای برق از اقداماتی اســت که بــه زودی برای کمــک به کاهش 

ترافیک این محدوده انجام خواهد شد.
وی با بیــان اینکه پیش ازایــن قطعات پیش ســاخته عرشــه پل که 
مورد نیاز پروژه بود از تهران به اســتان وارد می شــد تصریح کرد: برای 
نخســتین بار در غرب کشــور کارگاه ســاخت قطعات پیش ساخته در 
کرمانشــاه راه اندازی شــد که علاوه بر صرفه جویی در زمان باعث حل 

بسیاری از مشکلات در این زمینه شده است .

کرمانشاه

شهردار: احداث تقاطع غیر همسطح میدان سپاه پاسداران کرمانشاه تا خرداد 1402 به پایان می رسد

خوزستان



مدیرعامل پست بانک ایران اعلام کرد
پرداختحدود۷هزارمیلیاردتومانتسهیلات
بهفعالانحوزهICTدر۹ماههنخست۱۴۰۱

 مدیرعامل پست بانک ایران مبلغ تسهیلات پرداختی به حوزه ICT در 
۹ ماهه نخست امسال را ۶ هزار و ۸۰۰ میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: 
۲۵ درصد از کل تســهیلات پرداختی در ۹ ماهه نخست امسال مربوط 
به حوزه ارتباطات و فناوری اطلاعات بوده که نســبت به مدت مشــابه 

سال گذشته پنج درصد افزایش داشته است.
بهزاد شیری افزود: در سال گذشــته ۲۹ درصد ضمانت نامه های صادر 
شــده به حوزه ICT مرتبط بود، اما ایــن آمار در ۹ ماهه اول امســال 
درحالی به ۳۸ درصد ضمانت نامه های صادره رســیده اســت که مبلغ 
ضمانت نامه های صــادره در این مدت، دو هزار میلیــارد تومان اعتبار 
داشته است.وی با تاکید بر اینکه پســت بانک در حوزه ICT به عنوان 
بانک عامــل بند الف تبصره ۱۸ بودجه اســت، تصریح کــرد: بر همین 
اســاس برای ۱۸۰ طرح به مبلغ ۶۳۰ میلیارد تومان تسهیلات مصوب 
شــده که تاکنون ۳۳۰ میلیارد تومان آن در قالب تسهیلات با سود ۱۰ 

درصد پرداخت شده است.
شــیری با اشــاره به تشــکیل اداره کل تامین مالی طرح های نوآورانه 
خاطرنشان کرد: این اداره کل متولی پرداخت تسهیلات بند الف تبصره 
۱۸ در بخش ویژه ارتباطات و فناوری اطلاعات اســت که بر اساس نیاز 
برای فعالان این بخش، بســته های ویژه ای طراحی می کند و بر اساس 

این بسته ها به فعالان حوزه تسهیلات پرداخت می شود.
مدیرعامل پست بانک درباره نشست با فعالان حوزه ICT در پارک علم 
و فناوری پردیس و اســتان البرز اظهار داشــت: در این نشست با اعلام 
خدمات ارائه شــده به فعالان این بخش، تفاهم نامــه ای نیز با مدیریت 
پارک پردیس به امضا رسید که بر اســاس آن با معرفی پارک و ضمانت 
صندوق نوآوری پارک، بــرای فعالان پرداخت تا پنــج میلیارد تومان 
پذیرفته می شــود که تاکنون ۱۲ طرح تســهیلات دریافت کرده اند و 

تعدادی نیز در نوبت دریافت قرار دارند.
وی درخصوص امضای تفاهم نامه ای با منطقه ویژه اقتصادی پیام گفت: 
بر این اساس مقرر شد شــعبه ای از صندوق نوآوری پردیس در منطقه 
ویژه اقتصادی پیام مســتقر و تســهیلاتی که به فعالان پردیس و سایر 
شرکت های دانش بنیان پرداخت می شود به همان شیوه نیز در منطقه 

ویژه اقتصادی پیام ارائه شود.
شیری افزود: بر اســاس تفاهم نامه های منعقد شــده به شرکت های 
معرفی شده، خدماتی مانند تسهیلات، خدمات ارزی، ضمانت نامه ها و 

خدمات بانکی ارائه می شود.
مدیرعامل پست بانک ایران تصریح کرد: واحدی از اداره کل تامین مالی 
نوآورانه در صندوق نوآوری و شــکوفایی راه اندازی شده است و برنامه 
داریم با موافقت وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات واحد دوم این اداره 

کل هم به صورت شعبه ویژه ICT در این وزارتخانه راه اندازی شود.
شیری درباره تصویب اساسنامه پست بانک در شورای پول و اعتبار نیز 
توضیح داد: در حدود دو ماه گذشته اساسنامه این بانک در شورای پول 
و اعتبار با قابلیت بانک توسعه ای و تخصصی ICT مصوب شد که بعد از 

تصویب نهایی دولت، اجرایی می شود.
مدیرعامل پست بانک ایران، مزایای تصویب بانک تخصصی و توسعه ای 
را بالا بودن حــد مقرر بانک مرکزی برای پرداخت تســهیلات، کاهش 
ذخیره قانونی بانک ها در بانک مرکزی و ملاحظات خاص برای افزایش 

سرمایه اعلام کرد.

وی تصویر متصور از پست بانک ایران در ســال ۱۴۱۴ را یک بانکداری 
خرد و شــرکتی دانســت و افزود: برنامه داریم در این چشــم انداز یک 
بانکداری کاملا آنلاین و بــدون حضور فرد در حــوزه ارائه خدمات به 
مشتریان خرد داشــته باشــیم و در حوزه بانکداری شرکتی، خدمات 
تخصصی، آنلاین و حضوری ارائه شــود که این برنامه تا ۱۴۰۴ طراحی 

شده است.

امکانارائهخدمتحسابهایوکالتی
بانکپارسیانبهشرکتهایایرانخودرووسایپا

فراهمشد
پس از فراهم نمــودن امکان ثبت نام در طرح هــای فروش محصولات 
سایپا با استفاده از حســاب وکالتی بانک پارسیان، هم اکنون این امکان 

در گروه خودروسازی ایران خودرو نیز فراهم شده است.
بر اســاس این گــزارش، از این  پــس دارندگان حســاب نــزد بانک 
پارســیان می توانند برای ثبت نــام در طرح های فــروش محصولات 
گروه خودروســازی ایران خودرو و ســایپا ازجمله فروش فوق العاده، 
پیش فروش عادی و قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، نسبت 

به معرفی حساب وکالتی خود نزد بانک پارسیان اقدام کنند.
 در این راســتا، مشــتریان محترم می تواننــد با مراجعه بــه آدرس:

https://vekalati.parsian-bank.ir/ در خصــوص وکالتی نمودن 
حســاب خود به صورت غیرحضوری، به نفع این دو شرکت خودروساز 
اقدام نمایند.راهنمای ثبت حساب وکالتی به منظور ثبت نام خودرو در 
https://parsian-bank.ir/ شرکت های خودروسازی از طریق لینک

hesab-e-vekalati برای مشتریان نیز فراهم شده است.
گفتنی اســت؛ برای ثبت ســفارش و خریــد خودرو از شــرکت های 
خودروسازی افتتاح حساب وکالتی ضروری است. با استفاده از حساب 
وکالتی فرآیند درخواست و پرداخت مبلغ خرید خودرو از شرکت های 
خودروســاز امکان پذیر است. حســاب وکالتی، یک نوع حساب بانکی 
اســت که برای پرداخت مبلغ خرید خودرو از این شــرکت ها استفاده 
می شــود. مشــتری با افتتاح این حساب اختیار مســدود کردن ، رفع 
مسدودی و انتقال پول از حساب خود را به فروشنده می دهد. در حساب 
وکالتی، مشتری به فروشــنده وکالت می دهد تا به میزان مبلغ ارزش 
قرارداد)ارزش خودرو و هزینه های مرتبط به آن( در حساب، وجوهی را 
مسدود کرده تا پس از نهایی شدن خرید خودرو از حساب او ، به حساب 
فروشــنده منتقل کند و این حســاب به عنوان یک روش جدید صرفاً 
جهت اختصاص خودرو به مصرف کننده واقعی در نظر گرفته شــده و تا 
زمان مشخص شدن حائز شرایط بودن مشتری هیچ برداشتی از حساب 
انجام نمی شود.شــایان ذکر است؛ بانک پارســیان به منظور توسعه ی 
زنجیره ی خدمات خود برای فعالان بازار ســرمایه و گسترش تعاملات 
با کارگزاری های مجاز، عــلاوه بر فراهم آوردن خدمــات احراز هویت 
سجام ، ایجاد حساب کاربری و خدمات آنلاین کارگزاری ، برای سهولت 
مشــتریان محترم در فرآیند معاملات آنلاین، امکان ثبت ســپرده ی 
مشــتری جهت ثبت معاملات بازار اوراق بهادار )خریدوفروش برخط 
سهام( یا بورس کالا )خریدوفروش مواد اولیه و بورس کالا( فراهم کرده 
است. در حال حاضر امکان ثبت حساب وکالتی، برای مشتریان تمامی 
کارگزاری ها در بخش معاملات نقدی بورس کالا و کارگزاری  پارسیان 

در بخش اوراق بهادار مقدور می باشد.

وزیر نیرو در آیین آغاز به کار اجلاس شورای حکام آب مطرح کرد
ایجادتعادلوتوازنپایدارمیانعرضه
وتقاضایآببرایمدیریتچالشها

سمیرا ربیع  وزیر نیرو یکی از اصلی ترین اولویت های مدیریت جهانی 
آب به ویژه در مناطق درحال توسعه و کمتر توسعه یافته برای مقابله و 
مواجهه با چالش های فعلی و آتی مدیریت آب را ایجاد »تعادل و توازن 

پایدار بین عرضه و تقاضای آب« دانست.
علی اکبر محرابیان در سیزدهمین اجلاس شــورای حکام مرکز مرکز 
منطقه ای مدیریت آب شــهری )تحت پوشــش( ابتدا بابت زلزله اخیر 
به مســئولان و مردم ترکیه و سوریه بابت از دســت رفتگان مردم این 
کشــورها تســلیت گفت و اظهار داشــت: همکاری بیــن جمهوری 
اسلامی ایران و کشورها و ســازمان های عضو این شورا که در چارچوب 
ماموریت ها و اهــداف مرکز منطقــه ای مدیریت آب شــهری، از بدو 
تاســیس این مرکز )از ســال ۲۰۰۲( شــروع و همچنان ادامه یافته، 
می تواند یــک الگوی موفــق در توســعه و گســترش همکاری های 
منطقه ای مدیریت منابع آب و مولفه های وابســته به آن در سطح بین 

المللی و منطقه ای محسوب شود.
رئیس شــورای حکام مرکز منطقه ای مدیریت آب شــهری افزود: در 
ادامه تلاش خواهد شــد این همکاری روند رو به رشد خود را طی کند 
و در نتیجه بستر مناســبی جهت تبادل تجربیات و درس آموخته های 
کشــورهای منطقه با یکدیگر را به منظور حل مسایل و چالش های آبی 
نظیر سیلاب های ناگهانی و خشکسالی های بلندمدت و استفاده از آب 

های غیرمتعارف فراهم کند.
محرابیان بــا حایز اهمیت خوانــدن اینکه فعالیت های مرکز توســط 
شورای حکام به عنوان بالاترین مرجع تصمیم گیری، راهبری و نظارت 
می شود یادآوری کرد: تاکنون دوازده اجلاس شورای حکام برگزار شده 
که شهرهای مســقط پایتخت عمان )برای دو دوره( و دوشنبه پایتخت 

تاجیکستان )برای یک دوره( نیز میزبان اجلاس شورای حکام بوده اند.
وی گفت: به دلیل شیوع ویروس کرونا در کل جهان در دو دوره پیشین 
موفق به برگزاری اجلاس شــورای حکام به صورت مجازی شدیم که با 
بهبود شرایط و با توجه به تاکید دولت ســیزدهم بر گسترش تعاملات 
منطقه ای از فرصت اســتفاده و این رویداد را به صورت حضوری برگزار 
می کنیم.وزیر نیرو همچنین با اشاره به حضور برخط برخی نمایندگان 
کشــورها در این اجلاس ادامــه داد: این موفقیت بــزرگ مدیون عزم 
سیاسی مسوولان کشــورهای عضو شورای حکام اســت که با آگاهی 
کامل از نقش حیاتی و مهم آب در منطقه و ضرورت ارتقای فعالیت های 
مربوط به مدیریت آب به  طور اعم و مدیریت آب شهری به طور اخص در 
اینجا گرد آمده اند تا با اتخاذ تصمیمات معقول و مناســب، فرایند ارائه 
خدمات به کشــورهای منطقه را تسهیل و پشــتیبانی کنند. منابع آب 
جهان تحت تاثیرات گرمایش جهانی و تغییر اقلیم در حال تغییر کمی 

و کیفی است.

وزیر نیرو گفت: مــا اکنون در زمانی زندگی می کنیــم که جهان تحت 
فشار تغییر اقلیم و تبعات آن شــامل بلایای آبی است. منابع آب جهان 
تحت تاثیرات گرمایش جهانــی و تغییر اقلیم، در حــال تغییر کمی و 
کیفی اســت. منطقه ما نیز یک منطقه خشــک و نیمه خشک است و 
تقریبا همه کشورهای عضو شورای حکام به نوعی دارای چنین اقلیمی 

بوده و اغلب تحت تاثیر تبعات تغییر اقلیم قرار گرفته اند.
محرابیان افزود: کاهش بارندگی و برف، افزایش تبخیر به دلیل افزایش 
گرمایش جهانی، کاهش حجم رودخانه ها و دریاچه ها، خشــک شدن 
دریاچه های بزرگ، افزایش مصرف آب شهری و دیگر آثار منفی محیط 
زیستی نشــان دهنده وضعیت وخیمی است که جهان و منطقه ما با آن 
روبروســت. خشکســالی ها و حکمرانی نامطلوب آب منجر به افزایش 

نگرانی ها در خصوص امنیت آبی در قرن ۲۱ شده است.
وی گفــت: از طــرف دیگر، وقــوع نامنظم ســیلاب هــای ناگهانی و 
خشکســالی ها و حکمرانی نامطلوب آب منجر به افزایش نگرانی ها در 

خصوص امنیت آبی در قرن ۲۱ شده است.
وزیر نیرو ادامه داد: از طرف دیگر به علت مصرف بیش از اندازه منابع آب 
)سطحی و زیرزمینی( و تبدیل آنها به فاضلاب، آب های جهان بیش از 
پیش در حال از دست دادن کیفیت ســالم خود بوده و آلودگی آب ها به 
عنوان یک مشکل بزرگ مطرح است که این مشکل در ایران نیز به طور 

جدی وجود دارد.
محرابیان اضافه کــرد: علاوه بــر این، ما در ایــران با توجــه به وقوع 
خشکسالی های بلندمدت در دو دهه گذشــته و به دنبال آن ضرورت 
بهره برداری بیش از حد از منابع آب زیرزمینی با افت شدید تراز آبخوان 
ها مواجه هســتیم. چالش های آبی در روابط سیاسی کشورهای دارای 

حوضه ها و منابع آبی مشترک تاثیر گذاشته است.
وی افزود: به دلیــل کاهش کمیــت و کیفیت منابع آب از یک ســو و 
افزایش جمعیت و نیاز روزافزون کشــورها به آب بیشتر از سوی دیگر، 
شاهد چالش هایی در درون کشــورها و چه در مرزها هستیم که بعضا 
در روابط سیاسی کشــورهای دارای حوضه ها و منابع آبی مشترک نیز 
تاثیر گذاشته اســت.وزیر نیرو گفت: مواجهه و مدیریت این چالش ها 
مسئولیت کشورهای منطقه را ســنگین کرده و ضرورت ارتقای سطح 
همکاری های منطقه ای برای مواجهه و مدیریت این چالش ها، اندیشه 
تاســیس یک نهاد منطقه ای را که بتواند با اســتفاده از پتانسیل های 
منطقه و جلب همکاری های بین المللی، توسعه ظرفیت ها و مسیر حل 
و فصل مســایل و مشــکلات مدیریت آب را فراهم کند، برای نخستین 
بار از ســوی دولت جمهوری اســلامی ایران مطرح و با عنایت یونسکو 
در ســال ۲۰۰۲ مرکز منطقه ای مدیریت آب شــهری )تحت پوشش 

یونسکو( در تهران شکل گرفت.
محرابیان با اشاره به بیست و یکمین سالگرد تاسیس مرکز در ۱۶ فوریه 
افزود: برای مقابله و مواجهه با چالش هــای فعلی و آتی مدیریت آب در 
ابعاد مختلف، با در نظر گرفتن مسایل  محیط زیستی و در عین حال نیل 
به عدالت اجتماعی و توســعه اقتصادی، یکی از اصلی ترین اولویت های 
مدیریت جهانی آب بویژه در مناطق درحال توسعه و کمتر توسعه یافته 

ایجاد »تعادل و توازن پایدار بین عرضه و تقاضای آب« است.
وی با تأکید بر ضرورت ایجاد و توســعه ظرفیت های مناسب بر اساس 
نیازهای ملی و منطقه ای در کشــور گفت: این مهم از طریق شیوه های 
بومی  سازی دســتاوردها و تجربیات موفق و در انطباق با شرایط دینی، 
فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی کشــورها به منظور اتخاذ رویکردهای 
مناسب، دست یافتنی اســت.وزیر نیرو ادامه داد: اطمینان دارم نتیجه 
این اجلاس تصمیمات مثمر ثمری خواهد داشت و آب به عنوان محور 

اتحاد کشورها زمینه رفاه در زندگی مردم را فراهم می کند.
وی گفت: قرار اســت در ادامه برنامه اجلاس، پروپوزال ها و پروژه های 
منطقه ای و مشــترک با موضوعــات مبتلابه حــوزه آب ارایه و بحث و 
بررسی شوند.ژمحرابیان پیشــنهاد کرد که با مشارکت موثر در برخی 
پروژه ها یکدیگر را در حل مشــکلات آبی از طریق انجــام پروژه های 
تحقیقاتی و برگزاری دوره های آموزشی و ظرفیت سازی در کشورهای 

شورای حکام یاری رسانیم.
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وزارت اقتصاد گزارش داد

پایانیکدههدستاندازیبهمنابعبانکمرکزی

خریدار   وزارت امــور اقتصادی و دارایی با اعلام 
اینکه امسال دولت از بابت تنخواه گردان به بانک 
مرکزی بدهکار نیســت، گزارش داد: عملکرد ۱۱ 
ماهه بودجه ۱۴۰۱ نشان از عملکرد موفق دولت 
در تراز بودجــه دارد؛ بر این اســاس درآمدهای 
واریزی به خزانه ۶۰ درصــد و هزینه ها ۵۲ درصد 
افزایش یافته اســت. ناترازی در بودجه کشــور، 
ناترازی صندوق بازنشســتگی، ناترازی بانک ها و 
ناترازی در حوزه انرژی از مشــکلات ریشه داری 
اســت که یک دهه تعطیلی اصلاحات اقتصادی 
به آنها دامن زده اســت.با وجود این ناترازی ها در 
اقتصاد کشور نمی توانیم به ایجاد ثبات در اقتصاد 
امیدوار باشیم. در نتیجه این ناترازی ها موتورهای 
تولید کننــده نقدینگــی و تورم در کشــور ما از 
دهه های گذشــته نه تنها فعال بوده، بلکه تشدید 
هم شده اســت.هرچند دولت سیزدهم گام های 
جدی برای رفع این ناترازی ها برداشــته اســت، 
اما چون این وضعیت حاصل مجموعه ای انباشته 
از ناکارآمدی دهه های گذشــته اســت، نتیجه 

ملموس برای عامه مردم قطعاً زمان بر خواهد بود.
دیوان محاســبات در گزارشــی که در یک سال 
پایانی دولت دوازدهم منتشر کرد، زنگ خطر این 
ناترازی ها را به صدا درآورد، گزارشــی که روایت 

یک دهه تعطیلی بود.
بر این اســاس پایه پولی در پایان ســال ۱۳۹۱ 
حدود ۹۸ هزار میلیارد تومــان بود که در پایان ۶ 
ماه ابتدای ســال ۱۳۹۹ به مبلغ بالغ بر ۳7۲ هزار 
میلیارد تومان رســید. همچنین از سال ۱۳۹۲ تا 
پایان ۶ ماه ابتدای سال ۱۳۹۹ خالص دارایی های 

خارجی بانک مرکزی با رشد مطلق ۳7۲ درصدی 
مواجه شده و خالص بدهی بخش دولتی به بانک 
مرکزی رشــد حدود ۲7۵ درصدی داشت. حجم 
نقدینگی در پایان ســال ۱۳۹۱ طبق آمار بانک 
مرکزی حدود ۴۶۱ هزار میلیارد تومان بود که در 
پایان ۶ ماه ابتدای سال ۱۴۰۰ یعنی پایان دولت 
دوازدهم به رقم ۴۰۶7 هزار میلیارد تومان رسید.

در آن زمان دیوان محاسبات هشدار داد که دست 
اندازی به منابــع بانک مرکزی باعث رشــد پایه 

پولی و به تبََع آن رشد نقدینگی می شود.
تراز بودجــه ضدتورمی اقدامی اســت کــه دولت 
ســیزدهم بر آن جدیت داشــته و عملکرد ۱۱ ماهه 
بودجه ۱۴۰۱ نشــان می دهد در ایــن زمینه دولت 
موفق عمل کرده است.بر اســاس آخرین اطلاعات 
دریافت شــده از خزانه داری کل کشور، در ۱۱ ماهه 
امسال کل درآمدها و ســایر دریافت های واریزی به 
خزانه کل کشــور ۱۱۴7 هزار میلیــارد تومان بوده 
که این رقم معادل ۹۰ درصد رقــم مصوب ۱۱ ماهه 
بودجه ســال ۱۴۰۱ اســت که این رقــم ۶۰ درصد 
نسبت به مدت مشابه سال گذشته رشد داشته است.

بر این اســاس در بخش درآمدها، درآمد مالیاتی 
با ۵۵ درصد افزایش نســبت به مدت مشابه سال 
گذشته به ۴۲۳ هزار و ۵۹۴ میلیارد تومان رسیده 
اســت.همچنین درآمدهای گمرکی با رشد ۲۰۰ 
درصدی به ۶۰ هزار و ۹۹۹ میلیارد تومان افزایش 
یافته است.درآمد حاصل از واگذاری دارایی های 
مالی یعنــی فــروش اوراق مالی، اســناد خزانه، 
فروش ســهام، ۱۸۲ هزار میلیارد تومان بوده که 
معادل ۹7 درصد از رقــم مصوب ۱۱ ماهه بودجه 

اســت.همچنین در بخش هزینه ها، ۱۱۵۴ هزار 
میلیارد تومان مصارف کشــور بــوده که این رقم 
معادل ۹۰ درصد مصوب بودجه ۱۱ ماهه اســت 
و نسبت به مدت مشابه سال قبل ۵۲ درصد رشد 
داشته اســت.پرداخت اعتبارات عمرانی در ۱۱ 
ماهه امســال ۱۰۴ هزار میلیارد تومان بوده است 
که نسبت به مدت مشابه ســال گذشته ۸ درصد 
افزایش را نشــان می دهد.همچنین دولت در ۱۱ 
ماهه سال جاری ۱۲۶ هزار میلیارد تومان اصل و 
سود اوراق فروخته شده در سال جاری و دو سال 

گذشته را بازپرداخت کرده است.
به عبارت دیگر در ســال جاری، ماهانه ۱۱ هزار 
و ۵۰۰ میلیارد تومان از درآمدهای دولت، صرف 
بازپرداخت اصل و ســود اوراق منتشــر شده در 
سه سال اخیر شده است.بر اســاس این گزارش، 
میزان اســتفاده از تنخواه بودجه بانک مرکزی در 
پایان بهمن ماه نیز مشابه ماه های قبل صفر بوده 
و در عین حال مانده بدهی دولت بابت اســتفاده 
از رسوب حســاب شــرکت های دولتی نزد بانک 
مرکزی هم با ۵ هزار و ۸۱۸ میلیارد تومان کاهش 
نسبت به دی ماه، به 7 هزار و ۲۹۶ میلیارد تومان 
رســیده اســت که با ادامه این روند قطعاً میزان 
اســتفاده از رسوب حساب شــرکت های دولتی 
نزد بانک مرکزی هم به صفر می رســد.بر اساس 
گــزارش خزانه داری کل کشــور، مانــده بدهی 
دولت به بانک مرکــزی بابــت تنخواه گردان در 
پایان بهمن ماه ســال گذشــته ۴۶ هزار میلیارد 
تومان بود، اما در بهمن ماه امســال دولت از بابت 

تنخواه گردان به بانک مرکزی بدهکار نیست.
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اسلامی شهر نسبت به واگذاری امتیاز جمع آوری پسماندهای سطح شهر از طریق مزایده عمومی به شرکتهای 
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